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ΠΥΛΑΙΑ
ΠΑΝΟΡΑΜΑ
ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ

ΕΞΟΧΗ
ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ

ΦΙΛΥΡΟ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ

ΒΑΡΝΑΒΑΣ 
Μητροπολίτης 

 Νεαπόλεως & Σταυρουπόλεως

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ 
ΣΧΟΙΝΑΣ 

Αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής  
Επιτροπής της Ε.Ε. 

ΛΑΖΑΡΟΣ 
ΚΥΡΙΖΟΓΛΟΥ 

Πρόεδρος ΚΕΔΕ & Δήμαρχος  
Αμπελοκήπων - Μενεμένης

100 ΧΡΟΝΙΑ ΑΝΑΤΟΛΙΑ 
Από τη Μερζιφούντα στην Πυλαία

Καλό Πάσχα!
25Η ΜΑΡΤΙΟΥ

Ο Δήμος τίμησε 
την επέτειο
της εθνικής
παλιγγενεσίας 

Ι. ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ

Νέα θητεία 
στο Ινστιτούτο 
Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης

ΕΣΠΑ Π.Κ.Μ.

«Αξιοποιούμε 
με έργα
την ευρωπαϊκή 
χρηματοδότηση»

KIDS SAVE LIVES

1000 παιδιά 
που ξέρουν
να σώζουν
ζωές!

ΟΠΤΙΚΗ ΑΝΑΠΗΡΙΑ

Η μπάλα που 
κουδουνίζει
από το Πανόραμα
στο Παρίσι 2024!

ΠΑΣΧΑ ΕΛΛΗΝΩΝ

Το βάψιμο αυγών, 
το ψωμί των Ποντίων
και άλλες συνταγές
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ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΔΟΜΗΣΗΣ ΚΑΙ  
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΚΟΥ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΥ  
2313 302 656

ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ ΠΥΛΑΙΑΣ  
ΧΟΡΤΙΑΤΗ 2313301000

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΕΝΟΤΗΤΕΣ 
• Πανοράματος 2313301000
• Πυλαίας 2313302600
• Χορτιάτη 2313302000

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΕΣ
• Πανοράματος 2313322005
• Πυλαίας 2313302652 
• Χορτιάτη 2310349508 
• Ασβεστοχωρίου 2313302020 
• Φιλύρου 2310672407 
• Εξοχής 2310357186

ΚΕΠ
• Πανόραμα 2313306800
• Πυλαία 2313308000
• Χορτιάτη 2313338000
• Φιλύρου 2310677001
•  Διαδημοτικό Κέντρο Υγεί-

ας - ΚΕΠ Υγείας Πανοράματος 
2310331093

ΚΑΠΗ
• Πανοράματος 2310344300
• Πυλαίας 2313302751
•  Πυλαίας – Μαλακοπής 

2310904747
• Χορτιάτη 2310349508
• Ασβεστοχωρίου 2313302035
• Φιλύρου 2310678546

 ΒΟΗΘΕΙΑ ΣΤΟ ΣΠΙΤΙ
• Πανόραμα 2310343662
• Πυλαία 2310321546
•  Πυλαία - Μαλακοπή 

2310904747
•    Χορτιάτης 2313302034

ΚΟΙΝΩΝΙΚΟ ΠΑΝΤΟΠΩΛΕΙΟ  
2310 90 9216

ΚΕΝΤΡΟ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ 
2310909216

ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΓΗΠΕΔΑ
•  Κολυμβητήριο Πανοράματος 

2310340361
•  ΔΑΚ Πυλαίας 2310308271 
•  ΔΑΚ Πανοράματος 2310305194
•  ΔΑΚ Ασβεστοχωρίου 

2310358700
•  Γηπεδο Α. Καραμπουρνιώτη / 

Πυλαία 2310305859

ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΩΔΕΙΟ 
2313301013

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΒΙΒΛΙΟΘΗΚΕΣ
• Πανοράματος 2310 33 2141
• Πυλαίας 2310 32 5734
• Ασβεστοχωρίου 2310 35 7024

ΔΗΜΟΤΙΚΑ ΜΟΥΣΕΙΑ
•  Λαογραφικό Μουσείο  

Πανοράματος 2310343086
•  Λαογραφικό Μουσείο Πυλαίας 

2316018271

ΥΔΡΕΥΣΗ - ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗ
• ΔΕΥΑ Χορτιάτη 2310359775
•  ΕΥΑΘ 11124, 2310966600, 

2310966688

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ
•  ΑΤ Πυλαίας 2310351050
•  ΑΣ Πανοράματος 2310023854
•  Αστυνομία Άμεση Επέμβαση100, 

1033
•  Τροχαία  2310566200
•  Δημοτική Αστυνομία 

2313322001

ΕΛΤΑ
•  Πανόραμα 2310342420 
•  Πυλαία 2310302926 
•  Ασβεστοχώρι 2310357127 
•  Χορτιάτης 2310349218
•  Φίλυρο 2310678937

ΥΓΕΙΑ
•  Νοσοκομείο Παπανικολάου 

2313307000
•  Δημοτικό Ιατρείο Χορτιάτη 

2310349777
•  Εφημερεύοντα Νοσοκομεία -  

Φαρμακεία - Γιατροί 14944
• ΕΚΑΒ 166

ΓΕΝΙΚΕΣ ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ
• Δασαρχείο 2310545585
• Πυροσβεστική 199
•  ΔΕΔΔΗΕ 8004004000, 

2111900500, 11500

*Όλα τα τηλέφωνα των υπηρεσιών του Δήμου είναι διαθέσιμα στην ιστοσελίδα www.pilea-hortiatis.gr

ΓΡΑΜΜΗ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ 

15195 
Αιτήματα για: καθαριότητα, πράσινο, αδέσποτα ζώα, ανακύκλωση, 
κακοτεχνίες σε δρόμους, ασφάλεια κοινόχρηστων εγκαταστάσεων,  
κάθε θέμα της καθημερινότητας αρμοδιότητας του δήμου



Όλα τα καθημερινά «θαύματα», μικρά ή μεγάλα, προϋποθέτουν συλλογική 
προσπάθεια.

Μόνος του κανένας δεν μπορεί να πετύχει τίποτα!

Η συμμετοχή, η συνύπαρξη και η αλληλεγγύη είναι αξίες πανανθρώπινες τις οποίες η κοι-
νωνία μας σήμερα έχει ανάγκη περισσότερο από ποτέ!

Σε καιρούς σκοτεινούς ψάχνουμε όλοι το φως που θα φωτίσει τη ζωή μας. 

Ειδικά στις μέρες που διανύουμε, στην πορεία προς την Σταύρωση, τα Πάθη του Κυρίου 
και τη λαμπροφόρα Ανάσταση. 

Είμαι περήφανος και ευγνώμων που ως Δήμος, ως τοπική κοινωνία αποδεικνύουμε με 
πράξεις πως μπορούμε να κάνουμε το καλό ακόμη καλύτερο. Με το νοιάξιμο και την συμ-
μετοχή μας. 

Μετά από 8 χρόνια ο θεσμός του «Panorama Charity Fun Run» ενώνει τον Δήμο σε μία 
μεγάλη γιορτή αγάπης, ανθρωπιάς και εθελοντισμού. Τρέχοντας όχι για την πρωτιά, αλλά 
με την ψυχή μας για φιλανθρωπικό σκοπό. 

Με αυτό το φως της ψυχής που πάντα θα μας βγάζει νικητές. 

Γιατί μόνο με την ψυχή μπορείς να δεις καλά, όπως μας υπενθυμίζει η 11χρονη Λουκία, το 
κορίτσι- πρέσβειρα της διεθνούς καμπάνιας “A ball for all” με εμπνευστή και πρωτεργάτη 
έναν δικό μας άνθρωπο, τον Ηλία Μάστορα. 

Η Λουκία γεννήθηκε με ολική τύφλωση, όμως αυτό δεν την εμπόδισε να μιλάει ήδη 3 ξέ-
νες γλώσσες, να μαθαίνει μουσική και να ετοιμάζει τις βαλίτσες της για το Παρίσι και τους 
Παραολυμπιακούς Αγώνες για την προβολή της μπάλας που κουδουνίζει, που ξεκίνησε από 
το Πανόραμα και πλέον κάνει τα παιδιά με οπτική αναπηρία ευτυχισμένα σε 213 χώρες!

Η διάθεσή μας για προσφορά είναι δεδομένη, γι’ αυτό και ως Δήμος αγκαλιάζουμε όλες 
τις δράσεις που έχουν επίκεντρο τον άνθρωπο. Για τα μικρά και τα μεγαλύτερα «θαύματα» 
μέχρι το υπέρτατο, το δώρο της ζωής που μπορεί να την σώσει ακόμη κι ένα μικρό παιδί. 

1000 παιδιά στο «Kids save Lives» είναι “ΖΩΗ”, με τον Δήμο αρωγό στην θωράκιση των 
σχολείων μας μέσω της προμήθειας απινιδωτών. 

Για έναν κόσμο ασφαλέστερο και ομορφότερο. Για τον κόσμο που αξίζει στα παιδιά μας.

Καλό κι ευλογημένο Πάσχα! Καλή Ανάσταση!

Αγαπητοί συμπολίτες



5
Λαμπρός εορτασμός της  
25ης Μαρτίου στον Δήμο μας

 

11
Κύπρος: Δεν ξεχνώ!
«Ενώσαμε την φωνή μας με τον 
παλμό του Κυπριακού λαού»

 

13
ΕΣΠΑ ΠΚΜ:  
«Θα χρηματοδοτηθούν έργα  
σε όλες τις δημοτικές κοινότητες»

 

14
Η Ευρώπη ψηφίζει: Εννέα 
ερωτήσεις για τις εκλογική 
αναμέτρηση της 9ης Ιουνίου

 

15
Μαργαρίτης Σχοινάς
«Η Ευρώπη κλονίστηκε, 
απειλήθηκε, αλλά άντεξε»

 

19
Μητροπολίτης Νεαπόλεως & 
Σταυρουπόλεως κ. Βαρνάβας
«Η Ανάσταση είναι η ελπίδα 
όλων μας!»

 

23
Λάζαρος Κυρίζογλου
Το όραμά μου για την
Αυτοδιοίκηση του 2030

 

27
Τα αιτήματα του δημάρχου  
προς τον υπουργό Προστασίας 
του Πολίτη Μιχάλη Χρυσοχοΐδη

 

28
Πρωταγωνιστές και στην 
ψηφιακή εποχή - Έκδοση 
βεβαίωσης μόνιμης κατοικίας 
χωρίς ταλαιπωρία

 

29
Πανελλαδικό alert Κικίλια 
από το δημαρχείο Πανοράματος

 

30
100 χρόνια Ανατόλια  
στη Θεσσαλονίκη

 

34
Πάνος Βλάχος: 
«Ευγνωμοσύνη για τον φιλόξενο 
τόπο και την κοινωνία του»

 

35
Ινστιτούτο Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης ΚΕΔΕ:
Νέα θητεία στο δ.σ.  
για τον Ιγνάτιο Καϊτεζίδη

 

37
«Όραμα Ελπίδας»: 
Γιατί και πως θα γίνεις 
δότης μυελού των οστών

 

38
Kids Save Lives Championship 
2024: Πάνω από 1000 παιδιά 
έτοιμα να σώζουν ζωές!

 

42
Αθανάσιος Εξαδάκτυλος:
Οι προκλήσεις της Ευρώπης  
για την υγεία σήμερα

 

43
Η μπάλα που… κουδουνίζει 
από το Πανόραμα στην 
Ολυμπιάδα του Παρισιού! 

 

45
1ος Συμπεριληπτικός Σχολικός 
Διαγωνισμός στο Πανόραμα: 
Δυνατό μήνυμα συμπερίληψης 
και αλληλεγγύης

 

47
Ρεκόρ αγάπης στο  
8ο Panorama Charity Fun Run!

 

51
Τασούλα Τσιλιμένη: 
Η βιβλιοφιλία στον καιρό  
της Τεχνολογίας

 

53
Αναγνωστήριο “Ι. Καραμπίνα” 
στη Δημοτική Βιβλιοθήκη 
Πανοράματος

 

54
Πρώτο JobDay  
από τον δήμο μας!

 

56
Σοφία Παναγιωτίδου: 
Αναπτύσσοντας νέες δεξιότητες

 

57
Θωμάς Παπαβραμίδης:
Ο συνδημότης μας που έγινε 
δεκτός στο Yale των ΗΠΑ

 

58
Τα επαγγέλματα του μέλλοντος 
και η επιλογή σπουδών

60
Τάσεις και εξελίξεις  
στα επαγγέλματα του αύριο

 

62
Τιμή στις γυναίκες 
του δήμου Πυλαίας - Χορτιάτη

 

63
Φίλυρο: Μια πολύτιμη δωρεά 
πολυμηχανήματος  
στο Δημοτικό Ιατρείο 

 

64
Αποκριές στον δήμο μας
με σεβασμό στην παράδοση 

 

66
Η επανάσταση των Μακεδόνων
το 1878 στο Λιτόχωρο:
Εκδήλωση του Συλλόγου 
Λιτοχωριτών Θεσσαλονίκης

 

67
Μια μεγάλη συναυλία αγάπης 
και συμπερίληψης

 

69
Οι δράσεις του  
1ου ΓΕΛ Πανοράματος

 

70
Το γυμνάσιο του Χορτιάτη  
στο Στρασβούργο

 

72
Τα δημοτικά Θερινά Σινεμά  
σας περιμένουν!

 

74
Μουσικές δράσεις 
 από το Δημοτικό Ωδείο

 

76
Ανοιξιάτικα κηποtips: 
εργασίες την άνοιξη στον κήπο

 

78 
#Feel good news

 

79
Διατροφικές συμβουλές 
για τις ημέρες του Πάσχα

 

80
Τα οφέλη της  
συστηματικής άσκησης

 

81
Οι πασχαλινές κάρτες  
του δήμου μας

 

83
Πώς έβαφαν οι νοικοκυρές  
τα πασχαλινά αυγά όταν δεν 
υπήρχαν έτοιμες χημικές βαφές

 

85
Λαμπρόψωμο: Το γιορτινό  
ψωμί των Ποντίων

 

87
Πασχαλινές γευστικές συνταγές

 

89
Έγραψαν για εμάς 
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ΠΥΛΑΙΑ
ΠΑΝΟΡΑΜΑ
ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ

ΕΞΟΧΗ
ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ

ΦΙΛΥΡΟ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ

ΒΑΡΝΑΒΑΣ 
Μητροπολίτης 

 Νεαπόλεως & Σταυρουπόλεως

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ 
ΣΧΟΙΝΑΣ 

Αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής  
Επιτροπής της Ε.Ε. 

ΛΑΖΑΡΟΣ 
ΚΥΡΙΖΟΓΛΟΥ 

Πρόεδρος ΚΕΔΕ & Δήμαρχος  
Αμπελοκήπων - Μενεμένης

100 ΧΡΟΝΙΑ ΑΝΑΤΟΛΙΑ 
Από τη Μερζιφούντα στην Πυλαία

25Η ΜΑΡΤΙΟΥ

Ο Δήμος τίμησε 
την επέτειο
της εθνικής
παλιγγενεσίας 

Ι. ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ

Νέα θητεία 
στο Ινστιτούτο 
Τοπικής 

ΕΣΠΑ Π.Κ.Μ.

«Αξιοποιούμε 
με έργα
την ευρωπαϊκή 
χρηματοδότηση»

KIDS SAVE LIVES

1000 παιδιά 
που ξέρουν
να σώζουν
ζωές!

ΟΠΤΙΚΗ ΑΝΑΠΗΡΙΑ

Η μπάλα που 
κουδουνίζει
από το Πανόραμα
στο Παρίσι 2024!

ΠΑΣΧΑ ΕΛΛΗΝΩΝ

Το βάψιμο αυγών, 
το ψωμί των Ποντίων
και άλλες συνταγές

Καλό Πάσχα!

Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη

Απ. Σαμανίδη 21, 552 36 Πανόραμα

Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, Δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη

Παναγιώτης Χανός, Νίκος Οικονόμου,  

Ελένη Ποιμενίδου, Γιάννης Κεσσόπουλος

Ανθή Καραμπάση, Άννα Σινιώρη  

Φούλη Καλαϊτζίδου 

Πάνος Ευστρατίου

Ρένα Χρυσοπούλου, Νίκη Ιακωβίδου

Ιδιοκτήτης: 

Υπεύθυνος κατά Νόμο: 

Διεύθυνση έκδοσης-σύνταξης:

Συντακτική ομάδα:

Σε αυτό το τεύχος συνεργάστηκαν:

Φωτογραφία:

Μόνιμοι συνεργάτες: 
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ΕΘΝΙΚΗ ΕΠΕΤΕΙΟΣ 

ΛΑΜΠΡΟΣ ΕΟΡΤΑΣΜΟΣ ΤΗΣ 25ΗΣ ΜΑΡΤΙΟΥ ΣΤΟ ΔΗΜΟ ΜΑΣ

«Ελευθερία, παιδεία, ενότητα
το πολύτιμο πνεύμα του ‘21»

Με λαμπρές παρελάσεις σε όλες 
τις δημοτικές ενότητες, φωτισμό 
δημοτικών κτιρίων και εκδηλώσεις 
μνήμης γιορτάστηκε η 25η Μαρτίου 
στον δήμο μας - Το μήνυμα του  
δημάρχου Ιγνάτιου Καϊτεζίδη
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ΕΘΝΙΚΗ ΕΠΕΤΕΙΟΣ 

Πλήθος κόσμου, παραδοσιακές ενδυμασίες, οπλαρχηγοί και εύζωνες των 
εθνικών μας αγώνων, χαρούμενα πρόσωπα, συγκίνηση και εθνική υπε-
ρηφάνεια, σχολεία και σύλλογοι. Κάπως έτσι θα μπορούσε να περιγράψει 
κανείς την 25η Μαρτίου στο δήμο Πυλαίας – Χορτιάτη, καθώς γιορτάστηκε 
με κάθε λαμπρότητα η 203η επέτειος της απελευθέρωσης της Ελλάδας 
από τον οθωμανικό ζυγό.   
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ΕΘΝΙΚΗ ΕΠΕΤΕΙΟΣ 

Το πρόγραμμα περιλάμβανε πανηγυρικές εκδηλώσεις μνήμης, φωταγώγηση 
των δημοτικών κτιρίων, δοξολογία και επιμνημόσυνες δεήσεις για όσους 
έδωσαν τη ζωή τους για την ελευθερία της πατρίδας, ενώ ο εορτασμός 
κορυφώθηκε με τις μαθητικές παρελάσεις σε όλες τις δημοτικές Κοινότητες. 
Η συμμετοχή των σχολείων, των πολιτιστικών και αθλητικών συλλόγων, 
των εθελοντών και του κόσμου ήταν καθολική.
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ΕΘΝΙΚΗ ΕΠΕΤΕΙΟΣ 

Στέλνοντας το μήνυμα της ημέρας, μετά το πέρας των εκδηλώσεων, ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης δήλωσε ότι «Η δίψα για ελευθερία, η 
παιδεία, η ενότητα όλων των Ελλήνων οδήγησαν σε ένα γεγονός με παγκό-
σμια σημασία. Οικουμενικά μηνύματα που διατηρούν την αξία τους ακόμη και 
σήμερα, για ολόκληρο τον Ελληνισμό. Αυτό το πολύτιμο πνεύμα του Αγώνα του 
1821 που οφείλουμε να διατηρούμε και στις σύγχρονες ιστορικές συνθήκες. 
Σήμερα, εδώ στο δήμο μας, καμαρώσαμε τα παιδιά μας να παρελαύνουν με 
την ελληνική σημαία να κυματίζει ψηλά. Δήμος και πολίτες μαζί, τιμήσαμε τους 
ήρωες του 1821 και την απελευθέρωση της πατρίδας μας από τον οθωμανικό 
ζυγό. Χρόνια Πολλά σε όλους τους Έλληνες, Χρόνια Πολλά Ελλάδα!». 
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Κάθε χρόνο αυτή 

τη μέρα ξυπνούν 

οι ιστορικές μνήμες, 

τιμούμε τα ιστορικά 

πρόσωπα και 

τον αγώνα τους, 

τιμούμε τους μάρτυρες 

που έχυσαν 

το αίμα τους 

για την ελευθερία, 

τιμούμε τους ήρωές μας

ΕΘΝΙΚΗ ΕΠΕΤΕΙΟΣ 

Η Δοξολογία τελέστηκε το πρωί της εθνικής επετείου, στους κατά τόπους 
Ιερούς Ναούς Αγίου Γεωργίου στις δημοτικές Κοινότητες Πανοράματος, 
Ασβεστοχωρίου, Χορτιάτη, Φιλύρου, στον Ιερό Ναό Αγίου Στεφάνου Εξο-
χής, και στον Ιερό Ναό του Προφήτη Ηλία Πυλαίας. 

Ακολούθησαν επιμνημόσυνες δεήσεις και καταθέσεις στεφάνων στα τοπικά 
μνημεία των Ηρώων, προς τιμήν των πεσόντων υπέρ πίστεως και πατρίδας 
και ακολούθησαν οι μαθητικές παρελάσεις.

Στο πλαίσιο του εορτασμού το βράδυ της 24ης Μαρτίου, πραγματοποιή-
θηκε φωταγώγηση του Δημαρχείου Πανοράματος, του πρώην Δημαρχείου 
Πυλαίας και του πρώην Δημαρχείου Ασβεστοχωρίου. 

Η παρέλαση

https://www.youtube.com/watch?v=YutfOt2vjCI&t=2557s
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ΕΘΝΙΚΗ ΕΠΕΤΕΙΟΣ 

Την παραμονή της εθνικής εορτής, στην αίθουσα Πολιτισμού Ασβεστοχωρίου 
διοργανώθηκε επετειακή εκδήλωση υπό την επιμέλεια της χοροδιδασκάλου 
Ιωάννας Σαμαρά, με τη συμμετοχή των Τμημάτων παραδοσιακών χορών 
του δήμου, του Συλλόγου Γυναικών Ασβεστοχωρίου, του Χορευτικού της 
Ενορίας του Αγίου Γεωργίου Ασβεστοχωρίου, του Μουσικοχορευτικού 
Λαογραφικού Συλλόγου Ασβεστοχωρίου και της Χορωδίας του Δημήτρη 
Κεχαγιά. 
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ΕΠΕΤΕΙΑΚΑ

ΚΥΠΡΟΣ: ΔΕΝ ΞΕΧΝΩ! 

Στην ιστορική επετειακή συναυλία 
«Ελευθερία 2024» που πραγμα-
τοποιήθηκε το Σάββατο 16 Μαρτίου 
2024, στο Στάδιο «Τάσσος Παπαδό-
πουλος -Ελευθερία» της Λευκωσίας 
από την Πρόεδρο της Κυπριακής 
Βουλής Αννίτα Δημητρίου, με αφορ-
μή τη συμπλήρωση 50 χρόνων από 
την τουρκική εισβολή, συμμετείχε 
και ο Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη. 

Περισσότερες από πενήντα χο-
ρωδίες, 2.000 χορωδοί από την 
Ελλάδα και την Κύπρο, ένωσαν τις 
φωνές τους, σε μια καλλιτεχνική 
μουσική πανδαισία, συνοδευόμε-
νοι από 200μελή ορχήστρα. Στην 
μεγαλειώδη συναυλία, την μεγαλύ-
τερη που έχει γίνει στην Κύπρο, το 
Δήμο μας εκπροσώπησε η δημοτική 
χορωδία με μαέστρο τον Βίκτωρα 
Γλυκίδη, ενώ παρόντες ήταν ο 
δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης 
και η αντιδήμαρχος Διεθνών Σχέ-
σεων, Τεχνών και Αθλητικής 
Ανάπτυξης Βίκυ Κανέλλου. 

«Κάθε φορά που βρίσκομαι στην Κύ-
προ νιώθω περισσότερο Έλληνας! Ιδι-
αίτερη η τιμή της πρόσκλησης να πα-
ρευρεθώ ανάμεσα σε καλούς φίλους 
στην ιστορική συναυλία Ελευθέρια 

2024, με πρωτοβουλία της Προέδρου 
της Κυπριακής Βουλής και Προέδρου 
του ΔΗΣΥ Αννίτας Δημητρίου και της 
Ελληνικής πρεσβείας στην Κύπρο. Το 
στάδιο «σείστηκε» από τα σπουδαία 
έργα των δημιουργών, 50 χρόνια 
από την τουρκική εισβολή. Ενώσαμε 
την φωνή μας με τον παλμό και τον 
πόθο του Κυπριακού λαού, στο δίκαιο 
αίτημα για την απελευθέρωση και 
την επανένωση της Μεγαλονήσου» 
δήλωσε ο Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. 

Στο πλαίσιο της επίσκεψής του, ο 
δήμαρχος Πυλαίας - Χορτιάτη 
είχε συνάντηση τόσο με την κ. Δη-
μητρίου, όσο και με τον δήμαρχο 
του αδελφοποιημένου δήμου Λατσί-
ων- Λευκωσίας Χρήστο Πιτταρά 
και τον αντιδήμαρχο Κυπριανό 
Φιλίππου. 

Ο δήμος μας έδωσε το παρών και 
στις επετειακές εκδηλώσεις του 
δήμου Λατσιών για την 25η Μαρτίου 
1821 και την 1η Απριλίου 1955, 
όπου εκπροσωπήθηκε από τις αντι-
δημάρχους Δέσποινα Λυπηρίδου 
και Ανατολή Κωνσταντινίδου 
και τους δημοτικούς συμβούλους 
Χρυσούλα Θεοδώρου, Γιάννη 
Ντίτσιο, Βάιο Αγγελινούδη.

Στο μεταξύ, με μότο «Κύπρος: Δεν 
ξεχνώ», την Πέμπτη 28/3/2024, 
στο αμφιθέατρο «Στ. Κουγιουμτζής» 
του δημαρχείου Πανοράματος, 
ανέβηκε το μονόπρακτο θεατρικό 
δρώμενο «Οι τελευταίες ώρες του 
Γρηγόρη Αυξεντίου» από τον «Απο-
χαιρετισμό» του Γιάννη Ρίτσου. Ένα 
συγκλονιστικό δρώμενο για την 
εμβληματική θυσία του Κύπριου 
αγωνιστή και τον απελευθερωτικό 
αγώνα των Κυπρίων αδελφών, 
που οδήγησε στην ανεξαρτησία της 
μεγαλονήσου από τους Άγγλους 
(1955-1959). Την εκδήλωση συν-
διοργάνωσαν ο Δήμος Πυλαίας – 
Χορτιάτη με το Συμβούλιο Ιστορικής 
Μνήμης Αγώνα ΕΟΚΑ 1955-1959, 
την Ένωση Κυπρίων Βορείου Ελ-
λάδος και την Ομοσπονδία Κυπρι-
ακών Οργανώσεων Ελλάδος με τη 
συμβολή της δημοτικής συμβούλου 
Άρτεμις Αγαθοκλέους. 

Εκδήλωση Ελευθερία - Κύπρος 

Ι. Καϊτεζίδης: «Ενώσαμε την φωνή μας 
με τον παλμό του Κυπριακού λαού»

https://www.youtube.com/watch?v=qXqT2WR-oSo


Δημοτικό 
Γυμναστήριο 
Φιλύρου
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Μια πολύ σημαντική ανακοίνωση για το Δήμο Πυλαίας 
- Χορτιάτη περιλάμβανε η ενημέρωση της Περιφέρειας 
Κεντρικής Μακεδονίας για το νέο ΕΣΠΑ και το πρόγραμμα 
αστικών αναπλάσεων «Μητροπολιτική Θεσσαλονίκη»: 
πέραν της Πυλαίας που είχε ήδη ενταχθεί, εντάσ-
σονται πλέον και οι άλλες δημοτικές κοινότητες 
του Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη: Πανόραμα, Χορ-
τιάτης, Ασβεστοχώρι, Εξοχή και Φίλυρο. 

Η σχετική σύσκεψη πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία 
του Περιφερειάρχη Απόστολου Τζιτζικώστα, ενώ 
συμμετείχε και ο δήμαρχος Πυλαίας – Χορτιάτη και 
πρόεδρος της Περιφερειακής Ένωσης Δήμων 
Κεντρικής Μακεδονίας, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.

«Χαιρετίζουμε τη διεύρυνση του χρηματοδοτικού προγράμ-
ματος βιώσιμων αστικών αναπλάσεων της ΠΚΜ, καθώς 
συμμετέχουν πλέον 12 δήμοι αντί 8 μέχρι τώρα, ενώ έχουμε 
και εσωτερική διεύρυνση με την υπαγωγή κι άλλων περιοχών 
του ίδιου δήμου, όπως π.χ. του δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη 
όπου πλέον θα χρηματοδοτηθούν έργα σε όλες τις δημο-
τικές κοινότητες» ανέφερε σε δήλωσή του ο δήμαρχος 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. Όπως τόνισε, «Αν λάβουμε υπόψη 
την εμπειρία της 1ης περιόδου του προγράμματος, είμαι 
βέβαιος για την επιτυχία και της 2ης περιόδου».  

Ποσό ρεκόρ για τους δήμους στο νέο ΕΣΠΑ

Η σύσκεψη αφορούσε και τη νέα προγραμματική 
περίοδο του Επιχειρησιακού Προγράμματος ΕΣΠΑ 
2021-2027. Για πρώτη φορά η Περιφέρεια Κεντρικής 
Μακεδονίας εξασφάλισε αυξημένα κονδύλια για τους 
δήμους, συνολικού ύψους 1,44 δις ευρώ, που απο-
τελεί τη μεγαλύτερη χρηματοδοτική παρέμβαση όλων 
των εποχών στη δεύτερη μεγαλύτερη Περιφέρεια της 
χώρας. Κατάφερε, επίσης, να διασώσει έργα που δεν 

πρόλαβαν να υλοποιηθούν στην προηγούμενη προγραμ-
ματική περίοδο λόγω της πανδημίας και της ενεργειακής 
κρίσης, με πρόγραμμα-γέφυρα, ενώ δρομολογούνται 
πλέον έγκαιρα από την ΠΚΜ οι προσκλήσεις για το νέο 
ΕΣΠΑ. Ικανοποιώντας ένα πάγιο αίτημα των δημάρχων, 
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για πρώτη φορά θα χρηματοδοτεί 
πλέον και μελέτες έργων.

«Έχουμε εδώ και χρόνια ένα μοντέλο αρμονικής συνερ-
γασίας της αυτοδιοίκησης α’ και β’ βαθμού, κάτι που τιμά 
τόσο τον Απόστολο Τζιτζικώστα όσο και τους 38 δήμους 
της Κεντρικής Μακεδονίας. Το ΕΣΠΑ είναι το πιο σημα-
ντικό και αξιόπιστο χρηματοδοτικό εργαλείο ανάπτυξης 
και ευχαριστούμε θερμά τον περιφερειάρχη και την αντι-
περιφερειάρχη Βούλα Πατουλίδου για την αύξηση των 
κονδυλίων που θα διατεθούν μέσα από αυτό» τόνισε ο 
Ιγν. Καϊτεζίδης. 

«Οι δήμοι θα είμαστε έτοιμοι και θα κρατήσουμε 
την περιφέρεια πρωταγωνίστρια στην Ελλάδα 
και στην Ευρώπη. Σ’ αυτό θα βοηθήσει η για πρώτη 
φορά χρηματοδότηση των έργων με ‘‘μελέτη -κατασκευή’’, 
που αποτέλεσε αίτημα των δημάρχων, δόθηκε πολύ 
μεγάλη μάχη σε ευρωπαϊκό επίπεδο από τον Απόστολο 
Τζιτζικώστα και εν τέλει θα συμβάλλει στην ένταξη έργων 
στο ΕΣΠΑ και ιδίως των μικρότερων δήμων. Οφείλω να 
σημειώσω ότι στη δική μας Περιφέρεια έχουμε 
κάτι που αλλού είναι ζητούμενο, δηλαδή συνδι-
αμορφώνουμε τις προτάσεις η Περιφέρεια μαζί 
και οι δήμοι, αξιολογώντας έτσι καλύτερα τις τοπικές 
ανάγκες» τόνισε ο κ. Καϊτεζίδης. «Οι δήμοι αναζητούμε 
μια θητεία κανονικότητας, την οποία στερηθήκαμε όλα τα 
προηγούμενα χρόνια με τα μνημόνια και τις διαδοχικές 
κρίσεις -την οικονομική, την υγειονομική και την ενερ-
γειακή. Ελπίζουμε να την έχουμε σε αυτή τη νέα θητεία» 
κατέληξε ο δήμαρχος Πυλαίας – Χορτιάτη.

ΕΣΠΑ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΚΕΝΤΡΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

«Θα χρηματοδοτηθούν έργα  
σε όλες τις δημοτικές κοινότητες»

ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ
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Η Ευρώπη ψηφίζει
Εννέα ερωτήσεις για τις εκλογική αναμέτρηση της 9ης Ιουνίου

Στις κάλπες προσέρχονται τον Ιού-
νιο οι πολίτες των 27 χωρών που 
μετέχουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση 
για να αναδείξουν τους νέους εκπρο-
σώπους τους στο Ευρωκοινοβούλιο.

Οι εκλογές θα διεξαχθούν στην 
Ελλάδα την Κυριακή 9 Ιουνίου 
και δικαίωμα ψήφου έχουν όσοι 
συμπληρώνουν το 17ο έτος της 
ηλικίας τους τη χρονιά των εκλογών. 
Οι πολίτες μπορούν για πρώτη φορά 
να κάνουν χρήση της επιστολικής 
ψήφου, εφόσον έχουν εγγραφεί 
στη σχετική ηλεκτρονική πλατφόρμα. 
Η ψήφος είναι υποχρεωτική πλην 
εξαιρέσεων.

Μερικές χρήσιμες και χρηστικές 
ερωτοαπαντήσεις:

Πότε θα διεξαχθούν οι εκλογές;
Στις 9 Ιουνίου του 2024, από τις 
7 το πρωί ως τις 7το απόγευμα. Οι 
επιστολικές ψήφοι θα πρέπει να 
έχουν αποσταλεί στην Επιτροπή 
Συλλογής Επιστολικής Ψήφου εντός 
της σχετικής διορίας, δηλαδή έως 
και τις 17:00 ώρα Ελλάδας της 8ης 
Ιουνίου 2024.

Πόσα μέλη εκλέγονται;
21 ευρωβουλευτές, όπως και στις 
εκλογές του 2019.

Πως εκλέγονται οι ευρωβου-
λευτές;
Ο αριθμός των εκλεγμένων εξαρ-
τάται από το ποσοστό των ψήφων 
που έλαβε το κόμμα. Στην Ελλάδα 
εφαρμόζεται η ψήφος με σταυρό 
προτίμησης, η οποία δίνει στους 

ψηφοφόρους την δυνατότητα να 
επιλέξουν συγκεκριμένους υποψή-
φιους. Μπορούν να τεθούν μέχρι και 
τέσσερις (4) σταυροί προτίμησης. 
Οι υποψήφιοι που λαμβάνουν τους 
περισσότερους σταυρούς προτίμη-
σης εκλέγονται, εφόσον βέβαια το 
κόμμα τους έχει εξασφαλίσει τις 
αντίστοιχες έδρες.

Ποιοι είναι οι υποψήφιοι;
Ο Άρειος Πάγος, το Ανώτατο Αστικό 
και Ποινικό Δικαστήριο της Ελλάδος, 
αναμένεται να ανακοινώσει τους 
υποψήφιους κατά συνδυασμούς 45 
ημέρες πριν τις εκλογές. 

Ποιο είναι το κατώτατο όριο 
εκλογής;
Τα πολιτικά κόμματα πρέπει να συ-
γκεντρώσουν τουλάχιστον το 3% 
των ψήφων για να μπορέσουν να 
εκλέξουν ευρωβουλευτή.

Ποιες είναι οι εκλογικές περι-
φέρειες;
Η ελληνική επικράτεια αποτελεί μία 
ενιαία εκλογική περιφέρεια για την 
εκλογή των μελών του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου. Τα πολιτικά κόμματα 
προτείνουν ενιαία ψηφοδέλτια για 
όλη τη χώρα.

Η ψηφοφορία είναι υποχρε-
ωτική;
Η άσκηση του εκλογικού δικαιώμα-
τος είναι υποχρεωτική - πλην εξαι-
ρέσεων, για όσους έχουν υπερβεί 
το 70ο έτος της ηλικίας τους και 
για τους εκλογείς που βρίσκονται 
στο εξωτερικό. 

Που μπορώ να ψηφίσω;
Στο εκλογικό τμήμα της κατοικίας 
σας, το οποίο μπορείτε να το βρείτε 
ανατρέχοντας στην ιστοσελίδα του 
υπουργείου Εσωτερικών. 

Επίσης Έλληνας πολίτης που επι-
θυμεί να ψηφίσει κάνοντας χρήση 
του πρόσφατα θεσμοθετημένου 
δικαιώματος της επιστολικής ψήφου 
από την Ελλάδα ή το εξωτερικό θα 
πρέπει να έχει εγγραφεί στους ει-
δικούς καταλόγους του υπουργείου 
Εσωτερικών που έκλεισαν στις 29 
Απριλίου. 

Πώς ήταν τα αποτελέσματα το 
2019;
Οι τελευταίες ευρωεκλογές έγιναν 
στην Ελλάδα το Μάιο του 2019. Σε 
αυτές πρώτο κόμμα είχε αναδειχτεί 
η ΝΔ συγκεντρώνοντας 33,12% 
και εκλέγοντας 8 ευρωβουλευτές. 
Ο ΣΥΡΙΖΑ με 23,75% εξέλεξε 6 
ευρωβουλευτές, ενώ ακολούθησαν 
το Κίνημα Αλλαγής με 7,72% (2 
έδρες), το ΚΚΕ με 5,35% (2 έδρες), 
η Χρυσή Αυγή με 4,87% (2 έδρες) 
και η Ελληνική Λύση με 4,18% και 
1 έδρα.)

Στις ευρωεκλογές του 2019 είχαν 
ψηφίσει 5.920.355 πολίτες και η 
συμμετοχή είχε φτάσει στο 58,69%.

Για περαιτέρω πληροφορίες 
οι ενδιαφερόμενοι θα μπορούν να 
πάρουν πληροφορίες κάνοντας 
κλικ στην ιστοσελίδα του δήμου  
(www.pilea-hortiatis.gr)

ΟΔΗΓΟΣ ΕΥΡΩΕΚΛΟΓΩΝ

http://www.pilea-hortiatis.gr
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«Η Ευρώπη κλονίστηκε, απειλήθηκε, 
άλλα άντεξε και με αποφασιστική, 
συλλογική δράση έδωσε απαντήσεις 
σε πρωτοφανείς κρίσεις και απειλές». 
Αυτό επισημαίνει κάνοντας και ένα 
είδος απολογισμού της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης για την πενταετία που 
πέρασε, ο πρώτος μέχρι σήμερα 
Έλληνας Αντιπρόεδρος της 
Κομισιόν Μαργαρίτης Σχοινάς. 

Μιλώντας στο περιοδικό μας ο Μα-
κεδόνας Επίτροπος της Ελλάδας 
στην ΕΕ και αναφερόμενος στη χώρα 
μας σημειώνει ότι «κατορθώσαμε 
να σταθούμε στα πόδια μας, να δι-
ορθώσουμε πολλές ατέλειες στην 
οικονομία και το κράτος, να προ-
σελκύσουμε σημαντικές επενδύσεις 
και να είμαστε σήμερα μια από τις 
πιο αναπτυσσόμενες οικονομίες της 
ευρωζώνης». 

Για τις επερχόμενες ευρωεκλογές 
και τη σημασία τους απαντά με νό-
ημα πως αποτελούν «μια εξαιρετική 
ευκαιρία για όλους τους ευρωπαίους 
με την ψήφο τους να αποδώσουν 
ψόγο ή έπαινο για όσα αποφασίζο-
νται στις Βρυξέλλες. Ταυτόχρονα να 
συνδιαμορφώσουν τους πολιτικούς 
συσχετισμούς που θα καθορίσουν την 
επιλογή της νέας πολιτικής ηγεσίας».

Για τη Θεσσαλονίκη τονίζει ότι «ο 
δρόμος της ανάπτυξης και της προ-
όδου θα είναι δεδομένος και στο 
μέλλον για την πόλη», ενώ για το 
δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη  υποστη-
ρίζει ότι «είναι ίσως ένα από τα πιο 
πετυχημένα παραδείγματα δήμων που 
εκμεταλλεύτηκε άριστα τις ευρωπαϊ-
κές χρηματοδοτήσεις. Με τον Ιγνάτιο 
έχουμε πολύχρονη προσωπική σχέση 
φιλίας και εμπιστοσύνης. Η για τόσα 
χρόνια πετυχημένη παρουσία του 
στην πρώτη γραμμή των δημοτικών 
πραγμάτων κάτι λέει για τα προσόντα 
του».

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ 
ΣΧΟΙΝΑΣ
«Η Ευρώπη κλονίστηκε, 
απειλήθηκε, αλλά άντεξε»

Συνέντευξη του Αντιπροέδρου της Κομισιόν και Έλληνα Επιτρόπου 
στην Ευρωπαϊκή Ένωση



16 | ΜΑΪΟΣ 2024 | ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Κύριε Σχοινά, συμπληρώνετε 
σε μερικούς μήνες 5 χρόνια 
στη θέση του αντιπροέδρου 
της Κομισιόν και του Έλληνα 
επίτροπου. Πόσο διαφορετική 
ήταν η Ευρώπη το 2019 όταν 
αναλάβατε;

Όταν αναλάβαμε τον Δεκέμβριο του 
2019, ο κόσμος - και η Ευρώπη - 
ήταν διαφορετικός. Ειρήνη, ισχυρή 
οικονομική ανάπτυξη, σχεδόν πλή-
ρης απασχόληση, φθηνή ενέργεια, 
σταθερός γεωπολιτικός περίγυρος. 
Τίποτε δεν προμήνυε το τι θα ακο-
λουθούσε: η πρώτη πανδημία μετά 
το 1918, ο πρώτος πόλεμος στην 
Ευρώπη μετά το 1945, εργαλειο-
ποίηση του μεταναστευτικού στα 
εξωτερικά μας σύνορα, υβριδικές 
επιθέσεις εναντίον μας, εκστρα-
τείες παραπληροφόρησης, κρίση 
ενέργειας, υψηλός πληθωρισμός 
και πρόσφατα η έκρηξη στη Μέση 
Ανατολή. Όλα αυτά κληθήκαμε να 
διαχειριστούμε, σε συνθήκες που 
θυμίζουν σενάριο επιστημονικής 
φαντασίας του Netflix...

Όπως είπατε η όξυνση του με-
ταναστευτικού, η πανδημία και 
η εισβολή της Ρωσίας στην 
Ουκρανία είναι μερικά από τα 
μεγάλα γεγονότα αυτής της 
περιόδου. Τι μάθαμε απ’ όλα 
αυτά;

Το βασικό συμπέρασμα της πενταε-
τίας είναι μάλλον απλό. Η Ευρώπη 
κλονίστηκε, απειλήθηκε, άλλα άντε-
ξε. Καταφέραμε με αποφασιστική, 
συλλογική δράση να δώσουμε απα-
ντήσεις σε πρωτοφανείς κρίσεις 
και απειλές. Με πρωτοβουλίες που 
συνέτριψαν ταμπού δεκαετιών. Με 
το μεγαλύτερο πρόγραμμα εμβο-
λιασμού στην ιστορία της ανθρω-
πότητας, το πιστοποιητικό Covid, 
τους κολοσσιαίους πόρους του 
Ταμείου Ανάκαμψης, την περήφανη 
στάση μας στον Έβρο, την μεγάλη 
συμφωνία για το Σύμφωνο με-
τανάστευσης που βάζει πάτο στο 
βαρέλι, την συνεπή στήριξη της 
Ουκρανίας και λίγες μέρες πριν 
την πρωτοβουλία μας για το κοινό 
ευρωπαϊκό πτυχίο. Οικοδομήσαμε 

«Κατά την τελευταία 
πενταετία, καταφέραμε 
με αποφασιστική, 
συλλογική δράση να 
δώσουμε απαντήσεις σε 
πρωτοφανείς κρίσεις και 
απειλές. Οικοδομήσαμε 
μια Ευρώπη των λύσεων 
απέναντι στην Ευρώπη 
των κρίσεων»
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μια Ευρώπη των λύσεων απέναντι 
στην Ευρώπη των κρίσεων.

Και η Ελλάδα; Πως εξελίχτηκε 
αυτήν την περίοδο; Και πως 
βλέπουν σήμερα τη χώρα μας 
οι Ευρωπαίοι; Το 2019 ήταν 
κάτι σαν το προβληματικό παιδί 
της Ευρώπης. Σήμερα;

Δεν υπάρχει καμία αμφιβολία ότι η 
χώρα μας βρίσκεται σε μια συνολική 
διαδικασία ανάταξης που υποσχέ-
θηκε και υλοποιεί με συνέπεια ο 
Κυριάκος Μητσοτάκης. Κατορθώ-
σαμε να σταθούμε στα πόδια μας, 
να διορθώσουμε πολλές ατέλειες 
στην οικονομία και το κράτος, να 
προσελκύσουμε σημαντικές επενδύ-
σεις και να είμαστε σήμερα μια από 
τις πιο αναπτυσσόμενες οικονομίες 
της ευρωζώνης. Ταυτόχρονα, ανα-
δεικνυόμαστε ως μια ευρωπαϊκή 
δύναμη σταθερότητας, ασφάλειας 
και λογικής στη γειτονιά μας, τα Δυ-
τικά Βαλκάνια και την ΝΑ Ευρώπη.

Τον Ιούνιο όλη η Ευρώπη θα 
προσέλθει στις κάλπες. Ποιο 
είναι το στοίχημα;

Οι ευρωεκλογές είναι η δεύτερη 
πολυπληθέστερη εκλογική διαδικα-
σία στον πλανήτη μετά τις εκλογές 
στην Ινδία. Μια εξαιρετική ευκαιρία 
για όλους τους ευρωπαίους με την 
ψήφο τους να αποδώσουν ψόγο ή 
έπαινο για όσα αποφασίζονται στις 
Βρυξέλλες. Ταυτόχρονα να συνδι-
αμορφώσουν τους πολιτικούς συ-
σχετισμούς που θα καθορίσουν την 
επιλογή της νέας πολιτικής ηγεσίας.

Σας προβληματίζει ο ευρω-
σκεπτικισμός που υπάρχει σε 
μερίδα των πολιτών της χωρών 
της ΕΕ;

Είμαστε μια ένωση δημοκρατιών 
και πρέπει να είμαστε περήφανοι γι’ 
αυτό. Πιστεύω ότι πρέπει να ξεχωρί-
σουμε δυο κατηγορίες «ανησυχού-
ντων» πολιτών. Αυτούς που έχουν 
γνήσιες ερωτήσεις, απορίες και 
αιτήματα για την Ευρώπη κι εκείνους 
που απλά θέλουν να καταστρέψουν 
την Ευρώπη, δεν ενδιαφέρονται για 
απαντήσεις, απλά επιθυμούν το τέ-
λος  του ευρωπαϊκού εγχειρήματος. 
Στους πρώτους χρωστάμε καλή 
πολιτική, λύσεις και πολιτικές απα-
ντήσεις. Τους δεύτερους πρέπει να 
τους κερδίσουμε στην κάλπη. Είμαι 
αισιόδοξος ότι θα τα καταφέρουμε.

Εκτός από Ευρωπαίος είστε και 
συνειδητοποιημένος Μακεδό-
νας. Τι μπορεί να φέρει η επό-
μενη 5ετία για τη Μακεδονία 
και τη Θεσσαλονίκη;

Γνωρίζετε την προσωπική μου δέ-
σμευση για την ανάπτυξη της πόλης. 
Θα θυμάστε ότι ήμουν ένας από τους 
πρώτους που προέβλεψα - πριν 15 
χρόνια έγραψα μάλιστα και βιβλίο 
γι’ αυτό - τις θεαματικές προόδους 

 «Οι ευρωεκλογές 
είναι η δεύτερη 
πολυπληθέστερη 
εκλογική διαδικασία 
στον πλανήτη μετά τις 
εκλογές στην Ινδία.  
Μια εξαιρετική ευκαιρία 
για όλους να αποδώσουν 
ψόγο ή έπαινο για όσα 
αποφασίζονται στις 
Βρυξέλλες»
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της Θεσσαλονίκης που βλέπουμε 
σήμερα. Με την εγκατάσταση στην 
πόλη ξένων κολοσσών, την έκρηξη 
του τουρισμού, την προσέλκυση 
επενδυτών, την άνθηση της οικονο-
μίας της γνώσης και της καινοτομίας, 
την ολοκλήρωση των υποδομών, 
την ανάδειξη του πολιτιστικού μας 
πλούτου. Η μελλοντική ένταξη των 
χωρών της περιοχής στην ΕΕ και 
η προσχώρηση Βουλγαρίας και 
Ρουμανίας στη ζώνη Σένγκεν θα 
απογειώσουν ακόμη περισσότερο 
την Θεσσαλονίκη και τη Μακεδονία. 
Δεν έχω καμία αμφιβολία ότι αυτός 
ο δρόμος της ανάπτυξης και της 
προόδου θα είναι δεδομένος και 
στο μέλλον.

Και κάτι για την αυτοδιοίκηση. 
Πως βλέπετε το ρόλο της σήμε-
ρα στο ευρωπαϊκό γίγνεσθαι; Τι 
ευκαιρίες υπάρχουν σε επίπεδο 
Κομισιόν;

Η αυτοδιοίκηση έχει ρόλο και λόγο 
στις ευρωπαϊκές υποθέσεις. Όχι ως 
συμπλήρωμα ή ουρά της κεντρικής 
εξουσίας, αλλά ως ιμάντας που συν-
δέει τα προβλήματα και τις αγωνίες 
των πολιτών σε τοπικό επίπεδο με 
τις πολλές δυνατότητες ευρωπαϊκών 
πρωτοβουλιών, προγραμμάτων 
και χρηματοδοτήσεων. Για να γίνει 
βέβαια αυτό με αποτελεσματικότητα, 
απαιτείται γνώση και σχεδιασμός, 
διοικητική επάρκεια, εξωστρέφεια 
και ευκρίνεια στόχων και μέσων. 
Δεν είναι όλα τα τοπικά έργα ευρω-
παϊκού ενδιαφέροντος και πρέπει οι 
τοπικές επιδιώξεις να κουμπώνουν 
στα ευρωπαϊκά προγράμματα, το 
αντίθετο δεν είναι δεδομένο.

Ζείτε μακριά από το Πανόραμα, 
αλλά είστε συχνά στη Θεσσαλο-
νίκη και θα έχετε μια εικόνα για 

το δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη και 
το δήμαρχο Ιγνάτιο Καϊτεζίδη; 
Ποια είναι η αξιολόγησή σας;

Γνωρίζω καλά τον Δήμο, τους πο-
λίτες και φυσικά τον Δήμαρχο και 
τους συνεργάτες του. Ο Δήμος Πυ-
λαίας-Χορτιάτη είναι ίσως ένα από 
τα πιο πετυχημένα παραδείγματα 
δήμων που εκμεταλλεύτηκε άριστα 
τις ευρωπαϊκές χρηματοδοτήσεις. 
Με τον Ιγνάτιο έχουμε πολύχρονη 
προσωπική σχέση φιλίας και εμπι-
στοσύνης. Η για τόσα χρόνια πετυ-
χημένη παρουσία του στην πρώτη 
γραμμή των δημοτικών πραγμάτων 
κάτι λέει για τα προσόντα του. Χαί-
ρομαι που τον βλέπω συχνά και 
στις Βρυξέλλες ως δυναμικό μέλος 
της Επιτροπής των Περιφερειών 
της ΕΕ και φυσικά - όπως όλοι οι 
Αρειανοί - συμπάσχουμε συχνά για 
την ομάδα της καρδιάς μας.

«Με τον Ιγνάτιο έχουμε 
πολύχρονη προσωπική 
σχέση φιλίας και  
εμπιστοσύνης.  
Χαίρομαι που τον βλέπω 
συχνά και στις Βρυξέλλες 
ως δυναμικό μέλος  
της Επιτροπής των  
Περιφερειών της ΕΕ»



ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ | ΜΑΪΟΣ 2024 | 19

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

«Αυτή η Ανάσταση ως τρόπος ζωής, 
ως νίκη, ως βεβαιότητα και ως ελπίδα 
ενάντια στη φθορά και στο θάνατο 
πρέπει να είναι η ελπίδα όλων μας» 
τονίζει ο Σεβασμιότατος Μη-
τροπολίτης Νεαπόλεως και 
Σταυρουπόλεως κ. Βαρνάβας 
στην πασχαλινή συνέντευξη που 
παραχώρησε στο περιοδικό μας.

«Η Ανάσταση είναι 
η ελπίδα όλων μας!»
Ο Σεβασμιότατος μιλά για την παραμελημένη δυτική Θεσσαλονίκη, 
το φιλανθρωπικό έργο της Εκκλησίας, αλλά και τη συνεργασία της 
Μητρόπολης με την αυτοδιοίκηση και τον δήμο μας

ΜΗΤΡΟΠΟΛΙΤΗΣ ΝΕΑΠΟΛΕΩΣ & ΣΤΑΥΡΟΥΠΟΛΕΩΣ 

   κ. ΒΑΡΝΑΒΑΣ
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σε μια περιοχή στην οποία  γεννή-
θηκα. Είμαι 40 χρόνια κληρικός, 
από τα οποία 20 Επίσκοπος στην 
τοπική  Εκκλησία της Νεάπολης, της 
Εσπερίας Θεσσαλονίκης. Μετά την 
οικονομική κρίση και βλέποντας τα 
στατιστικά στοιχεία παρατηρούμε ότι 
το αγαπητικό έργο της Εκκλησίας, 
η διακονία των αναγκεμένων και 
των πτωχών -ευπαθείς κοινωνικές 
ομάδες  όπως αποκαλούνται- συ-
νεχίζεται με την ίδια ένταση. Όταν 
τα συσσίτια μετρούν ημερησίως 
στις μέρες πάνω από 7.000 με-
ρίδες φαγητού, αυτό σημαίνει ότι 
οι άνθρωποι δυσκολεύονται στην 
καθημερινότητά τους. Η ακρίβεια, 
όπως αυτό αποτυπώνεται και στις 
δημοσκοπήσεις και οι χαμηλοί μι-
σθοί, δημιουργούν τεράστια πίεση 
και η Εκκλησία, παρούσα με την 
αγάπη της, δημιουργεί ένας δίκτυ 
ασφαλείας μέσα από τις κοινωνικές 
δομές που ακουμπούν την καθημε-
ρινότητα των ανθρώπων. Πιστεύω 
λοιπόν, ότι οι άνθρωποι συνεχίζουν 
να περνούν δύσκολα.

Σεβασμιότατε, έχετε μια συνο-
λική εικόνα της κοινωνίας της 
Θεσσαλονίκης. 15 χρόνια μετά 
την έναρξη της κρίσης πως είναι 
η κατάσταση σήμερα; Έχουμε 
αφήσει πίσω μας τα δύσκολα;

Έχω την τιμή να υπηρετώ στη δυτική 
Θεσσαλονίκη, «εκτός των τειχών», 
σε μια περιοχή με σπουδαίους και 
τίμιους ανθρώπους, απλούς, ταπει-
νούς και αρχοντάδες, σε μια περιοχή 
η οποία συμπληρώνει 100 χρόνια 
ζωής και παρουσίας και 50 χρόνια 
προσφοράς και διακονίας η Ιερά μας 
Μητρόπολη. Έχω την τιμή λοιπόν, να 
υπηρετώ αυτούς τους ανθρώπους, 

Μεγάλη αξία έχει και ο κοινωνι-
κός ρόλος της Μητρόπολής σας. 
Είπατε ήδη για τα συσσίτια που 
είναι ιδιαίτερα υψηλά αυτήν 
την εποχή. Από εκεί και πέρα 
το υπόλοιποι φιλανθρωπικό 
σας έργο;

Το φιλανθρωπικό έργο είναι μια 
λειτουργία και μια διακονία που στη-
ρίζεται στην αγάπη πολλών ανθρώ-
πων.  Έτσι οφείλω να ομολογήσω 
ότι πάνω από 1000 γυναίκες αυτή 
την ώρα που κουβεντιάζουμε μέσα 
στις δομές υπηρετούν τον αναγκε-
μένο και τον πάσχοντα. Είναι αυτές 
που δοκιμάζουν, που μαγειρεύουν, 
που αγαπούν, που προσφέρουν ό,τι 
πιο πολύτιμο έχουν: το χρόνο και 
την αγάπη τους, το νοιάξιμό τους 
και την προσευχή τους. Όλο αυτό 
το τεράστιο φιλανθρωπικό έργο 
το κρατά ζωντανό ο λαός μας που 
είναι η ζώσα Εκκλησία. Και δεν 
είναι μόνο το Κοινωνικό Παντο-
πωλείο, το πρόγευμα μαθητών, 
τα κοινωνικά ιατρεία, οι ξενώνες 
φιλοξενίας συγγενών ασθενών 
και καρκινοπαθών για τα νοσοκο-
μεία μας, η εστία Παπαγεωργίου, 
το γηροκομείο μας, το κοινωνικό 
φροντιστήριο για τους μαθητές, η 
τράπεζα ρουχισμού, οι ενοριακές 
τράπεζες αίματος, οι κατασκηνώσεις 
μας στη Μακρυνίτσα Σιδηροκάστρου 
και στο Ποσείδι της Χαλκιδικής, το 
πρόγραμμα ελληνομάθειας και φιλο-
ξενίας παιδιών από τα ομογενειακά 
σχολεία της Κωνσταντινούπολης, 
αλλά και από την Ιερά Μητρόπολη 
Βοστώνης: ένας ολόκληρος κύκλος 
αγάπης που μέσα ανταμώνουν πολ-
λοί άνθρωποι, διαφορετικοί, νέοι, 
ηλικιωμένοι, ευεργέτες, δωρητές, 
γυναίκες παιδιά. Και αυτή είναι η 
ομορφιά της Εκκλησίας.

 «Η Εκκλησία κοιτά  
αισιόδοξα το μέλλον και 
το μέλλον είναι  η νίκη 
ενάντια στη φθορά και 
στο θάνατο, η νίκη της 
ομορφιάς και του καλού»
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Αυτό θα ήταν το μήνυμα σας 
προς την πολιτεία γι’ αυτό το 
θέμα; Να αλλάξει αυτή η κα-
τάσταση;

Νομίζω και πιστεύω ότι επιτέλους 
πρέπει να στρέψουν προς τα δυτικά 
την κεφαλή τους για να δουν τους 
ανθρώπους, για να αφουγκραστούν 
και να ακούσουν την πίκρα τους και 
το παράπονό τους. Εγώ αυτό μετα-
φέρω. Την αγωνία των ανθρώπων 
και το παράπονο που έζησαν τόσα 
χρόνια στο περιθώριο αυτής της 
πόλης.

Τι μπορεί να πετύχει η Εκκλησία 
μαζί με τοπική αυτοδιοίκηση 
της περιοχής;

Κοιτάξτε, έχουμε μια άξια τοπική 
αυτοδιοίκηση, η οποία χρόνια τώρα 
αγωνίζεται γι’ αυτές τις περιοχές. Η 
συνεργασία μας με τους περισσοτέ-
ρους είναι μια συνεργασία χρόνων 

Η δυτική Θεσσαλονίκη εδώ 
και χρόνια παραπονιέται -και 
δικαίως- ότι η πολιτεία δε ρί-
χνει πολλά βλέμματα προς τη 
μεριά της. Έχει αλλάξει αυτό;

Προσπαθεί να αλλάξει τώρα αλλά 
«εμείς τ’ άδικο το ζούμε μέσα από 
την κούνια μας» για να δανειστώ τον 
στίχο του ποιητή όπως το τραγούδη-
σε ο τραγουδιστής μας. Οι γειτονιές 
αυτές έχουν 100 χρόνια ζωής, γιατί 
κατοικούνται και δημιουργούνται με 
τον πόνο, το παράπονο και την πίκρα 
της προσφυγιάς. Στα 100 χρόνια 
που κύλησαν η πόλη δυσκολεύεται 
να κατανοήσει ότι στα δυτικά της 
δημιουργήθηκε ένας ολόκληρος 
κόσμος. Νέοι άνθρωποι, σχολεία, 
ο νεότερος πληθυσμός της χώ-
ρας, τα περισσότερα σχολεία, ένας 
ολόκληρος κόσμος, ο οποίος μέχρι 
τώρα χρησιμοποιήθηκε ως δοχείο 
απορριμμάτων. Η περιοχή υφίσταται 
ταξικό ρατσισμό, δε θα φοβηθώ 
να το πω. Όλες οι soft λειτουργίες 
τοποθετούνται ανατολικά και ό,τι 
ρυπογόνο στα δυτικά. Αυτό πρέπει 
να αλλάξει, γιατί οι άνθρωποι έχουν 
δικαίωμα στην ποιότητα ζωής, στη 
φιλοκαλία και στην ομορφιά. Και 
αυτοί οι άνθρωποι ξέρουν τι είναι η 
ομορφιά, αυτοί οι άνθρωποι έκτισαν 
30 εκκλησιές, πνευματικά κέντρα, 
δημιούργησαν μόνοι τους δομές 
διακονίας και αγάπης κι αυτό φανε-
ρώνει ανθρώπους με φιλότιμο, με 
αρχοντιά, με ήθος, με αγάπη. Και δεν 
μπορούμε αυτούς τους ανθρώπους 
να τους κρατούμε στο περιθώριο. 
Είναι οι εργάτες που συνεισφέρουν 
στην εθνική οικονομία, είναι αυτοί που 
κάνουν τον τίμιο ιδρώτα τους αγιασμό 
και ευλογεί τον τόπο. Δεν μπορεί 
βασικές ανάγκες και λειτουργίες να 
λείπουν από αυτήν την περιοχή. Είναι 
το δικαίωμα των ανθρώπων στην 
ποιότητα της ζωής τους.

ικανών, που μόνο καλό μπορεί να 
προσφέρει για την περιοχή. Γιατί 
πρέπει να γίνει μια συμμαχία του 
καλού, πρέπει σε ό,τι καλό ξεπερ-
νώντας ο καθένας τις διαφορές και 
αυτά που μας χωρίζουν, ενωμένοι 
να διεκδικήσουμε αυτά που λείπουν 
από την περιοχή. Και σε αυτόν τον 
τομέα η τοπική αυτοδιοίκηση έχει 
τον αγώνα της, έχει την προσπάθειά 
της, συνεχίζει αμείωτη με την ίδια 
ένταση και είμαι βέβαιος ότι με τη 
χάρη του Θεού θα έχουμε καλύτερα 
αποτελέσματα.

Με το δήμαρχο Πυλαίας Χορ-
τιάτη και πρόεδρο της ΠΕΔ 
Κεντρικής Μακεδονίας πως 
είναι η συνεργασία; Υπάρχουν 
σκέψεις για κάτι καινούργιο 
στο μέλλον;

Με τον πρόεδρο της ΠΕΔ και δή-
μαρχο Πυλαίας-Χορτιάτη, τον Ιγνά-
τιο Καϊτεζίδη, έχοντας ένα μεγάλο 
κομμάτι από την περιοχή της τοπικής 
Εκκλησίας, καθώς μοιραζόμαστε 
ποιμαντικά τη διοίκηση του δήμου με 
τη Μητρόπολη Θεσσαλονίκης όσον 
αφορά το Πανόραμα και την Πυλαία, 
η συνεργασία είναι άριστη. Και δεν 
είναι τυχαίο ότι μέσα από τη συνερ-
γασία του δήμου, της Περιφέρειας, 
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του υπουργείου Πολιτισμού και της 
τοπικής Εκκλησίας, ένα μοναδικό 
μνημείο βυζαντινό, αυτό του ναού 
της Μεταμόρφωσης  του 12ου αι-
ώνα, αποκαταστάθηκε πλήρως και 
έχει παραδοθεί στο λαό μας. Και 
δεν είναι τυχαίο το όραμά μας με 
τον κ. δήμαρχο αυτό να συνεχιστεί, 
αγκαλιάζοντας όλη αυτήν την πε-
ριοχή, έτσι ώστε ο Χορτιάτης, ένας 
μαρτυρικός και ιστορικός τόπος, 
με την ευλογία του Μοναστηριού, 
του όμορφου βουνού και της όλης 
περιοχής που έχει ιδιαίτερα όμορφα 
χαρακτηριστικά -είναι το βουνό της 
Θεσσαλονίκης -να κάνουμε συνέχεια 
αυτής της συνεργασίας μας και να 
δημιουργήσουμε ένα τοπόσημο με 
κέντρο τον βυζαντινό ναό και τα 
παλιά ερείπια της ιστορικής Μονής 
του Χορταΐτου. Και είμαι βέβαιος 
με βηματισμό ενωτικό, αγάπης και 
συνεργασίας θα προχωρήσουμε.

Για το τέλος, όπως είπατε 
και εσείς, είμαστε κοντά 
στο Πάσχα. Το πασχαλι-
νό σας μήνυμα για τους 
αναγνώστες μας ποιο 
θα είναι;

Είμαστε στην περίοδο της 
Αγίας και Μεγάλης Τεσσα-
ρακοστής, που είπαμε τε-
λικός σκοπός και προορι-
σμός αυτού του υπέροχου 
λειτουργικού ταξιδιού είναι ο 
γιορτασμός της Ανάστασης. Η 
Εκκλησία μας χαρακτηρίζεται 
ως Εκκλησία του Σταυρού 
και της Ανάστασης. Περπα-
τά στο λιθόστρωτο, ακου-
μπά το Σταυρό των άλλων, 
γίνεται συγκυρηναίος στο 
σταυρό των ανθρώπων. Με 
τις αστοχίες και τα λάθη μας 
προχωρούμε συνεχώς με τε-
λικό σκοπό το γιορτασμό της 
Ανάστασης. Το μήνυμα που  
πρέπει να περάσει είναι ότι 
αυτή η Ανάσταση ως τρόπος 
ζωής, ως νίκη, βεβαιότητα και 
ελπίδα ενάντια στη φθορά 
και στο θάνατο πρέπει να 
είναι η ελπίδα όλων μας. Η 
Εκκλησία κοιτά αισιόδοξα 
το μέλλον και το μέλλον εί-
ναι η νίκη του σταυρού, το 
μέλλον είναι  η νίκη  ενάντια 
στη φθορά και στο θάνατο. 
Το μέλλον είναι η βασιλεία 
των ουρανών, το  μέλλον 
είναι η νίκη της ομορφιάς 
και του καλού. Αυτό είναι το 
μήνυμα της Ανάστασης και 
αυτό πρέπει να περάσει στις 
καρδιές των ανθρώπων, ότι 
η βεβαιότητα και η ομορφιά 
θα σώζει τον κόσμο.

«Η Ενορία είναι  
ένας τρόπος   
διαφυγής από την 
ατομικότητά μας»

Οι Εκκλησίες εξακολου-
θούν να είναι γεμάτες και 
να αποτελούν καταφύγιο 
για τους ανθρώπους;

Η Εκκλησία είναι ένα για όλους 
ένα αποκούμπι. Η Εκκλησία, 
που το όνομά της φανερώνει 
λαό, λαό του Θεού, σύναξη 
Πιστών, είναι μια δυνατότη-
τα, στην οποία εντάσσουμε 
ελεύθερα τον εαυτό μας για να 
κοινωνήσουμε την αγάπη και τη 
συντροφικότητα, για να μετέ-
χουμε στην αλήθεια της ζωής 
και της Ανάστασης. Πιστεύω 
λοιπόν, ότι η Ενορία, με κέντρο 
τον Ναό, που αποτελεί το κέ-
ντρο της εκκλησιαστικής ζωής, 
είναι ένας τρόπος διαφυγής 
από την ατομικότητά μας. Για 
να συναντήσουμε τον Άλλον, 
για να κοινωνήσουμε με τον 
Άλλον, για  να κοιταχτούμε στα 
μάτια, να δούμε το πρόσωπό 
του. Μετά από τον πόνο της 
σιωπής λόγω της πανδημίας 
οι άνθρωποι αναζητούν αυ-
τήν την αλήθεια της κοινωνίας 
μεταξύ τους. Και σε ένα κόσμο 
που λειτουργεί διασπαστικά, η 
ενοποιός  δύναμη, η νεότητα 
ως πρόταση, αυτή υλοποιείται 
με το πιο  όμορφο τρόπο μέσα 
στο Ναό, στην ενορία μας. 
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«Η ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ ΕΝΩΜΕΝΗ 
διεκδικεί περισσότερες αρμοδιότητες 
με πόρους, προσωπικό και μέσα, για 
καλύτερη και αποτελεσματικότερη 
άσκησή τους προς όφελος των πολι-
τών των τοπικών κοινωνιών. Ζητάμε 
τα αυτονόητα». Αυτό είναι το μήνυμα 
του επανεκλεγέντος προέδρου της 
ΚΕΔΕ και δημάρχου Αμπελοπήπων 
Μενεμένης Λάζαρου Κυρίζογλου. 
Σε συνέντευξή του στο περιοδικό 
μας ο Θεσσαλονικιός αυτοδιοικη-
τικός παρουσιάζει το όραμά του 
για την αυτοδιοίκηση του 2030, 
τονίζοντας ότι «θέλουμε μια ισχυρή 
αυτοδιοίκηση Α’ Βαθμού». Όσο για 
το γεγονός ότι τόσο αυτός όσο και 
ο Απόστολος Τζιτζικώστας έχουν 
εκλεγεί πρόεδροι στην ΚΕΔΕ και 
την ΕΝΠΕ αντίστοιχα σημειώνει 
ότι ο περιφερειάρχης κεντρικής 
Μακεδονίας είναι «βαθύς γνώστης 
της ελληνικής και ευρωπαϊκής αυ-
τοδιοικητικής πραγματικότητας» και 
ότι «Πρόεδρος της ΚΕΔΕ από τη 
Θεσσαλονίκη δεν εξελέγη ποτέ άλλοτε 
από την εποχή του Όθωνα. Είναι μία 
δικαίωση». 

Τέλος για τη συνεργασία του με το 
δήμαρχο Πυλαίας-Χορτιάτη και διά-
δοχό του στην ΠΕΔ Κεντρικής Μακε-
δονίας Ιγνάτιο Καϊτεζίδη επισημαίνει 
ότι «με τον Ιγνάτιο πάντοτε είχαμε 
και θα έχουμε αρμονική και άριστη 
συνεργασία. Εκτός από συνάδελφος 
δήμαρχος, συνάδελφος δικηγόρος, 
είναι και φίλος μου. Γνωρίζει άριστα 
τα ζητήματα της αυτοδιοίκησης στον 
δήμο του, την ΠΚΜ αλλά και πανελλα-
δικά». Προαναγγέλλει δε ότι οι δύο 
αυτοδιοικητικοί θα συνδιοργάνω-
σουν ένα ετήσιο τακτικό συνέδριο 
της ΚΕΔΕ στη Θεσσαλονίκη.

ΛΑΖΑΡΟΣ 
ΚΥΡΙΖΟΓΛΟΥ
Το όραμά μου για την
Αυτοδιοίκηση του 2030

Ο Πρόεδρος της ΚΕΔΕ και δήμαρχος Αμπελοκήπων - Μενεμένης 
μιλάει στο περιοδικό μας και ξετυλίγει τα στρατηγικά του σχέδια 



24 | ΜΑΪΟΣ 2024 | ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 

Κύριε Κυρίζογλου, κατ΄ αρχήν 
συγχαρητήρια για την επα-
νεκλογή σας. Ποιο ήταν το 
μυστικό της επιτυχίας για μια 
τόσο καθαρή νίκη;

Σας ευχαριστώ. Υπομονή. Επιμονή. 
Συνέπεια αρχών και θέσεων δια-
χρονικά. Αποφυγή της οξύτητας και 
της τοξικότητας. Επίδειξη πνεύματος 
διαλόγου, συνεργασίας και ενότητας 
των αυτοδιοικητικών μας δυνάμεων.

Υπάρχει πολιτικό μήνυμα από 
το 66% που έλαβε ο συνδυα-
σμός σας «Σύγχρονοι Ισχυροί 
Δήμοι»;

Ναι, υπάρχει. Η αυτοδιοίκηση ενω-
μένη διεκδικεί περισσότερες αρμο-
διότητες με πόρους, προσωπικό και 
μέσα (αποκέντρωση), για καλύτερη 
και αποτελεσματικότερη άσκησή 
τους προς όφελος των πολιτών 
των τοπικών κοινωνιών. Ζητάμε 
τα αυτονόητα. Όσα προβλέπονται 
από το Σύνταγμά μας (άρθρο 102 
διοικητική και οικονομική αυτοτέ-

λεια δήμων). Πρόκειται (66%) για 
το καθολικότερο, ισχυρότερο και 
αποφασιστικότερο αυτοδιοικητικό 
μήνυμα προς την κυβέρνηση και 
προς το σύνολο του πολιτικού μας 
συστήματος. Θα αγωνισθούμε για 
να ακουσθεί και να γίνει πράξη. Ταυ-
τόχρονα όμως είναι μήνυμα σαφές 
και προς όσους χρησιμοποιούν την 
αυτοδιοίκηση για ίδιο όφελος προ-
σωπικών στρατηγικών και διαδρο-
μών. Προς όσους εργαλειοποιούν 
την αυτοδιοίκηση. 

Το κεντρικό σύνθημα που είχα-
τε ήταν το ότι ήρθε η ώρα για 
τη μεγάλη μεταρρύθμιση στην 
αυτοδιοίκηση. Ποιες είναι κατά 
τη γνώμη σας οι αναγκαίες που 
πρέπει να γίνουν;

Φυσικά ισχύουν ως γενική θέση όλα 
όσα ανέφερα στην προηγούμενη 
απάντησή μου. Η Αυτοδιοικητική 
μας Παράταξη «Σύγχρονοι Ισχυροί 
Δήμοι», έχει ξεκάθαρο όραμα για την 
Αυτοδιοίκηση του 2030. Θέλουμε 

«Πρόεδρος της ΚΕΔΕ 
από τη Θεσσαλονίκη 
δεν εξελέγη ποτέ 
άλλοτε από την εποχή 
του Όθωνα. Είναι μία 
δικαίωση…»
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μια ισχυρή αυτοδιοίκηση Α’ Βαθμού:

•  Με περισσότερη Αποκέντρωση, 
σε ένα νέο σύστημα διοικητικής 
οργάνωσης της χώρας και της 
αυτοδιοίκησης, που θα στηρίζε-
ται στις αρχές της εγγύτητας, της 
επικουρικότητας και της αποτελε-
σματικότητας.

•  Με Δήμους που θα διαθέτουν λει-
τουργική αυτοτέλεια και οικονομική 
ανεξαρτησία και θα υποστηρίζονται 
από επαρκείς, θεσμοθετημένους 
πόρους, όπως προβλέπει το Σύ-
νταγμα της χώρας μας.

•  Διεκδικούμε ενισχυμένες αρμο-
διότητες και ευθύνες, με πόρους, 
προσωπικό και μέσα.

•  Απαιτούμε την ουσιαστική θεσμική 
και οικονομική αναβάθμιση της 
καταστατικής θέσης του αιρετού 
πολιτικού προσωπικού των ΟΤΑ.

•  Δίνουμε προτεραιότητα στην ισότι-
μη αντιμετώπιση όλων των Δήμων, 
ανεξαρτήτως μεγέθους, με έμφαση 
στους μικρούς νησιωτικούς και 
μικρούς ορεινούς Δήμους.

•  Χρειαζόμαστε περισσότερο, καλύ-
τερα αμειβόμενο και επιστημονικά 
καταρτισμένο προσωπικό, ώστε να 
μπορούμε να ανταποκρινόμαστε 
στις ανάγκες των πολιτών.

•  Δίνουμε βάρος στη διαφάνεια σε 
όλα τα στάδια διαμόρφωσης και 
εφαρμογής των αποφάσεων και 
πολιτικών που αφορούν τη λει-
τουργία των δήμων, καθώς και στη 
διαρκή δημόσια λογοδοσία στους 
πολίτες, για τα πεπραγμένα μας.

•  Αξιοποιούμε σύγχρονα «εργαλεία» 
διοίκησης, ώστε να μπορούμε να 
αξιοποιήσουμε τα χρηματοδοτικά 
προγράμματα που έχουμε στη δι-
άθεσή μας.

•  Επενδύουμε στην αναβάθμιση του 
αναπτυξιακού μας αποτυπώματος, 

προκειμένου να αποτελούμε ισχυ-
ρό μοχλό ανάπτυξης των τοπικών 
κοινωνιών, αλλά και πολλαπλασι-
αστή ισχύος στην εθνική προσπά-
θεια για αναπτυξιακή επανεκκίνηση 
της Πατρίδας μας.

•  Θέτουμε ψηλά στην ατζέντα μας 
την ανάγκη να ανταποκριθούμε στις 
σύγχρονες προκλήσεις για πόλεις 
ψηφιακές, «έξυπνες», «πράσινες», 
βιώσιμες και ανθεκτικές στις απει-
λές της κλιματικής κρίσης.

•  Δημιουργούμε τους αναγκαίους 
μηχανισμούς και εφαρμόζουμε 
πολιτικές με ισχυρό κοινωνικό 
αποτύπωμα, για να είμαστε στο 
πλευρό των πολιτών που έχουν 
πραγματική ανάγκη από στήριξη 
κι έμπρακτη αλληλεγγύη.

•  Διεκδικούμε να έχουμε τον πρώτο 
λόγο και ρόλο στις υποθέσεις που 
αφορούν τις πόλεις και τις τοπικές 
μας κοινωνίες.

•  Δίνουμε κάθε μέρα τη μάχη, ώστε 
να βρισκόμαστε διαρκώς, με έργα 
και δράσεις και όχι με λόγια, δίπλα 
στον πολίτη.

«Θέτουμε ψηλά 
στην ατζέντα μας 
την ανάγκη να 
ανταποκριθούμε 
στις σύγχρονες 
προκλήσεις για πόλεις 
ψηφιακές, «έξυπνες», 
«πράσινες», βιώσιμες 
και ανθεκτικές στις 
απειλές της κλιματικής 
κρίσης»
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 

νάδελφος δήμαρχος, συνάδελφος 
δικηγόρος, είναι και φίλος μου. 
Γνωρίζει άριστα τα ζητήματα της 
αυτοδιοίκησης στον δήμο του, την 
ΠΚΜ αλλά και πανελλαδικά. Οπωσ-
δήποτε θα πραγματοποιήσουμε ένα 
Συνέδριο της ΚΕΔΕ (ετήσιο τακτικό) 
στην Θεσσαλονίκη. Θα το διοργα-
νώσουμε από κοινού.

Πρόεδρος στην ΚΕΔΕ εσείς, 
πρόεδρος στην ΕΝΠΕ ο Από-
στολος Τζιτζικώστας: Καλά 
νέα για την αυτοδιοίκηση στον 
Βορρά;

Όχι μόνο για το Βορρά αλλά για 
όλη την Ελλάδα. Ο Απόστολος Τζι-
τζικώστας είναι βαθύς γνώστης της 
ελληνικής και ευρωπαϊκής αυτοδιοι-
κητικής πραγματικότητας. Πρόεδρος 
της ΚΕΔΕ από τη Θεσσαλονίκη δεν 
εξελέγη ποτέ άλλοτε από την εποχή 
του Όθωνα. Είναι μία δικαίωση.

Και κάτι για τον δήμαρχο Πυ-
λαίας-Χορτιάτη και τον διά-
δοχό σας στην ΠΕΔ κεντρικής 
Μακεδονίας Ιγνάτιο Καϊτεζίδη: 
Πως είναι η θεσμική συνεργα-
σία μαζί του; Τι θα δούμε στο 
μέλλον; 

Στην ΠΕΔ Κεντρικής Μακεδονίας 
διετέλεσα κι εγώ πρόεδρος (2014-
2019). Με τον Ιγνάτιο πάντοτε εί-
χαμε και θα έχουμε αρμονική και 
άριστη συνεργασία. Εκτός από συ-

Δίνουμε προτεραιότητα 
στην ισότιμη 
αντιμετώπιση 
όλων των Δήμων, 
ανεξαρτήτως μεγέθους, 
με έμφαση στους 
μικρούς νησιωτικούς 
και μικρούς ορεινούς 
Δήμους.

«Με τον Ιγνάτιο 
πάντοτε είχαμε και θα 
έχουμε αρμονική και 
άριστη συνεργασία. 
Γνωρίζει άριστα 
τα ζητήματα της 
αυτοδιοίκησης στον 
δήμο του, την ΠΚΜ 
αλλά και πανελλαδικά. 
Οπωσδήποτε θα 
πραγματοποιήσουμε 
ένα Συνέδριο της ΚΕΔΕ 
στη Θεσσαλονίκη»
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ & ΑΣΦΑΛΕΙΑ

Ένα νέο σχέδιο για την αστυνόμευση της Θεσσα-
λονίκης παρουσίασε στις 4 Απριλίου ο υπουργός 
Προστασίας του Πολίτη Μιχάλης Χρυσοχοΐδης 
και οι επικεφαλής των αστυνομικών αρχών της πόλης 
στους 14 δημάρχους του νομού κατά τη διάρκεια 
σύσκεψης που πραγματοποιήθηκε στην Περιφέρεια 
Κεντρικής Μακεδονίας.

Συγκεκριμένα, όπως αναφέρθηκε, 550 επιπλέον 
αστυνομικοί έχουν ενισχύσει το τελευταίο διάστημα 
την ΟΠΚΕ, συστήνεται νέο γραφείο ενδοοικογενειακής 
βίας στην ανατολική Θεσσαλονίκη όπου θα υπάρχουν 
ειδικές ομάδες σε κάθε αστυνομικό τμήμα για τις εξει-
δικευμένες μορφές αντιμετώπισης εγκλήματος, όπως 
η παραβατικότητα των ανηλίκων, η αθλητική βία και την 
ενδοοικογενειακή βία. 

Κατά τη διάρκεια της σύσκεψης, ο πρόεδρος της ΠΕ-
ΔΚΜ και δήμαρχος Πυλαίας - Χορτιάτη Ιγνάτιος 
Καϊτεζίδης μετέφερε στον υπουργό και στις αστυνομικές 
αρχές «την αγωνία και την ανασφάλεια που καθημερινά 
δεχόμαστε από τους πολίτες μας για τα θέματα ασφάλειας 
μέσα στα ίδια τους τα σπίτια. Οι κλοπές, οι διαρρήξεις, οι 
ληστείες σε όλο το πολεοδομικό συγκρότημα είναι ένα 
καθημερινό φαινόμενο». 

Σε δηλώσεις του μετά το πέρας της σύσκεψη, ο Ι. Κα-
ϊτεζίδης χαρακτήρισε θετικά τα μέτρα που εξήγγειλε 
ο υπουργός, ενώ μίλησε και για όσα προτείνουν οι 
δήμαρχοι στον Μ. Χρυσοχοΐδη.

«Οι δήμαρχοι τολμήσαμε να εισηγηθούμε στον υπουργό 
και προτάσεις ‘‘ρηξικέλευθες’’ αλλά επιτέλους θα πρέπει 
σ’ αυτή τη χώρα κάποια στιγμή να ‘‘σπάσουμε αυγά’’ για 
να μπορέσουμε να προχωρήσουμε. Είναι απαίτηση 
των πολιτών για κάμερες στους δημόσιους χώ-
ρους επιτέλους, με την προστασία βεβαίως των 
προσωπικών δεδομένων των πολιτών, σύμφωνα 
με τις πρόνοιες που οι σύγχρονες δημοκρατίες 
σε όλον τον κόσμο έχουν λάβει. Δεν μπορούμε να 
μένουμε με τους δημόσιους χώρους απροστάτευτους και 
αφύλακτους, η τεχνολογία μας δίνει λύσεις. Ακόμα και 
drones μπορούν να αξιοποιηθούν για καλύτερο συντο-
νισμό, με σεβασμό πάντα των προσωπικών δεδομένων 
και των ατομικών δικαιωμάτων. Θα πρέπει οι δημόσιοι 
χώροι να είναι ασφαλείς για τους πολίτες» τόνισε.

Όπως είπε, ζήτησε να «τρέξουν» γρήγορα από την 
Πολιτεία οι διαδικασίες για ουσιαστική στελέ-
χωση της δημοτικής αστυνομίας στους δήμους 
ώστε μετά από αυτό να μπορεί να γίνει διεύρυνση 
των αρμοδιοτήτων της (επιδόσεις εγγράφων, έλεγχοι 
καπνίσματος κλπ) και οι αστυνομικοί να ασχοληθούν 
με την καταπολέμηση της εγκληματικότητας που είναι 
η αποστολή τους.

Επίσης για την πρόληψη, ο Ι. Καϊτεζίδης ζήτησε να δοθεί 
νομοθετικά η δυνατότητα στους δήμους να συνάπτουν 
συμβάσεις με ιδιωτικές εταιρείες φύλαξης, με 
δημόσιες διαδικασίες, για να μπορούν να περιπολούν 
στους δρόμους και στις γειτονιές των δήμων μας και να 
ενισχυθεί έτσι το αίσθημα ασφάλειας των συμπολιτών 
μας χωρίς επιβάρυνση του κρατικού προϋπολογισμού. 

ΙΓΝΑΤΙΟΣ ΚΑΪΤΕΖΙΔΗΣ

«Ενίσχυση των Α.Τ., κάμερες στο δημόσιο χώρο 
και συνεχείς περιπολίες αστυνομικών και security»

Τα αιτήματα του δημάρχου προς τον 
υπουργό Προστασίας του Πολίτη 
Μιχάλη Χρυσοχοΐδη στη σύσκεψη 
που πραγματοποιήθηκε στην  
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας

Η παρέμβαση   
του Ι. Καϊτεζίδη

https://www.youtube.com/watch?v=jP_MtGYoiP0
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ΕΞΥΠΗΡΕΤΗΣΗ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ

Ο Δήμος μας φέρνει την ψηφιακή 
διακυβέρνηση κοντά στον πολίτη 

Ένα ακόμα βήμα που φέρνει την ψηφιακή διακυβέρνηση 
πιο κοντά στον πολίτη έκανε ο Δήμος Πυλαίας Χορτιάτη 
καθώς είναι πλέον διαθέσιμη ηλεκτρονικά μέσω 
του gov.gr η Βεβαίωση Μόνιμης Κατοικίας για 
τους κατοίκους του δήμου Πυλαίας Χορτιάτη. Μετά από 
την Κοινή Υπουργική Απόφαση (ΦΕΚ Β’ 1460) των 
Υπουργών Εσωτερικών Νίκης Κεραμέως, Ψηφιακής 
Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου και του Ανα-
πληρωτή Υπουργού Εσωτερικών Θοδωρή Λιβάνιου, 
ο Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη είναι μεταξύ των 277 
Δήμων της χώρας που έχουν αυτή τη δυνατότητα.

Πώς ζητάμε τη βεβαίωση
Για την υποβολή της αίτησης:

1.  Οι πολίτες συνδέονται με τους προσωπικούς 
κωδικούς πρόσβασής τους στο TaxisNet.

2.  Καταχωρίζουν ή επιβεβαιώνουν στην 
εφαρμογή τα στοιχεία που απαιτούνται, 
επισυνάπτουν τα απαραίτητα δικαιολογητικά 
και υποβάλλουν την αίτησή τους.

3.  Με την υποβολή, η αίτηση αποστέλλεται 
ηλεκτρονικά στη Θυρίδα του Δήμου που 
βρίσκεται η διεύθυνση κατοικίας, για έλεγ-
χο και ολοκλήρωση της διαδικασίας εντός 
10 ημερών.

4.  Αν παρέλθει το χρονικό διάστημα των 10 
ημερών χωρίς απάντηση, οι πολίτες μπο-
ρούν να εκδώσουν online τη βεβαίωση 
μέσω του gov.gr, εφόσον πληρούνται οι 
προϋποθέσεις.

Με την ολοκλήρωση της διαδικασίας οι πολίτες 
ενημερώνονται με email στην ηλεκτρονική διεύθυν-
ση και SMS στον αριθμό κινητού τηλεφώνου, που 
έχουν δηλώσει στο Εθνικό Μητρώο Επικοινωνίας, 
στο emep.gov.gr. 

Η βεβαίωση, που εκδίδεται, φέρει τα χαρακτηριστικά 
εγκυρότητας του gov.gr, δηλαδή μοναδικό κωδικό 
αριθμό σε αλφαριθμητική μορφή και σε μορφή QR, 
καθώς και προηγμένη ηλεκτρονική υπογραφή του 
Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης και έχει ισχύ 
όταν διακινείται τόσο ως ηλεκτρονικό έγγραφο, όσο 
και ως έντυπο έγγραφο. 

Ο σχεδιασμός και η ανάπτυξη της υπηρεσίας έγινε από την 
Κεντρική  Ένωση Δήμων Ελλάδας (ΚΕΔΕ), το Υπουργείο 
Εσωτερικών, τη Γενική Γραμματεία Πληροφοριακών 
Συστημάτων και Ψηφιακής Διακυβέρνησης και το Εθνικό 
Δίκτυο Υποδομών Τεχνολογίας και Έρευνας (ΕΔΥΤΕ 
ΑΕ-GRNET) του Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης. 
Τα στοιχεία των πολιτών αντλούνται μέσω του Κέντρου 
Διαλειτουργικότητας της Γενικής Γραμματείας Πληρο-
φοριακών Συστημάτων και Ψηφιακής Διακυβέρνησης 
του Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης.

ΠΡΩΤΑΓΩΝΙΣΤΕΣ ΚΑΙ ΣΤΗΝ ΨΗΦΙΑΚΗ ΕΠΟΧΗ

Έκδοση βεβαίωσης μόνιμης κατοικίας χωρίς ταλαιπωρία

Κάντε κλικ  στη ζωή. 
Εύκολα, γρήγορα, 

ψηφιακά!

https://www.youtube.com/watch?v=e2btZvEHrjk
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ & ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

Από το Δημαρχείο Πανοράματος 
δόθηκε φέτος το «σήμα» επαγρύ-
πνησης και ετοιμότητας ενόψει της 
αντιπυρικής περιόδου, σε διευρυμέ-
νη σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε 
υπό τον Υπουργό Κλιματικής Κρίσης 
και Πολιτικής Προστασίας Βασίλη 
Κικίλια παρουσία του Αρχηγού του 
Πυροσβεστικού Σώματος Θόδωρου 
Βάγια, του Αντιπεριφερειάρχη Θεσ-
σαλονίκης της ΠΚΜ και εκπρόσωπου 
του Περιφερειάρχη Κώστα Γιουτίκα, 
του Γενικού Επιθεωρητή Πυροσβε-
στικών Υπηρεσιών Βορείου Ελλάδος 
Ευάγγελου Φαλάρα, του Γενικού 
Επιθεωρητή Αστυνομίας Βορείου 
Ελλάδος Χρήστου Μπουλούμπαση 
και του Διοικητή του Γ΄ΣΣ Αθανά-
σιου Γαρίνη.

Αντικείμενο της σύσκεψης η προ-
ετοιμασία και ο συντονισμός των 
φορέων ενόψει της επερχόμενης 
αντιπυρικής περιόδου, διότι μόνον η 
κοινή προσπάθεια είναι η απάντηση 
στην κλιματική απειλή που στέλνει 
καθημερινά τα μηνύματά της.

«Η επαγρύπνηση και η σωστή 
και έγκαιρη προετοιμασία προ-
λαμβάνουν και σώζουν» τόνισε 
ο δήμαρχος Πυλαίας – Χορτιάτη 
και πρόεδρος της ΠΕΔΚΜ  Ιγνά-
τιος Καϊτεζίδης, υπογραμμίζοντας 
ότι η συνεργασία και ο συντονισμός 
είναι το δίπτυχο της ευθύνης που 
πρέπει να καθοδηγεί τις δράσεις 
όλων για την αντιπυρική περίοδο. 
Στην παρέμβασή του, ο δήμαρχος 
αφού έθεσε τα ζητήματα των 
δήμων στον τομέα της πολιτι-
κής προστασίας, μεταξύ άλλων, 
ενημέρωσε τους παρισταμένους 

για την πανελλαδική πρωτοπορία 
του Δήμου Πυλαίας - Χορτιάτη της 
24ωρης εναέριας επιτήρησης των 
δασών από drones για την πρόληψη 
πυρκαγιών και η άμεση διασύν-
δεσή τους με την πυροσβεστική, 
το δασαρχείο, την αστυνομία κλπ. 
«Είμαστε ο πρώτος δήμος στη Βόρεια 
Ελλάδα που το κάνουμε και δεύτερος 
πανελλαδικά μετά τον δήμο Βούλας 
- Βάρης - Βουλιαγμένης» σημείωσε 
ο κ. Καϊτεζίδης και ζήτησε την ενσω-
μάτωση της σύγχρονης ψηφιακής 
τεχνολογίας στον συνολικό σχεδι-
ασμό του Υπουργείου για καλύτερα 
αποτελέσματα.

«Είμαστε εδώ, αλλά σας χρεια-
ζόμαστε όλους» τόνισε ο δήμαρ-
χος, απευθυνόμενος στους πολίτες, 
ζητώντας να είναι υπεύθυνοι, προ-
σεκτικοί και ενημερωμένοι, καθώς 
συνθήκες όπως η ξηρασία και η 
ζέστη αυξάνουν τον κίνδυνο πρό-
κλησης πυρκαγιών. «Η μάχη μας 
κάθε καλοκαίρι απέναντι στις 
πυρκαγιές είναι ένα εθνικό 
στοίχημα που είμαστε υποχρεωμέ-
νοι, όλοι μαζί, με ενωμένες δυνάμεις 
να κερδίζουμε κάθε χρονιά», κατέληξε 
ο κ. Καϊτεζίδης.

Πανελλαδικό alert Κικίλια 
από το δημαρχείο Πανοράματος

Τι ζήτησε ο Δήμαρχος 
από τον Υπουργό
Στην παρέμβασή του, ο δή-
μαρχος Ιγν. Καϊτεζίδης 
ζήτησε από τον υπουργό Β. 
Κικίλια τα εξής:

•  Τη συμμετοχή των δήμων 
στον γενικό σχεδιασμό πρό-
ληψης αφού ενισχυθούν οι-
κονομικά αλλά και με στελέχη 
και εξοπλισμό

•  Την ενεργοποίηση και ου-
σιαστική συμμετοχή όλων 
των δημοτικών εθελοντικών 
ομάδων

•  Το «ξεκαθάρισμα» του νο-
μοθετικού πλαισίου για την 
αποφυγή επικάλυψης αρμο-
διοτήτων 

•  Την αυστηροποίηση του 
ποινικού πλαισίου για τους 
ασυνείδητους που βάζουν σε 
κίνδυνο τους συμπολίτες τους 

Δείτε εδώ

https://www.youtube.com/watch?v=kquE9bh5clY


Εκατό χρόνια παρουσίας στη Θεσσαλονίκη συμπλη-
ρώνει φέτος το Κολλέγιο Ανατόλια. Εκατό χρόνια 
συνδεδεμένα με σημαντικές στιγμές της Ιστορίας, 
καθώς το Κολλέγιο συμπορεύτηκε με τη Θεσσαλονίκη 
σε όλα τα σημαντικά ιστορικά, γεγονότα: τη μικρασια-
τική καταστροφή, τη γερμανική κατοχή, τον εμφύλιο, 
τη δικτατορία, την εισβολή στην Κύπρο. 

Με έδρα τη Βοστόνη, ο μη κερδοσκοπικός εκπαι-
δευτικός οργανισμός ξεκίνησε τη λειτουργία του το 
1886 στη Μερζιφούντα του Πόντου από Αμερικανούς 

ιεραποστόλους, και αποτέλεσε εξαρχής ένα τολμηρό εγχείρημα. Ονομά-
στηκε Ανατόλια από την περιοχή του Πόντου όπου πρωτολειτούργησε, την 
Ανατολία και λόγω της πίστης των ιδρυτών του ότι ακόμη και σε δύσκολους 
καιρούς μπορεί κανείς να ελπίζει σε μία νέα ανατολή, σε μία νέα αρχή.

Πρώτος πρόεδρος του σχολείου ήταν ο Charles Tracy. Οι πρώτοι μαθη-
τές του σχολείου ήταν Αρμένιοι. Τα επόμενα χρόνια άρχισαν να έρχονται 
μαθητές από όλη την οθωμανική αυτοκρατορία. Μέσα σε λίγα χρόνια το 
Κολλέγιο έγινε ένα από τα μεγαλύτερα ιδρύματα στη Μικρά Ασία. 

Το 1893 οι Τούρκοι το έκαψαν στους μεγάλους διωγμούς των χριστιανών 
και εξόρισαν τους Αρμένιους καθηγητές του, σύμφωνα με τον δημοσι-
ογράφο Παντελή Σαββίδη. Το Κολλέγιο συνδέθηκε με τη γενοκτονία 
των χριστιανών της Ανατολής. Το πρώτο πλήγμα ήρθε το 1914-1915 με 
τις τουρκικές σφαγές Αρμενίων, συμπεριλαμβανομένων και αυτών που 
ανήκαν στο προσωπικό του Ανατόλια. 

Στις 12  Φεβρουαρίου 1921 εισβάλλουν στο Κολλέγιο οι τσέτες, με 
αφορμή τον δήθεν ξυλοδαρμό μέχρι θανάτου Τούρκου από χριστιανούς. 
Επρόκειτο για χαρακτηριστική περίπτωση προβοκάτσιας από εκείνους που 
δεν ήθελαν την ομαλή συνύπαρξη μεταξύ των κοινοτήτων. Οι τουρκικές 

100 χρόνια Ανατόλια στη Θεσσαλονίκη

Από τη Μερζιφούντα στην Πυλαία,  
συμπόρευση με τις περιπέτειες  
του ελληνισμού: από τη γενοκτονία  
των Χριστιανών της Ανατολής 
μέχρι την τουρκική εισβολή στην Κύπρο

//  Την περίοδο του Β’ Παγκοσμίου 
Πολέμου το σχολείο έκλεισε και 
λειτούργησε ως στρατιωτικό 
νοσοκομείο

//  Μαθητές και μαθήτριες του Κολλεγίου Ανατόλια μπροστά από το Macedonia Hall, 1974
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Από τη Μερζιφούντα στη Θεσσαλονίκη

Με τη μικρασιατική καταστροφή του 1922 και την ανταλλαγή πληθυσμών, το 
Κολλέγιο εγκαταστάθηκε στη Θεσσαλονίκη. Με τη βοήθεια του Ελευθερίου 
Βενιζέλου, το νέο ξεκίνημα έγινε το 1924 με 13 μαθητές, πρόσφυγες από 
τη Μικρά Ασία, στις πρώτες νοικιασμένες εγκαταστάσεις στην περιοχή της 
Χαριλάου -ένα εγκαταλελειμμένο καζίνο που είχε κτιστεί στον πόλεμο για τη 
διασκέδαση των ξένων αξιωματικών. Οι δυσκολίες ξεπεράστηκαν γρήγο-
ρα, χάρη στις θρησκευτικές Αρχές και κυρίως στον μητροπολίτη Γεννάδιο 
που χωρίς προκαταλήψεις υποδέχτηκε τους προτεστάντες εκπαιδευτικούς. 

«Στο νέο της τόπο η σφιχτοδεμένη ομάδα των Αμερικανών εκπαιδευτικών 
αντιμετώπισε ταλαιπωρίες και προκλήσεις γιατί οι συνθήκες ήταν άθλιες από 
κάθε άποψη, σε μια πόλη όπου υπήρχαν 100.000 άστεγοι, σε 35 διαφορε-
τικούς καταυλισμούς, που ήταν εκκολαπτήρια επιδημιών. (…) Η ανάγκη για 
εκπαίδευση ήταν εξίσου μεγάλη όπως και η ανάγκη για επιβίωση. Το Κολλέγιο 
ανέλαβε να σηκώσει το βάρος, αν και πρόσφυγας το ίδιο, να στηρίξει τους 
πρόσφυγες που πολλοί ήταν παλιοί γνώριμοι από τη Μερζιφούντα. (…) Οι 
πρόχειρες αυτές εγκαταστάσεις εξελίχτηκαν σε μια όαση στην πλημμυρισμένη 
από πρόσφυγες Θεσσαλονίκη. Ένας πρόσφυγας ο ίδιος έγινε οικοδεσπότης 
και αγκάλιασε τους πρόσφυγες. (…) Τα αρχεία του σχολείου δείχνουν ότι 
πάνω από τους μισούς μαθητές  ήταν ορφανοί. Σύμφωνα με τους καταλόγους 
πολλοί από αυτούς ήταν Αρμένιοι και Έλληνες που είχαν ζήσει τρομακτικές 
περιπέτειες και προσπαθούσαν τώρα ορφανοί να ξαναρχίσουν τη ζωή τους. 
Τρεις από αυτούς έγιναν δεκτοί στο πανεπιστήμιο Cornell στην Αμερική», 
όπως ανέφερε στην ομιλία του ο πρώην καθηγητής και διευθυντής του 
2ου ΓΕΛ του Κολλεγίου Ανατόλια Χρήστος Πλούσιος στο διεθνές συ-
νέδριο του Ιστορικού Αρχείου Προσφυγικού Ελληνισμού (Ι.Α.Π.Ε.) για την 
επέτειο των 100 χρόνων από τη μικρασιατική καταστροφή και την άφιξη 
των προσφύγων στην Ελλάδα (8-10-2022).

O George White, πρόεδρος του Κολλεγίου Ανατόλια από το 1913 στη 
Μερζιφούντα έως και το 1933 στη Θεσσαλονίκη, επικέντρωνε τις δυνά-
μεις του στη χρηματοδότηση και κατασκευή νέων εγκαταστάσεων που θα 
ήταν εφάμιλλες με αυτές που χάθηκαν στον Πόντο και θα εξυπηρετούσαν 
το Ανατόλια για τις μελλοντικές δεκαετίες. 

Όταν οι Έφοροι, οι οποίοι από το 1922 είχαν οργανωθεί στη Βοστώνη,  
ενέκριναν τη μόνιμη εγκατάσταση του Ανατόλια στην Ελλάδα αυτό έγινε 
με την πεποίθηση ότι είχε βρεθεί μια ικανοποιητική καινούρια θέση στο 
όρος Χορτιάτη κοντά στο Αρσακλί (Πανόραμα), ένα αγαπημένο καταφύγιο 
του προσωπικού της ιεραποστολής από τον καλοκαιρινό καύσωνα όταν 
η ελονοσία ήταν ιδιαίτερη απειλητική. Η θέση που είχε επιλεγεί αρχικά 
ήταν το Καρά Τεπέ. «Μαύρος Λόφος» (αργότερα Ανάληψη) και η οποία 
είχε χρησιμοποιηθεί από τον βρετανικό στρατό ως σανατόριο κατά τον Β’ 
Παγκόσμιο Πόλεμο.

Όμως, όπως αναφέρει ο William W. McGrew (πρώην Πρόεδρος του 
Κολλεγίου Ανατόλια, στο βιβλίο του Γεφυρώνοντας Πολιτισμούς με την εκ-
παίδευση: Το Κολλέγιο Ανατόλια στη Τουρκία και στην Ελλάδα», εκδ. Καπόν 
2019), την άνοιξη του 1926 ο Γουάιτ κατηφόριζε πεζή από το Καρά Τεπέ 

αρχές θεώρησαν υπεύθυνους τους 
Έλληνες σπουδαστές και περικύκλω-
σαν το Ανατόλια. Αρχικά έψαχναν για 
όπλα και εκρηκτικά και στη συνέχεια, 
αφού δεν βρήκαν τίποτα, κατευθύν-
θηκαν στο γραφείο του προέδρου 
του Κολεγίου George White. Η 
φωτογραφία της ποδοσφαιρικής 
ομάδας «Πόντος» με το γράμμα «Π» 
στις φανέλες, αλλά και τα βιβλία στην 
αρχαιοελληνική, τους ερέθισαν και 
θεώρησαν ότι επρόκειτο για ένα 
ελληνικό επαναστατικό σχέδιο με 
επίκεντρο το Κολλέγιο Ανατόλια.

Συνελήφθησαν περί τα 120 μέλη 
της λέσχης Ποντίων, οδηγήθηκαν 
στην Αμάσεια όπου με ψευδείς κα-
τηγορίες καταδικάστηκαν σε θάνατο. 
Αφού τους βασάνισαν αγρίως, τους 
απαγχόνισαν, όπως αναφέρει ο Π. 
Σαββίδης (πηγή είναι το βιβλίο του 
Ευθύμιου Ν. Κουζινού «23 χρόνια 
στη Μικρά Ασία (1899-1922)» 
- έκδοση της Λέσχης Ποντίων Ν. 
Καβάλας).

//  Αερογραφία του Kολλεγίου Ανατόλια 
στην Πυλαία, Δεκαετία του 1940
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προς τη Χαριλάου και παρατήρησε μια έκταση σε μία ήπια πλαγιά ακριβώς 
πάνω από τους Καπουτζήδες. Μετά από πιο ενδελεχή εξέταση κατέληξαν 
ότι θα εξυπηρετούσε καλύτερα τις ανάγκες του Κολλεγίου. Αν και απείχε 
μόλις τον μισό δρόμο από τη Θεσσαλονίκη από ό,τι το Αρσακλί, ωστόσο 
υψωνόταν πάνω από τις μολυσμένες πεδιάδες και είχε καλύτερη πρόσβαση 
σε νερό. Επίσης, διέθετε υπέροχη θέα στην πόλη και τον Θερμαϊκό Κόλπο, 
πίσω από τις οποίες φαινόταν τις ανέφελες ημέρες ολοκάθαρα ο Όλυμπος, 
όπως έγραφε ο White στο βιβλίο του «Adventuring with Anatolia College» 
(1940).

O White είχε ενημερώσει τους Εφόρους στη Βοστώνη ότι «υπάρχει ανα-
τολικά της Θεσσαλονίκης ένα βουνό που υψώνεται πάνω από τη θάλασσα 
περίπου στο ίδιο ύψος που υψωνόταν το Ακ Νταγ (στη Μερζιφούντα) πάνω 
από την πεδιάδα, και η σφραγίδα όσο και το μότο του Ανατόλια ταιριάζουν 
εδώ όσο και στη Μερζιφούντα – ο ήλιος που ανατέλλει πάνω από το βουνό 
και η λέξη «Ξημερώνει».

Οι ιστορικοί κήποι και το επιβλητικό Macedonia Hall

Το 1934 το Κολλέγιο μετακομίζει σε νεόκτιστες εγκαταστάσεις έξω από την 
πόλη, κοντά στο χωριό της Πυλαίας, στους πρόποδες του όρους Χορτιάτη. 
«…Εκείνη την εποχή ο λόφος τους Πανοράματος ήταν γυμνός και άγονος, 
χωρίς το σημερινό πανέμορφο τοπίο. Το σχολικό περιβάλλον που βλέπουμε 
σήμερα είναι δημιούργημα της Elsie Hoesley White και των μαθητών και κα-
θηγητών του σχολείου. Για πολλά χρόνια ο κάθε μαθητής έπρεπε να φυτέψει 
τουλάχιστον ένα δένδρο κάθε χρόνο. Σήμερα βλέπουμε τους καρπούς αυτής 
της προσπάθειας δεκαετιών» σημειώνει ο π. Πρόεδρος του Κολλεγίου 
Ανατόλια (1974-1999) William McGrew στο βιβλίο του. 

Η Elsie Hoesley White (σ.σ. σύζυγος του γιου του White) ήρθε στην Πυλαία 
για να επιβλέψει μαζί με τον σύζυγό της το χτίσιμο του νέου campus του 
Ανατόλια επί ελληνικού εδάφους. Έχοντας σπουδάσει στο Grinnell και στη 

συνέχεια αρχιτεκτονική τοπίου στην 
Καλιφόρνια, η Elsie White κλήθηκε 
να μεταμορφώσει τα άγονα χωράφια 
της Πυλαίας σε χαριτωμένους κή-
πους, με οπωρώνες και μονοπάτια, 
μία τακτική πρωτοποριακή για την 
εποχή στην Ελλάδα. Μέσα από τον 
σχεδιασμό της δημιουργήθηκε ένα 
θερμοκήπιο και φυτεύτηκαν ποικι-
λίες από αειθαλή δέντρα, κλήματα, 
θάμνοι και λουλούδια. Κυπαρίσ-
σια, πεύκα, πυξάρια, πασχαλιές και 
αγγελικές στο μέγεθος δέντρων, 
ίριδες και άλλα διαμόρφωσαν ένα 
ξεχωριστό μεσογειακό τοπίο. Εκατό 
χρόνια μετά, διατηρούνται ακόμη 
πολλά από τα είδη που φύτευσε η 
Elsie White, γεγονός που χαρα-
κτηρίζει τους κήπους του Ανατόλια 
ιστορικούς. Πιο συγκεκριμένα, το 
Κολλέγιο Ανατόλια αριθμεί σήμερα 
περισσότερα από 2.500 δέντρα και 
δενδρώδεις θάμνους, στοιχείο το 
οποίο το κατατάσσει στην πρώτη 
σειρά των ακαδημαϊκών ιδρυμά-
των με ουσιαστική φύτευση στον 
περιβάλλοντα χώρο τους.

Το Macedonia Hall αποτελεί το σημα-
ντικότερο και επιβλητικότερο κτίριο 
των εγκαταστάσεων του Κολεγίου 
Ανατόλια, και ήταν πάντα το πάντοτε 
το κεντρικό κτίριο διδασκαλίας. 
Χτισμένο στις αρχές της δεκαετίας 
του ’30, με χαρακτηριστικά της αρ-
χιτεκτονικής της Νέας Αγγλίας του 
19ου και αρχών 20ου αιώνα, είναι 
κτίριο από οπλισμένο σκυρόδεμα 
επενδεδυμένο εξ ολοκλήρου με 
γκρι λαξευμένη πέτρα, από νταμά-
ρια που λειτουργούσαν, την εποχή 
εκείνη, στην περιοχή του Χορτιάτη, 
και έδιναν μία μαρμαροειδή πέτρα 
εξαιρετικής ποιότητας. Μία στέρνα 
χτίστηκε ακριβώς πάνω από τις 
εγκαταστάσεις για τη διανομή του 
νερού που κατέβαινε από τις πηγές 
του Χορτιάτη.
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Στον β’ παγκόσμιο πόλεμο και 
στο Ολοκαύτωμα

Το 1940 η Ελλάδα εισέρχεται στο β’ 
παγκόσμιο πόλεμο, αποκρούοντας 
την εισβολή των Ιταλών. Το σχολείο 
κλείνει και οι εγκαταστάσεις του χρη-
σιμοποιούνται ως το 5ο στρατιωτικό 
νοσοκομείο του ελληνικού στρατού 
για την περίθαλψη των στρατιωτών 
του αλβανικού μετώπου.

Το 1941 οι Γερμανοί εισβάλλουν 
στην Ελλάδα, επιτάσσουν τις εγκα-
ταστάσεις του Κολλεγίου και εγκαθι-
στούν το Αρχηγείο για τη Βαλκανική 
Χερσόνησο. Στις εγκαταστάσεις 
του Κολλεγίου Ανατόλια, ο στρα-
τηγός Τσολάκογλου υπόγραψε την 
ανακωχή με τους Γερμανούς και 
Ιταλούς αξιωματικούς. Οι Γερμανοί 
στην προσπάθεια να προφυλαχτούν 
από αεροπορικές επιδρομές κα-
τασκεύασαν εκτεταμένης έκτασης 
υπόγεια καταφύγια. Στο υπέδα-
φος της περιοχής μπροστά από το 
Macedonia Hall, κατασκευάστηκε 
ένα μεγάλο καταφύγιο με τοίχους 
και οροφή πάχους ενός μέτρου, 
από οπλισμένο σκυρόδεμα (το κρη-
σφύγετο του διοικητή). Πίσω από το 
Macedonia Hall, κατασκευάστηκε ένα 
δεύτερο καταφύγιο για στρατιώτες 
και αξιωματικούς, με αντίστοιχες 
προδιαγραφές. 

Τα κατοχικά στρατεύματα επέβαλαν 
αυστηρά μέτρα ασφαλείας στη νέα 
βάση τους. Ο δρόμος προς το Πα-
νόραμα οχυρώθηκε και έκλεινε τη 
νύχτα με βαριές μπάρες, όπως ανα-
φέρουν οι Νίκος και Αφροδίτη 
Τελίδη στο βιβλίο τους «Πανόρα-
μα, η ζωή μέσα από αναμνήσεις» 
(2005).

Βαρύ το τίμημα και στο Ολοκαύ-
τωμα, καθώς 90 Εβραίοι μαθητές 
και απόφοιτοι του Κολλεγίου χά-
θηκαν στα ναζιστικά στρατόπεδα 
συγκέντρωσης. Το 1944-1945 
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οι βρετανικές δυνάμεις με την 4η Ινδική Μεραρχία καταλαμβάνουν τις 
εγκαταστάσεις του Κολλεγίου και ειδικά το κτίριο Macedonia Hall, για να 
αποχωρήσουν το 1949. 

Υπόθεση Πολκ και στήριξη στον Χορτιάτη

Με το τέλος του β’ παγκοσμίου πολέμου, Το Ανατόλια επαναλειτουργεί. Ο 
απόφοιτος του Κολλεγίου και δημοσιογράφος Γρηγόρης Στακτόπου-
λος συλλαμβάνεται ως ύποπτος για τον φόνο του Αμερικανού δημοσιο-
γράφου Τζωρτζ Πολκ. Μάρτυρας υπεράσπισής του ήταν ο Πρόεδρος του 
Κολλεγίου Ανατόλια Carl Compton (πρώην επικεφαλής της UNRA για 
τη Μακεδονία). Μαθητές και απόφοιτοι υιοθετούν τα χωριά Μαυροράχη 
και Λευκοχώρι, αντίστοιχα, που επλήγησαν στον εμφύλιο πόλεμο. Κάθε 
Νοέμβριο, την Ημέρα των Ευχαριστιών, οι μαθητές του Κολλεγίου με 
έρανο προσέφεραν τρόφιμα και ρούχα για τα παιδιά του Χορτιάτη, που 
συνερχόταν από το ολοκαύτωμα το οποίο υπέστη κατά τη διάρκεια του 
πολέμου. Η συνεισφορά των μαθητών του Ανατόλια εξασφάλιζε θρανία 
για το αναστηλωμένο σχολείο της κοινότητας, ενώ μία ομάδα από μαθητές 
επισκεπτόταν το χωριό τα σαββατοκύριακα για να μοιράσει τα αγαθά που 
προμήθευαν οι αμερικανικές οργανώσεις περίθαλψης, όπως αναφέρει ο 
Compton στην Ετήσια Έκθεση Προέδρου για το 1950-1951. 

Τα κτίρια επεκτείνονται οι πρώτοι Αμερικανοί καθηγητές έρχονται στην 
Θεσσαλονίκη. Στη δεκαετία του ΄60, ανοίγει ο δρόμος για σπουδές στην 
Αμερική, ενώ στη διάρκεια της δικτατορίας το Κολλέγιο δέχεται πιέσεις για 
αλλαγές στο πρόγραμμα σπουδών και για καθαιρέσεις καθηγητών. Μετά 
την τουρκική εισβολή, προσφέρει υποτροφίες και στέγαση στο οικοτροφείο 
σε 26 μαθητές από την Κύπρο.

Από το 1980, τα τμήματα του Ανατόλια γίνονται μικτά και αποτελούνται 
πλέον από αγόρια και κορίτσια. Σε όλη τη διάρκεια της παρουσίας του στη 
Θεσσαλονίκη, το Κολλέγιο Ανατόλια εξελίσσει διαρκώς την εκπαιδευτική 
του δραστηριότητα, με την αμέριστη οικονομική υποστήριξη Αμερικανών 
και Ελλήνων, αποφοίτων, εταιριών, οργανισμών, γονέων, φίλων καθώς 
και πολλών κοινωφελών ιδρυμάτων της Αμερικής και της Ελλάδας, που 
δείχνουν βαθιά πίστη στη μεταμορφωτική δύναμη της Παιδείας και εμπι-
στοσύνη στο όραμα και στις αξίες του Ανατόλια.

* Με ιδιαίτερες ευχαριστίες στο Αρχείο του Κολλεγίου Ανατόλια 
 για την παραχώρηση του αρχειακού υλικού και των φωτογραφιών,  

© Έφοροι του Κολλεγίου Ανατόλια
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Η επέτειος των 100 μας χρό-
νων στη Θεσσαλονίκη αποτελεί 
για εμάς μία ευκαιρία να ανα-
λογιστούμε τις αρχές και τις 
αξίες μας. Είναι όμως και μία 
ευκαιρία να επανεκτιμήσουμε 
τους ισχυρούς δεσμούς που 
σφυρηλατήσαμε με τη Θεσσα-
λονίκη, όπως και με τον τόπο 
της Πυλαίας, του Πανοράματος, 
του Χορτιάτη και τους ανθρώ-
πους τους.

Μετά από μία δεκαετία λειτουργίας 
στη Χαριλάου, το Κολλέγιο Ανατό-
λια εγκαταστάθηκε το 1934 στην 
Πυλαία. Η συμβολή της τοπικής 
κοινωνίας ήταν καθοριστική για την 
εξέλιξη του Κολλεγίου Ανατόλια σε 
ένα κορυφαίο εκπαιδευτικό ίδρυμα 
με ακτινοβολία εντός και εκτός Ελλά-
δας. Σε αγαστή συνεργασία με τους 

ντόπιους ξεκίνησε στην πετρώδη 
αγροτική γη των Καπουτζήδων η 
δημιουργία των νέων εγκαταστά-
σεων. Ο Χορτιάτης θύμιζε στους 
Αμερικανούς το όρος Ακ Νταγ στη 
Μερζιφούντα και το εμψυχωτικό 
μότο του ιδρύματος «Ξημερώνει». 
Παράλληλα το βουνό τροφοδότησε 
με την εξαιρετικής ποιότητας πέτρα 
του την κατασκευή του εμβλημα-
τικού κτιρίου Macedonia Hall και 
εξασφάλισε την υδροδότηση των 
εγκαταστάσεων.

Από το 1934, με μία διακοπή κατά 
τον Β΄ Παγκόσμιο Πόλεμο και την 
Κατοχή όταν οι εγκαταστάσεις κα-
ταλήφθηκαν από τις Γερμανικές 
κατοχικές δυνάμεις, το σχολείο δεν 
σταμάτησε ποτέ να προσφέρει. Το 
Ανατόλια προσέλκυσε εκατοντάδες 
μαθητές και μαθήτριες από όλη την 
πόλη, αλλά και την τοπική κοινω-
νία, χορηγώντας μεγάλο αριθμό 
υποτροφιών. Λειτούργησε, επίσης, 
ως πυρήνας που προσέδωσε στην 
περιοχή μία έντονη εκπαιδευτική 
ταυτότητα, και η οποία ενισχύθηκε 

Η βοήθεια που έδωσαν 
μαθητές και εκπαιδευτικοί 
στον Χορτιάτη που βίωσε με 
καταστροφικό και οδυνηρό 
τρόπο τις συνέπειες του  
Β΄ ΠΠ, είναι μία 
χαρακτηριστική περίπτωση 
της κοινωνικής προσφοράς  
του Κολλεγίου

τόσο από την επέκταση των υποδο-
μών του με το ACT (The American 
College of Thessaloniki) και το νέο 
campus του Δημοτικού Σχολείου, 
όσο και από την εγκατάσταση και 
άλλων εκπαιδευτικών ιδρυμάτων. 
Ταυτόχρονα, πρόσφερε εργασία σε 
δεκάδες άξιους ανθρώπους ειδικά 
από την Πυλαία. 

Η κοινωνική προσφορά του 
Κολλεγίου Ανατόλια ανέκαθεν 
ξεπερνούσε τα όρια του campus 
του. Η βοήθεια που έδωσαν μαθη-
τές και εκπαιδευτικοί στον Χορτιάτη, 
και ειδικά στα παιδιά του χωριού 
που βίωσε με καταστροφικό και 
οδυνηρό τρόπο τις συνέπειες του 
Β΄ Παγκοσμίου Πολέμου, είναι ένα 
μόνο μία περίπτωση.

Αυτό όπως και άλλα παραδείγματα 
συνεχίζουν να μας εμπνέουν και 
σήμερα. Μέσα από ένα Μνημόνιο 
Συνεργασίας που υπογράψαμε 
με τον Δήμο Πυλαίας – Χορτιά-
τη και τον Δήμαρχο κ. Ιγνάτιο 
Καϊτεζίδη, η συνεργασία έλαβε 
συγκροτημένο και θεσμοθετημένο 
χαρακτήρα με τη διοργάνωση από 
κοινού δράσεων καθαριότητας, 
δενδροφυτεύσεων και άλλων πρω-
τοβουλιών με θετικό κοινωνικό και 
περιβαλλοντικό αποτύπωμα. 

Εκ μέρους, λοιπόν, όλης της κοινό-
τητας του Κολλεγίου Ανατόλια, θέλω 
να εκφράσω την ευγνωμοσύνη 
μας για τον φιλόξενο αυτό 
τόπο και την κοινωνία του, που 
στήριξε την παρουσία και το έργο 
μας στη Θεσσαλονίκη.

«Ευγνωμοσύνη για τον φιλόξενο  
τόπο και την κοινωνία του»

Γράφει ο
Δρ ΠAΝΟΣ ΒΛAΧΟΣ
Πρόεδρος Κολλεγίου Ανατόλια
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ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΤΙΚΑ

Ινστιτούτο Τοπικής Αυτοδιοίκησης ΚΕΔΕ

Νέα θητεία στο δ.σ. για τον Ιγν. Καϊτεζίδη

Νέος Πρόεδρος του Ινστιτούτου 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης (Ι.Τ.Α.) της 
Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας 
(Κ.Ε.Δ.Ε.) ψηφίστηκε ομόφωνα στις 
29 Μαρτίου 2024 ο Δήμαρχος 
Παπάγου-Χολαργού, κ. Ηλίας Απο-
στολόπουλος. Θα είναι η δεύτερη 
θητεία για τον κ. Αποστολόπουλο, 
ενώ ομόφωνα ψηφίστηκε στη θέση 
του Αντιπροέδρου του Ι.Τ.Α., ο Δη-
μοτικός Σύμβουλος Ηγουμενίτσας, 
κ. Ιωάννης Λώλος. Ο Δήμαρχος 
Πυλαίας – Χορτιάτη Ιγνάτιος Καϊτε-
ζίδης, θα συμμετέχει για μια ακόμη 
θητεία ως μέλος του διοικητικού 
συμβουλίου.  

Στη ψηφοφορία συμμετείχαν τα νέα 
μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου 
του Ι.Τ.Α., αιρετοί που ορίστηκαν 
από το Διοικητικό Συμβούλιο της 
Κ.Ε.Δ.Ε., το οποίο πραγματοποιή-
θηκε την Τετάρτη 27 Μαρτίου με 
Επικεφαλής τον Πρόεδρο της Κε-
ντρικής Ένωσης Δήμων Ελλάδας και 
Δήμαρχο Αμπελοκήπων-Μενεμένης, 
κ. Λάζαρος Κυρίζογλου.

Η νέα σύνθεση του Διοικητικού 
Συμβουλίου του Ι.Τ.Α. είναι η 
εξής:

Πρόεδρος: Ηλίας Αποστολόπου-
λος, Μέλος Δ.Σ. Κ.Ε.Δ.Ε, Δήμαρχος 
Παπάγου-Χολαργού

Αντιπρόεδρος: Ιωάννης Λώλος, 
Δημοτικός Σύμβουλος Ηγουμενίτσας

Μέλη:
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, Δήμαρχος 
Πυλαίας-Χορτιάτη
Ελένη Βάκα, Δήμαρχος Χαλκιδέων

Ιωάννης Γκαράνης, Δήμαρχος 
Κομοτηνής
Βασίλειος Δερεδίνης, Δημοτικός 
Σύμβουλος Γαλατσίου
Αριστείδης Νάκας, Δημοτικός 
Σύμβουλος Φιλοθέης-Ψυχικού
Αλέξιος Μαυραγάνης, Δημοτικός 
Σύμβουλος Χαλανδρίου
Δημήτρης Μπίρμπας, Δημοτικός 
Σύμβουλος Αιγάλεω
Ιωάννης Κουράκης, Μέλος Δ.Σ. 
Ι.Τ.Α.
Νικόλαος Μελετίου, Μέλος Δ.Σ. 
Ι.Τ.Α.

Τι είναι το Ινστιτούτο 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης

Το Ινστιτούτο Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης (Ι.Τ.Α.), φορέας 
με πολιτική αλλά και επιστη-
μονική σύνθεση, ιδρύθηκε 
το 2005 προκειμένου να 
αντιμετωπιστούν τα θέματα 
της Αυτοδιοίκησης με τρό-
πο σύγχρονο, επιστημονικό 
και ευρωπαϊκό. Παράγει τις 
βασικές πολιτικές της Αυτο-
διοίκησης και δεν είναι τυχαίο 
ότι το διοικητικό συμβούλιο 
αποτελείται από πρόσωπα κα-
ταξιωμένα στο χώρο της Αυ-
τοδιοίκησης, ενώ λειτουργεί 
και επιστημονικό συμβούλιο. 



αίµα
δώσε ζωή

δώσε

∆ευτέρα 27 Μαΐου, 12.00 – 19.00
 στο ΚΑΠΗ Κοινότητας Φιλύρου

Τρίτη 28 Μαΐου, 12.00 - 19.00
στη Βιβλιοθήκη – Σκηνή Θεάτρου Ασβεστοχώρι
(και για τους κατοίκους της ∆.Κ. Εξοχής)

Τετάρτη 29 Μαΐου, 12.00 - 19.00
στο Αµφιθέατρο του Πέτρινου 
Πολιτιστικού Κέντρου Πυλαίας

Πέµπτη 30 Μαΐου, 12.00 - 19.00
στο ∆ηµαρχείο Πανοράµατος

Παρασκευή 31 Μαΐου, 12.00 - 19.00
στην αίθουσα εκδηλώσεων 
«Καθηγητή Ιωάννη Μανωλεδάκη» 
Κοινότητας Χορτιάτη

ΕΒ∆ΟΜΑ∆Α 

ΑΙΜΟ∆ΟΣΙΑΣ
στον ∆ήµο Πυλαίας - Χορτιάτη

27 - 31 Μαΐου 2024

Πληροφορίες - 
∆ηλώσεις Συµµετοχής 
στο 2310 33 10 93
και στο e-mail: 
ygeia@pilea-hortiatis.gr

Σε συνεργασία µε

ΓΙΝΕ ∆ΩΡΗΤΗΣ 
ΑΙΜΟΠΕΤΑΛΙΩΝ 
ΚΑΙ ΜΥΕΛΟΥ 
ΤΩΝ ΟΣΤΩΝ
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ΕΘΕΛΟΝΤΙΣΜΟΣ & ΥΓΕΙΑ

Ο Σύλλογος ΟΡΑΜΑ ΕΛΠΙΔΑΣ ιδρύθηκε στη χώρα μας το 2012 με σκοπό 
να βοηθήσει ανήλικους κι ενήλικες πάσχοντες από σοβαρά αιματολογικά 
νοσήματα, να βρουν συμβατό δότη μυελού των οστών, έτσι ώστε να δι-
εκδικήσουν μια δεύτερη ευκαιρία στη ζωή.

• Από το 2019 λειτουργεί το τοπικό κέντρο εγγραφής εθελοντών δοτών 
μυελού των οστών στο Πανόραμα του Δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη και 
συγκεκριμένα στο ΚΕΠ Υγείας. Στόχος της δυναμικής ομάδας των εθε-
λοντών που δραστηριοποιούνται στο ΚΕΠ είναι η υλοποίηση δράσεων 
σε συνεργασία με τον εθνικό οργανισμό μεταμοσχεύσεων, μέσα από 
τις οποίες να ενημερωθούν επαρκώς οι πολίτες για τη σημασία της 
προσφοράς αιμοποιητικών κυττάρων.

• Η διαδικασία εγγραφής και λήψης δείγματος DNA (σιέλου) διαρκεί 
λιγότερο από 10 λεπτά, τα οποία μπορούν να αποδειχθούν σωτήρια, 
μιας και το φάρμακο για τη λευχαιμία είναι ο άνθρωπος.

• Εφόσον κάποιος βρεθεί συμβατός, ακολουθεί μια σειρά εξετάσεων, 
για να διαπιστωθεί ότι είναι υγιής. 

• Έπειτα, με τις οδηγίες των γιατρών του Γ.Ν.Θ. Παπανικολάου συλλέγονται 
τα αιμοποιητικά κύτταρα μέσω του αίματος (σπάνια μέσω του οστού 
της λεκάνης), χωρίς να χαθεί ποσότητα αίματος του δότη και χωρίς να 
χρειαστεί να νοσηλευτεί. Η διαδικασία είναι εφάμιλλη της συλλογής 
αιμοπεταλίων.

• Το ΚΕΠ Υγείας Πανοράματος αριθμεί μέχρι στιγμής δεκάδες εγγεγραμ-
μένους εθελοντές δότες και ανάμεσά τους υπάρχουν δύο γυναίκες που 
βρέθηκαν συμβατές με ασθενείς του εξωτερικού κι έχουν προχωρήσει 
στη δωρεά! Αποτέλεσαν το θαύμα και τη θεραπεία των ασθενών, ευ-
λογήθηκαν με το χάρισμα της προσφοράς!

• Δε χρειάζεται να ανήκει κάποιος στην ίδια οικογένεια, να μένει στον 
ίδιο τόπο, για να συνδεθεί κυριολεκτικά και μεταφορικά με έναν άλλον 
άνθρωπο επάνω στον πλανήτη. Εξάλλου μόνο τρεις στους δέκα ασθενείς 
βρίσκουν συμβατό δότη μέσα από το οικογενειακό τους περιβάλλον. 
Όλοι οι πολίτες μπορούν να φανούν εξαιρετικά πολύτιμοι και χρήσιμοι 
κάνοντας μια πράξη τόσο απλή κι ακίνδυνη, δίνοντας μόνο λίγα κύτταρα.

Η διαδικασία εγγραφής και λήψης δείγματος DNA (σιέλου) 
διαρκεί λιγότερο από 10 λεπτά, τα οποία μπορούν  
να αποδειχθούν σωτήρια, μιας και το φάρμακο  
για τη λευχαιμία είναι ο άνθρωπος

«ΟΡΑΜΑ ΕΛΠΙΔΑΣ» 

Γιατί και πως θα γίνεις 
δότης μυελού των οστών

Από το 2019 λειτουργεί 
κέντρο εγγραφής 
εθελοντών δοτών 
μυελού των οστών στο 
Πανόραμα του Δήμου 
Πυλαίας – Χορτιάτη  
(ΚΕΠ Υγείας)

Για περισσότερες πληροφορίες  
πατήστε εδώ: 

www.eom.gr
www.oramaelpidas.gr
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ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Δεκάδες μαθητές, στις αίθουσες Πολιτισμού του 
Δημαρχείου Πυλαίας – Χορτιάτη, γονατίζουν 

πάνω από άτομα με «καρδιακή ανακοπή» και τα επαναφέρουν στη ζωή με 
ΚΑΡΠΑ. Με άρτια τεχνική και απόλυτη συγκέντρωση, επαναλαμβάνουν με 
σταθερή συχνότητα τις θωρακικές συμπιέσεις, ενώ στο χρόνο που απαιτείται 
προχωρούν σε εμφυσήσεις διάσωσης. Η οθόνη που είναι συνδεδεμένη με 
το πρόπλασμα στο οποίο ασκούνται, δείχνει την επίδοσή τους.

KIDS SAVE LIVES – CHAMPIONSHIP 2024

1000 παιδιά σώζουν ζωές!

Εντυπωσιακός ο μεγαλύτερος μαθητικός  
διαγωνισμός ΚΑΡΠΑ με συμμετοχές  
από 160 δημοτικά, γυμνάσια και λύκεια 
όλης τη χώρας να διαγωνίζονται στους  
χώρους του Πολιτιστικού Κέντρου  
του Δήμου μας. 



????
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Λίγο μετά, θα περάσουν στο αμφιθέατρο “Στ. Κουγιουμτζής” όπου 
διαγωνίστηκαν το Σαββατοκύριακο 13 και 14 Απριλίου, στο Μαθη-
τικό Διαγωνισμό ΚΑΡΠΑ «KIDS SAVE LIVES CHAMPIONSHIP 
2024», τον οποίο διοργάνωσε η Ανθρωπιστική Οργάνωση Κοινω-
νίας Πολιτών «KIDS SAVE LIVES - ΤΑ ΠΑΙΔΙΑ ΣΩΖΟΥΝ ΖΩΕΣ». Στον 
πρωτοπόρο διαγωνισμό που διοργανώνεται για δεύτερη φορά, φέτος 
συμμετείχαν μαθητές και μαθήτριες από περισσότερα από 160 
Δημοτικά, Γυμνάσια και Λύκεια της χώρας, με φυσική συμ-
μετοχή 1.000 και περισσότερων αθλητών και αθλητριών, 
εκπαιδευτικών, γονέων, εθελοντών και άλλων προσκεκλημένων. Για να 
φτάσουν σε αυτό το σημείο, ένας εκπαιδευτικός από το κάθε σχολείο 
έχει πιστοποιηθεί από το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο Αναζωογόνησης, μέσω 
του KIDS SAVE LIVES (KSL). Στη συνέχεια -και με τη βοήθεια ενός 
μέντορα στην αρχή, εκπαιδεύει όλο το σχολείο και στο διαγωνισμό 
φέρνει τρία παιδιά, δύο βασικούς και έναν αναπληρωματικό, για να 
διαγωνιστούν στην ΚΑΡΠΑ με παιδιά άλλων σχολείων.
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ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Με συνεργασία σώζουμε ζωές
Στην τελική φάση του διαγωνισμού, οι μαθητές 6 σχολείων κάθε φορά, 
προχωρούν ταυτόχρονα σε ΚΑΡΠΑ, ενώ ειδική εφαρμογή, εγκεκριμένη 
από το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο Αναζωογόνησης «μετρά» την ποιότητα των 
κινήσεών τους βγάζοντας ένα ποσοστό με άριστα το 100. Τα ζευγάρια 
διασωστών δουλεύουν διαδοχικά και μοιράζονται το χρόνο, με το ένα 
μέλος να δίνει πρώτες βοήθειες και το άλλο να κρατά το ρυθμό, ενώ στη 
διάρκεια αλλάζουν ρόλους. «Η διαδικασία γίνεται με συνεργασία. Αυτό το 
μήνυμα ισχύει και στην κανονική μας τη ζωή, σε μία καρδιακή ανακοπή, είναι 
ομαδική προσπάθεια να σώσουμε τον άνθρωπο», θύμισε στους διαγωνιζό-
μενους ο Πρόεδρος και Ιδρυτής του KSL και Επιστημονικά Υπεύθυνος του 
Μαθητικού Διαγωνισμού, Αναστάσης Στεφανάκης, ο οποίος ευχαρί-
στησε το δήμαρχο Ι. Καϊτεζίδη για τη συνεργασία. Από την κάθε κατηγορία 
προκύπτουν 4 νικητές, 2 στην τρίτη θέση, 1 στη δεύτερη και 1 στην πρώτη, 
κερδίζοντας μετάλλια, πιστοποιημένα σεμινάρια, προπλάσματα, αλλά και 
αυτόματους εξωτερικούς απινιδωτές για τα σχολεία τους.

«Το πρώτο βήμα για ένα καλύτερο αύριο της χώρας μας στην εκπαίδευση 
είναι αυτό που συμβαίνει σήμερα εδώ, ειδικά σε τέτοιου είδους θέματα. 
Από τα παιδιά μας ξεκινά η αλλαγή για ένα αύριο πιο ελπιδοφόρο» τόνισε 
στο σύντομο χαιρετισμό του ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, που 
σημείωσε πως το πρόγραμμα «τρέχει» στον δήμο μας με απινιδωτές και 
πιστοποιημένους εκπαιδευτές στις σχολικές μονάδες.

Ο Μητροπολίτης Θεσσαλονίκης κ.κ. Φιλόθεος, ο περιφερειακός διευθυντής 
εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας Γ. Κόπτσης, ο Τομεάρχης Ευαισθητο-
ποίησης κατά της Αθλητικής Βίας της ΠΚΜ Αρ. Καμπανός και ο διευθυντής 
Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης Δυτικής Θεσσαλονίκης Χρ. Ρουμπίδης ήταν 
παρόντες και έκαναν ειδική αναφορά στην πολύ καλή συνεργασία των 
φορέων, ευχαριστώντας τον Ιγν. Καϊτεζίδη για τη φιλοξενία και την πάντα 
ανοιχτή αγκαλιά του δήμου σε εκδηλώσεις με κοινωνικό πρόσημο. 

Δείτε εδώ

https://www.facebook.com/reel/2824165444402302
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ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Απινιδωτές σε 17 σχολεία του δήμου μας 
Να σημειωθεί ότι ο μαθητικός διαγωνισμός είχε την έγκριση της 
Περιφερειακής Διεύθυνσης Εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας και 
υλοποιήθηκε σε συνεργασία με τον Δήμο Πυλαίας - Χορτιάτη, την 
Δευτεροβάθμια Διεύθυνση Εκπαίδευσης Δήμου Πέλλας, τη Δευτερο-
βάθμια Διεύθυνση Εκπαίδευσης Δυτικής Θεσσαλονίκης, τον Ιατρικό 
Σύλλογο Χαλκιδικής, την υποστήριξη δεκάδων δωρητών αλλά και 
100 εθελοντών εκπαιδευτών.

Στον δήμο Πυλαίας – Χορτιάτη και στο πλαίσιο του προγράμματος 
«Σώζω Ζωές»,  2 εκπαιδευτικοί σε κάθε σχολείο του Δήμου έχουν 
λάβει ειδική εκπαίδευση, σε 17 σχολικά συγκροτήματα του Δήμου 
υπάρχει ήδη απινιδωτής, ενώ σχολεία έχουν προμηθευτεί προπλά-
σματα για τη διαρκή εκπαίδευση των παιδιών και των εκπαιδευτικών. 

*Με πληροφορίες από το ΑΠΕ-ΜΠΕ
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ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΗΜΕΡΑ ΥΓΕΙΑΣ 

Οι άνθρωποι ζούμε περισσότερα 
χρόνια, αλλά λιγότερο κοντά στη 
φύση και ασκούμαστε λιγότερο 
από ότι στο παρελθόν, ενώ είμα-
στε εκτεθειμένοι σε ανθυγιεινούς 
παράγοντες, όπως οι ακτινοβολίες 
που εκπέμπονται από τις λογής 
λογής οθόνες και η ατμοσφαιρική 
ρύπανση. Σε κάθε περίπτωση όμως 
απολαμβάνουμε διαρκώς και 
ένα καλύτερο επίπεδο υγείας 
παγκοσμίως. 

Σε ό,τι αφορά στον ρόλο της Ευρώ-
πης μετά την covid έχουμε περάσει 
σε μια άλλη φάση. Διότι μέχρι τότε 
οι πολιτικές υγείας ήταν θέμα των 
κρατών-μελών. Μετά την πανδημία 
όμως η Ευρώπη αντιλαμβάνεται 
την ανάγκη λειτουργίας ευρω-
παϊκών πολιτικών, οι οποίες 
κυρίως έχουν να κάνουν με 
την πρόληψη, η οποία είναι και η 
μόνη εφικτή απάντηση στη διαρκώς 
επιδεινούμενη εξίσωση που έχει 
να λύνει. Η πρόληψη εξάλλου ήταν 
πάντοτε η σημαντικότερη πρόκληση 
από τη εποχή του Ιπποκράτη. 

Το δεύτερο ζήτημα που πρέπει να 
δούμε σήμερα είναι η ισότιμη κά-
λυψη όλων. Γιατί αυτός είναι ο 
εφικτός στόχος για όλα τα συστήματα 
υγείας, δηλαδή να καλύπτονται όλοι. 
Προϋποθέτει βέβαια ότι δεν μπορεί 
να καλύπτονται όλα ανεξαιρέτως και 
σε απεριόριστους βαθμούς. Και εδώ 
χρειάζεται μια ιεράρχηση.

Το τρίτο ζήτημα η φαρμακοβιο-
μηχανία και προς ποια κατεύ-
θυνση θα πάει. Διότι υπάρχει η 
επιστημονική δυνατότητα ανάπτυξης 
θεραπειών με τεράστιο όμως κό-
στος, οι οποίες δεν ξέρουμε κατά 
πόσο είναι ηθικά επιτρεπτές. Κατά 
πόσο είναι ηθικά επιτρεπτό να έχου-
με μια αφιέρωση πόρων για θερα-
πείες που θα αφορούν ελάχιστους, 
την ίδια στιγμή που η έρευνα με τους 
ίδιους πόρους μπορεί να κατευθυν-
θεί σε θεραπείες που θα αφορούν 
το ευρύ κοινό. Άρα, εδώ μπαίνουν 
κάποια ηθικά διλήμματα προς τα που 
θα πρέπει να κατευθύνεται η έρευνα.

Η υποψηφιότητά μου για τις ευ-
ρωεκλογές συνδέεται άμεσα με 
τη δραστηριότητά μου ως γιατρού 
και την εμπλοκή της Ευρώπης στο 
κομμάτι της υγείας. Πιστεύω ότι τις 
πολιτικές αυτές καλύτερα θα είναι να 
τις αναπτύσσουμε όσοι καθημερινά 
φροντίζουμε τους ασθενείς μας. Αντί 
να αφήσουμε την απρόσωπη γρα-
φειοκρατία να ρυθμίσει πράγματα 
για τα οποία δεν έχει καθημερινή 
εμπειρία. 

Προσωπικά ασκώ διαρκώς και 
αδιαλείπτως την ιατρική. Αυτό θα 
συνεχιστεί και σε όλη την προεκλο-
γική περίοδο, αλλά και μετεκλογικά 
ανεξαρτήτως αποτελέσματος. Διότι 
θεωρώ ότι η συνέχιση της επιστημο-
νικής δραστηριότητας και η άσκηση 
της ιατρικής θα με βοηθήσει στο να 
μην αλλάξω την οπτική μου για τα 
πράγματα.

Η σημασία της υγείας για κάθε άν-
θρωπο πάντα ήταν ιδιαίτερα σημα-
ντική και αυτό δεν έχει αλλάξει τα 
τελευταία χρόνια. Αυτό που έχει 
αλλάξει είναι οι δυνατότητες 
της ιατρικής επιστήμης, η οποία 
προοδεύει διαρκώς και εξελίσσεται 
με ταχύτατους ρυθμούς, όπως και 
η επίπτωση του σύγχρονου τρόπου 
ζωής στην υγεία των ανθρώπων. 

Οι προκλήσεις της Ευρώπης
για την υγεία σήμερα

Του
ΘΑΝΑΣΗ ΕΞΑΔΑΚΤΥΛΟΥ
Πλαστικός χειρούργος, πρόεδρος 
του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλόγου  
και υποψήφιος ευρωβουλευτής
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ΕΔΩ ΚΑΙ ΕΞΙ ΧΡΟΝΙΑ μια μπάλα 
ποδοσφαίρου που ξεκίνησε από το 
Πανόραμα… κουδουνίζει και κάνει 
τα παιδιά με οπτική αναπηρία ευ-
τυχισμένα, τα κάνει να συμμετέχουν 

κι αυτά με τις δράσεις τους στην καθημερινότητα, δεν ζουν στο περιθώριο 
και απολαμβάνουν ισότιμα τη ζωή και το παιχνίδι. Με σύνθημα την αλ-
ληλεγγύη και τη συμπερίληψη, διοργανώνεται φέτος στο Ολυμπιακό 
Κέντρο Πανοράματος τη Δευτέρα 22 Απριλίου 2024, ταυτόχρονα με την 
παρουσία της Ολυμπιακής Φλόγας στη Θεσσαλονίκη, ο 1ος Συμπεριλη-
πτικός Σχολικός διαγωνισμός, με τη συμμετοχή 1.000 παιδιών 
από την Κεντρική Μακεδονία με και χωρίς οπτική αναπηρία. 
Μια πρωτοποριακή εκδήλωση που διοργανώνει το Όραμα Νέων 
Youthorama, ο δήμος Πυλαίας Χορτιάτη σε συνεργασία με την 
Περιφερειακή Διεύθυνση Εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας.

ΜΕ ΑΦΟΡΜΗ ΤΗΝ ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ αυτή πρωτοβουλία, σε σχετική συ-
νέντευξη Τύπου ο υπεύθυνος της καμπάνιας και δημιουργός της 
ειδικής μπάλας, Ηλίας Μάστορας, τόνισε ότι η διεθνής καμπάνια με τίτλο 
«Μία μπάλα για όλους» έχει ξεκινήσει εδώ και έξι (6) χρόνια από 
τον Δήμο Πυλαίας Χορτιάτη και με τις δράσεις της “κουδουνίζει” 
πλέον σε 213 χώρες. Ανακοίνωσε επίσης ότι φέτος Πρέσβειρες της 
δράσης θα είναι η Βούλα Πατουλίδου, χρυσή Ολυμπιονίκης, και 
η 11χρονη Λουκία με οπτική αναπηρία που αποτελεί πηγή έμπνευσης. 

Η μπάλα που… κουδουνίζει 
από το Πανόραμα στο Παρίσι! 

1.000 παιδιά στο Πανόραμα  
για τον 1ο Συμπεριληπτικό Σχολικό  
Διαγωνισμό για την οπτική αναπηρία!
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πρωτοβουλίες του και ήμουν πάντοτε αρωγός στις προσπάθειές του. Από 
εδώ από το Πανόραμα βιωματικά θα δείξουμε την αγάπη και τη στήριξή μας 
σ’ αυτή τη μεγάλη προσπάθεια που τα τελευταία χρόνια έχει οικουμενική 
απήχηση. Χαίρομαι γιατί η τοπική αυτοδιοίκηση στηρίζει τέτοιες πρωτο-
βουλίες που πάνω από όλα έχουν στο επίκεντρο τον άνθρωπο» τόνισε ο 
δήμαρχος που δεν παρέλειψε να σημειώσει τη συμβολή της Περιφερει-
ακής Διεύθυνσης Εκπαίδευσης και ιδιαίτερα του διευθυντή της 
Αλέξανδρου Κόπτση στην συγκεκριμένη δράση.

Ο αντιδήμαρχος Αθλητισμού και Νεολαίας, Γιάννης Καρτάλης, με 
θητεία στον χώρο του ποδοσφαίρου εξέφρασε τον ενθουσιασμό του και 
διαβεβαίωσε για τη θετική προετοιμασία και την επιτυχία της διοργάνωσης.

Από τη μεριά του ο εκπρόσωπος του Γερμανικού Προξενείου στη Θεσ-
σαλονίκη, Mark Strohmenger, ευχαρίστησε θερμά τους διοργανωτές 
για την προσπάθεια και τόνισε ότι στην εκδήλωση θα συμμετάσχουν 
50 εθελοντές από το γερμανικό σχολείο, ενώ τα εύσημα στον 
Ηλία Μάστορα και στον φορέα Όραμα Νέων Youthorama έδωσαν 
η Δανάη Ιωακειμίδη, εκπρόσωπος της Γαλλικής Πρεσβείας, η 
Στέλλα Ελληνίδου, εκπρόσωπος της Περιφερειακής Διεύθυνσης 
Εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας, αλλά και οι χορηγοί της δράσης, 
Θάνος Μαρίνος, Διευθύνων Σύμβουλος του Ιδρύματος Betsson 
στην Ελλάδα και Νίκη Παπαδοπούλου εκπρόσωπος της ΑΝΑΚΕΜ.

Η ΚΑΜΠΑΝΙΑ ΕΧΕΙ ΔΙΕΘΝΗ ΑΠΗΧΗΣΗ και από το 2021, είναι 
προσκαλεσμένη στα πιο σημαντικά ποδοσφαιρικά γεγονότα όπως το 
UEFA EURO, FIFA Qatar 2022, UEFA Europa League 2023, 
UEFA Champions League 2023 & UEFA Super Cup 2023. Έχει 
βραβευτεί ως η εμπνευσμένη αλλαγή στον τομέα της συμπερίληψης 
και αθλητισμού από την Ε.Ε. ενώ ο Ηλίας Μάστορας, που είναι 
ο μοναδικός Έλληνας υπεύθυνος Ολυμπιακού – Παραολυ-
μπιακού αθλήματος στο Παρίσι 2024, έχει ανακηρυχθεί ως ο 
Τοπικός Ήρωας της Ε.Ε. στον τομέα του Αθλητισμού για τη 
συνολική του δράση. Το εκπαιδευτικό πρόγραμμα είναι πιστοποι-
ημένο από το Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πολιτικής και εγκεκριμένο για 
όλα τα σχολεία της χώρας από το Υπουργείο Παιδείας. Κάθε χρόνο, 
χαρτογραφούνται όλα τα σχολεία της επικράτειας όπου φοιτούν και 
παιδιά με οπτική αναπηρία και αποστέλλεται πάντα δωρεάν, ένα εκ-
παιδευτικό πακέτο σε κάθε παιδί με οπτική αναπηρία και ένα για τη 
σχολική μονάδα.

Γεννήθηκε με ολική τύφλωση από 
οικογένεια βλεπόντων, φοιτά στην 
Ε’ Δημοτικού γενικού σχολείου και 
γνωρίζει άπταιστα Αγγλικά, Ιταλικά 
και πλέον Γαλλικά. Μαθαίνει πιάνο 
και συνθέτει μουσική. Η Λουκία 
εκπροσώπησε την παγκόσμια κα-
μπάνια στο UEFA Super Cup και 
η UEFA αποφάσισε να σπάσει το 
πρωτόκολλο επιλέγοντας να δώσει 
τα έπαθλα του τελικού μαζί με τον 
Πρόεδρο της UEFA. Μαζί με τον 
Ηλία Μάστορα, θα ταξιδέψουν στο 
Παρίσι 2024 στους Παραολυμπι-
ακούς Αγώνες σε μια εκδήλωση 
έκπληξη μπροστά στον Πύργο του 
Άιφελ. Σημείωσε τέλος ότι στη δι-
άρκεια της εκδήλωσης και μετά το 
διαγωνιστικό ευστοχίας πέναλτι με 
κλειστά μάτια και τις εκπαιδευτικές 
δράσεις, τα 100 παιδιά με και χω-
ρίς οπτική αναπηρία θα χορέψουν 
για πρώτη φορά τον επίσημο χορό 
των Ολυμπιακών – Παραολυμπια-
κών Αγώνων Παρίσι 2024. Με τη 
συνδρομή της Γαλλικής Πρεσβείας 
στην Ελλάδα, το σχετικό βίντεο του 
χορού θα προβληθεί κατά την αφή 
της Ολυμπιακής Φλόγας στο Παρίσι.

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΠΥΛΑΙΑΣ ΧΟΡΤΙ-
ΑΤΗ Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, επίση-
μος πρεσβευτής της διεθνούς 
καμπάνιας ευχαρίστησε θερμά τον 
Ηλία Μάστορα, την Οργάνωση 
Όραμα Νέων Youthorama, τους 
χορηγούς της εκδήλωσης και τους  
εκπρόσωπους των φορέων και τους 
προσκάλεσε να ενισχύσουν την 
πρωτοβουλία. «Όλα αυτά τα χρόνια 
που γνωρίζω τον Ηλία Μάστορα με 
έχει ενθουσιάσει με τις ιδέες και τις 
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Το μήνυμα ειρήνης, αποδοχής, φιλίας και 
συμπερίληψης της 11χρονης Λουκίας 
με ολική οπτική αναπηρία στα αγγλι-
κά, γαλλικά και ιταλικά συγκίνησε όλους. 
Ο Ολυμπιακός Ύμνος του Κωστή Παλαμά 
από τα χείλη του 12χρονου Λέανδρου 
με ολική τύφλωση ενθουσίασε. Ο χο-

ρός Ολυμπιακών – Παραολυμπιακών Αγώνων για το Παρίσι 2024 από 
1.000 παιδιά με ή χωρίς αναπηρία που ταξίδεψε για το Παρίσι με την 
επιμέλεια της Γαλλικής Πρεσβείας όπου και θα προβληθεί. 

Αυτές ήταν οι κορυφαίες στιγμές μιας πραγματικά μεγάλης γιορτής, από 
εκείνες που γεμίζουν διά βίου τις ψυχές των παιδιών με όμορφες ανα-
μνήσεις, από εκείνες που καθιστούν την εκπαίδευση συμπεριληπτική και 
ουσιαστική. Ο 1ος Συμπεριληπτικός Σχολικός Διαγωνισμός πραγματοποι-
ήθηκε στο Ολυμπιακό Αθλητικό Κέντρο Πανοράματος. Συνδιοργανωτές 
το Όραμα Νέων Youthorama, ο Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη και η 
Περιφερειακή Διεύθυνση Εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας.

«Παιδιά τυπικής ανάπτυξης με παιδιά με διάφορες μορφές αναπηρίας συ-
νυπάρχουν, λειτουργούν μαζί, χαίρονται και γνωρίζουν το ένα το άλλο. Αυτό 

«ΜΙΑ ΜΠΑΛΑ ΓΙΑ ΟΛΟΥΣ» 

Δυνατό μήνυμα
συμπερίληψης και αλληλεγγύης

1.000 παιδιά από την Κεντρική Μακεδονία 
με/δίχως οπτική αναπηρία στον  
1ο Συμπεριληπτικό Σχολικό Διαγωνισμό  
που πραγματοποιήθηκε στο Πανόραμα 

ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ & ΣΥΜΠΕΡΙΛΗΨΗ  
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την αναπηρία, για την παιδική παχυσαρκία και την υγιεινή διατροφή, για την 
ανακύκλωση, για την καρδιοαναπνευστική αναζωογόνηση – ΚΑΡΠΑ, για 
το εμβολιασμό HPV, για τον ευρωπαϊκό αριθμό έκτακτης ανάγκης 112, 
ενημέρωση για τη Σχεδία κ.ά.), βραβεύσεις των σχολείων, των εθελοντών, 
των παιδιών με αναπηρία κλπ. 

«Στόχος μας είναι να βοηθήσουμε τα παιδιά να ανακαλύψουν τα ταλέντα τους 
κι εμείς να τα βοηθήσουμε να τα ξεδιπλώσουν» δήλωσε ο εμπνευστής 
και υπεύθυνος της καμπάνιας «Μια μπάλα για όλους» Ηλίας 
Μάστορας. 

Η 11χρονη Λουκία με οπτική αναπηρία έστειλε το μήνυμά της από το Πα-
νόραμα στο Παρίσι 2024 και σε όλον τον κόσμο, ενώ έπαιξε στο πιάνο και 
ερμήνευσε το τραγούδι «The sound of silence»  των Simon & Garfunkel. 
Η Λουκία γεννήθηκε με ολική τύφλωση από οικογένεια βλεπόντων, φοιτά 
στην Ε’ Δημοτικού γενικού σχολείου και γνωρίζει άπταιστα αγγλικά, ιταλικά 
και πλέον γαλλικά. Μαθαίνει πιάνο και συνθέτει μουσική. Ως πρέσβειρα της 
καμπάνιας «Μια μπάλα για όλους», η Λουκία μαζί με τον Ηλία Μάστορα, 
θα ταξιδέψουν στο Παρίσι 2024 στους Παραολυμπιακούς Αγώνες σε μια 
εκδήλωση έκπληξη μπροστά στον Πύργο του Άιφελ. 

«Η Εκπαίδευση δεν αφήνει κανένα παιδί της ‘‘απ’ έξω’’. Τα αγκαλιάζει 
όλα, κι αυτό είναι το μεγαλείο της, να μην αφήνει παιδιά της στο περιθώριο 
αλλά όλα να λειτουργούν ισότιμα μέσα από τις εκδηλώσεις αυτές. Σήμερα 
είναι μια ξεχωριστή μέρα και μια καλή πρακτική για όλη τη χώρα. 
Εύχομαι και άλλοι δήμοι αλλά και εκπαιδευτικές μονάδες να ακολουθήσουν 
αυτό το παράδειγμα γιατί είναι ένα δυνατό μήνυμα αλληλεγγύης και συ-
μπερίληψης που στέλνουμε σε όλη την Ευρώπη» τόνισε ο Ι. Καϊτεζίδης.

Το παρών στην εκδήλωση έδωσαν, μεταξύ άλλων, ο υφυπουργός Εσω-
τερικών (Μακεδονίας – Θράκης) Ευστάθιος Κωνσταντινίδης, ο βουλευτής 
Θεοφάνης Παπάς, ο συντονιστής του γραφείου του Πρωθυπουργού στη 
Θεσσαλονίκη Γιάννης Παπαγεωργίου, ο περιφερειακός διευθυντής εκπαί-
δευσης Κεντρικής Μακεδονίας Αλέξανδρος Κόπτσης, η χρυσή ολυμπιονίκης 
Βούλα Πατουλίδου, πρέσβειρα της καμπάνιας «Μια μπάλα για όλους», ο 
Αντιπεριφερειάρχης Σωκράτης Δωρής, ο Αντιδήμαρχος Αθλητισμού Γιάν-
νης Καρτάλης, η Αντιδήμαρχος Παιδείας Ελένη Γιαννούδη, η Αντιδήμαρχος 
Υγείας και Εθελοντισμού Σοφία Σαουρίδου και ο Αντιδήμαρχος Ψηφιακής 
Πολιτικής και Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης Αστέριος Κισκίνης. 

γίνεται με έναν τρόπο τόσο όμορφο 
τόσο αρμονικό και τόσο ουσιαστικό. 
Αυτό είναι το δυνατό μήνυμα αυτής 
της μεγάλης γιορτής» δήλωσε ο 
Δήμαρχος Πυλαίας - Χορτιά-
τη, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, ευχα-
ριστώντας ιδιαίτερα τον εμπνευστή 
της καμπάνιας Ηλία Μάστορα, τον 
Περιφερειακό Διευθυντή Εκπαί-
δευσης Κεντρικής Μακεδονίας Αλ. 
Κόπτση, τους εκπαιδευτικούς και 
τους εθελοντές. 

Η καμπάνια «Μία μπάλα για 
όλους», ξεκίνησε πριν από 6 
χρόνια από τον Δήμο Πυλαίας – 
Χορτιάτη και με τις δράσεις της 
«κουδουνίζει» πλέον σε 213 
χώρες. Στη σημερινή εκδήλωση, 
που ξεκίνησε από τις 9 το πρωί, 
συμμετείχαν πάνω από 1.000 
παιδιά Γυμνασίων και Λυκεί-
ων της Κεντρικής Μακεδονίας, 
εκπαιδευτικοί, γονείς, εθελοντικές 
ομάδες, υποστηρικτές της καμπάνιας 
«Μια μπάλα για όλους». Πραγ-
ματοποιήθηκαν πολλές δράσεις (για 

Το ρεπορτάζ της Βεργίνα Τηλεόραση 

Οι δηλώσεις του Ιγνάτιου Καϊτεζίδη

https://youtu.be/me34zZEN-8A 
https://youtu.be/mUvQ_A2LDPc 
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Για 8η χρονιά το «Panorama Charity Fun Run – Μελίνα 
Λαζαρίδου», ένας αγώνας που αναδεικνύει την αλλη-
λεγγύη και την ανθρωπιά, απέδειξε ότι έχει εξελιχθεί 
σε σημαντικό θεσμό για την ευρύτερη περιοχή μας. 
Με σύνθημα «ΣΕ ΑΥΤΟΝ ΤΟΝ ΑΓΩΝΑ ΕΙΜΑΣΤΕ ΟΛΟΙ 
ΝΙΚΗΤΕΣ» διοργανώθηκε και φέτος με μεγάλη επιτυ-
χία από τον δήμο Πυλαίας Χορτιάτη σε συνεργασία 
με τον ΣΕΓΑΣ και τον αθλητικό σύλλογο «Λέοντες» 
Πανοράματος. 

Χιλιόμετρα Αγάπης από εκατοντάδες 
δρομείς στη μνήμη της Μελίνας 
Λαζαρίδου για την υποστήριξη  
των φορέων «Λάμψη», «Αντηρίδα» 
και «Αριάδνη ΙΙ»

Ρεκόρ αγάπης
στο 8ο Panorama
Charity Fun Run –
Μελίνα Λαζαρίδου!



????
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Συμμετείχαν εκατοντάδες αθλητές. Δημότισσες 
και δημότες από το Πανόραμα, το Φίλυρο, το Ασβε-
στοχώρι, τον Χορτιάτη, την Πυλαία, την Εξοχή, και 
όχι μόνο, αλλά και αθλητές από όλη τη Θεσσαλονίκη 
και την Κεντρική Μακεδονία. Δρομείς που κάλυψαν 
και τις τρεις διαδρομές: των 10, των 5 και των 2 
χιλιομέτρων. Εκατοντάδες πολίτες, μαθητές, φοιτητές, 
οικογένειες με τα παιδιά τους, πατεράδες και μανάδες 
με τα βλαστάρια τους σχεδόν βρέφη στα καρότσια, 
μέχρι παππούδες και γιαγιάδες με τα εγγόνια τους, 
έτρεξαν όλοι με έναν κοινό σκοπό: Να προσφέρουν 
αγάπη και αλληλεγγύη για όσους το έχουν πραγ-
ματική ανάγκη! Όπως είναι γνωστό, τα έσοδα από 
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τον αγώνα θα διατεθούν για την υποστήριξη του 
Συλλόγου Γονέων Παιδιών με Νεοπλασματικές 
Ασθένειες Β. Ελλάδος η «Λάμψη», του συλλόγου 
Φίλων Νοσοκομείου Παπαγεωργίου «Αντηρίδα» 
και του οικοτροφείου για ενήλικα άτομα χρονίως 
πάσχοντα από διαταραχές αυτιστικού φάσματος με 
χαμηλή λειτουργικότητα «Αριάδνη ΙΙ». 
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Με τον τερματισμό να γίνεται πανηγυρικά στο Ολυμπι-
ακό Αθλητικό Κέντρο Πανοράματος, απονεμήθηκαν 
κύπελλα στους νικητές και διακρίσεις σε όλους τους 
υπόλοιπους, καθώς και αναμνηστικά διπλώματα και 
μετάλλια συμμετοχής με το λογότυπο του δήμου Πυλαί-
ας – Χορτιάτη σε όλους τους συμμετέχοντες. Ανάμεσα 
στους δρομείς και ο δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, που δεν ξέχασε να απευθύνει 
ένα μεγάλο ευχαριστώ στους εκατοντάδες εθελοντές, 
τους αθλητές, αλλά και όλους τους δρομείς, μικρούς 
και μεγάλους, που συμμετείχαν σε αυτόν τον όμορφο 
αγώνα για καλό σκοπό. «Καταρρίψαμε μαζί ένα ακόμη 
ρεκόρ αγάπης, με τη συμμετοχή να ξεπερνά και τις πιο 
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αισιόδοξες προβλέψεις. Είναι μια γιορτή Αθλητισμού 
και Ανθρωπιάς. Τρέξαμε με τα πόδια μας αλλά και με την 
ψυχή μας. Δείξαμε ότι όλοι μαζί μπορούμε. Σε αυτόν τον 
αγώνα είμαστε όλοι νικητές», δήλωσε ο κ. Καϊτεζίδης 
που δεν παρέλειψε να ευχαριστήσει δημόσια τον ΣΕΓΑΣ 
Θεσσαλονίκης, τον Αθλητικό Σύλλογο Πανοράματος 
«Λέοντες», αλλά και τους εκπροσώπους των συλλόγων 
της «Αντηρίδας», της «Λάμψης» και του οικοτροφείου 
«Αριάδνη ΙΙ» που εδώ και χρόνια δίνουν ακούραστα 
τον καλό αγώνα για την ενίσχυση των συνανθρώπων 
μας που το έχουν ανάγκη. 

Συγχαρητήρια και πολλές ευχαριστίες και από το 
περιοδικό μας στους εκατοντάδες δρομείς, μικρούς και 
μεγάλους που δήλωσαν και πάλι παρών στο μεγάλο 
αυτό δρόμο ανθρωπιάς και αλληλεγγύης! 
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Βιβλιοφιλία, Βιβλιοαγάπη, φιλανα-
γνωσία… λέξεις που δημιουργούν 
μια ωραία αίσθηση σε αρκετούς, 
αλλά και αλλεργία σε άλλους τόσους.

Σε μια χώρα όπου η κεντρική δι-
οίκηση προχώρησε σε σφράγισμα 
τους Εθνικού Κέντρου Βιβλίου, πώς 
μπορεί να μιλά κάποιος για καλλι-
έργεια, πρακτικές, σχεδιασμούς που 
θα συμβάλλουν στην ενδυνάμωση 
της σχέσης μας με το βιβλίο; 

Η αλήθεια ότι η εικόνα (και ο ήχος) 
έχουν καταλάβει την καθημερινό-
τητά μας. Ποιος έχει τη δύναμη να 
αντισταθεί στην εικόνα; Αλλά ας 
μην πυροβολούμε την εικόνα και 
ας είμαστε ειλικρινείς. Πάντα θα 
βρίσκουμε λόγους για να μην διαβά-

ζουμε. Το θέμα είναι με ποιο τρόπο 
θα κάνουμε την ανατροπή. 

H λογοτεχνία είναι ένα από τα 
πιο δυνατά μέσα ψυχαγωγίας, 
ενσυναίσθησης και κριτικής 
και αναλυτικής σκέψης. Συν-
δέεται άμεσα με την φαντασία και 
τη δημιουργικότητα, στοιχεία που 
είναι απαραίτητα στη ζωή και την 
καθημερινότητα, ώστε να βρίσκουμε 
λύσεις σε απλά αλλά και σε δύσκολα. 
Η βιβλιοφιλία συμβάλλει προς την 
κατεύθυνση δημιουργίας μιας πιο 
δομημένης κοινωνίας, με συλλογική 
σκέψη και ανοιχτούς ορίζοντες. 

Όπως όλα τα σημαντικά πράγ-
ματα τα μαθαίνουμε αρχικά 
στην οικογένεια, έτσι και η σχέση 
μας με το βιβλίο, αρχίζει εκεί. Η 
μίμηση είναι η καλύτερη μέθοδος. 
Αυθόρμητη και ανέξοδη. Αρκεί να 
υπάρχουν πρότυπα μίμησης. Ακο-
λουθούν οι μέθοδοι προσέγγισης 
της λογοτεχνίας στην εκπαίδευση, 
που τόσα χρόνια αποδεικνύονται 

αναποτελεσματικές.

Φυσικά και δεν γνωρίζω να κυκλο-
φορεί κάποιο βιβλιοφιλικό σιρόπι. 
Όμως πιστεύω στη δύναμη του βι-
βλίου. Αρκεί οι επιλογές μας όχι 
απλά να μας ικανοποιήσουν αλλά 
να μας παρασύρουν, έτσι ώστε να 
θέλουμε κι άλλο. 

Η απομάκρυνση από το βιβλίο περι-
ορίζει τους πνευματικούς και μορ-
φωτικούς μας ορίζοντες. Κι αυτό 
δεν αφορά μόνο τα παιδιά!

Επιπλέον, ας μην είμαστε αφο-
ριστικοί και με την τεχνολογία. 
Ας την δούμε ως σύμμαχο. Σε αυτή 
οφείλουμε την τυποεκδοτική ποιό-
τητα, αλλά και την εξέλιξη πολλών 
ειδών που απολαμβάνουμε στις 
μέρες μας. Τα comics, τα graphic 
novels (ισχυρή λογοτεχνία σήμερα 
και μην βιάζεστε να τα κατηγορή-
σετε, απλά διατρέξτε τα) είναι είδη 
τα οποία η τεχνολογία βοήθησε 
καθοριστικά, διαθέτουν στοιχεία 
του κινηματογράφου, κυριαρχεί η 
εικόνα και έτσι συναρπάζουν τον 
αναγνώστη. Μακάρι οι έφηβοι να 
διάβαζαν Α. Ζέη, Ζ. Σαρή, Π. Δέλτα 
και άλλα κλασσικά έργα της πα-
γκόσμιας λογοτεχνίας μέσα από 
αυτή την καταπληκτική μεταγραφή 
τους σε «gn» είδος που εξελίσσεται 
με ταχείς ρυθμούς παγκόσμια πια 
και ελκύει τόσο απαιτητικούς ανα-
γνώστες της λογοτεχνίας όσο και 
αρχαρίους. Και θα το προχωρήσω 
ακόμη περισσότερο. Η ουσία δεν 
είναι απαραίτητα  να διαβάσουμε 
π.χ. τον Παπαδιαμάντη κρατώντας 
ένα  βιβλίο. Φτάνει να συναντηθώ 
με το κείμενο κι ας είναι μέσα από 
ένα τάμπλετ ή ένα κινητό. Αρκεί να 
το κάνω.

Σημασία δεν έχει με τι αυτοκίνητο 
ή μηχανή ταξιδεύεις, αρκεί που τα-
ξιδεύεις.  

ΒΙΒΛΙΟΦΙΛΙΑ & ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ

Αρκεί να ταξιδεύεις!

// Δημοτική Βιβλιοθήκη 
Πανοράματος

Tης
ΤΑΣΟYΛΑΣ ΤΣΙΛΙΜEΝΗ
Καθηγήτρια Παιδικής 
&Εφηβικής λογοτεχνίας στο 
Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας, 
Συγγραφέας & Διευθύντρια 
του Μουσείου Παιδικής και 
Εφηβικής Λογοτεχνίας Βόλου

ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΗΜΕΡΑ ΒΙΒΛΙΟΥ
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«Αναγνωστήριο Ιατρού Ιωάννη Καραμπίνα» 
ονομάζεται πλέον η αίθουσα του Αναγνωστηρίου της 
Δημοτικής Βιβλιοθήκης Πανοράματος, στη μνήμη του 
αείμνηστου ιατρού και σε ένδειξη ευγνωμοσύνης για 
την δωρεά αναβάθμισης των χώρων και του εξοπλι-
σμού της Βιβλιοθήκης. Αυτό ανακοίνωσε ο δήμαρχος 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης σε μια λιτή και σεμνή τελετή 
που έλαβε χώρα τη Δευτέρα 15 Απριλίου, σε ιδιαί-
τερα συγκινητική ατμόσφαιρα, κάνοντας έτσι πράξη 
την ομόφωνη απόφαση του δημοτικού συμβουλίου. 
Παρούσα ήταν η σύζυγός του, Βασιλική Καραμπίνα, η 
αντιδήμαρχος Παιδείας Ελένη Γιαννούδη, η π. 
αντιδήμαρχος Δόμνα Λειβαδοπούλου και πολλές 
φίλες και φίλοι της Δημοτικής Βιβλιοθήκης. 

«Σήμερα τιμήσαμε έναν γενναιόδωρο δωρητή 
του δήμου μας, έναν λαμπρό επιστήμονα και έναν 
άνθρωπο με προσφορά που δεν θα τον ξεχάσουμε ποτέ. 
Μαζί του βεβαίως την αγαπητή σε όλους μας σύζυγό του 
Βασιλική, η οποία συνέβαλε στη ανακαίνιση της Δημοτι-
κής Βιβλιοθήκης μας κάνοντας στο όνομά του αυτή την 
ευγενική δωρεά, η οποία μας συγκινεί βαθιά» τόνισε 
μεταξύ άλλων ο κ. Καϊτεζίδης.

Ο Ιωάννης Καραμπίνας γεννήθηκε το 1933 στην 
Καστοριά. Τελείωσε την ιατρική στο πανεπιστήμιο 
της Σιένα. Από το 1974 έζησε και άσκησε το ιατρικό 
λειτούργημα στο Πανόραμα μέχρι το 2012, οπότε απε-
βίωσε. Ο αείμνηστος ιατρός ήταν ιδιαίτερα αγαπητός 
στη Θεσσαλονίκη, ένας άνθρωπος της αλληλεγγύης ο 
οποίος εν ζωή -ως γυναικολόγος- ξεγεννούσε τις άπορες 
γυναίκες χωρίς αμοιβή. Η ανθρωπιστική προσφορά του 
ζεύγους Καραμπίνα είχε πάντοτε ως μοναδικό κίνητρο 
την αγάπη στον τόπο και τους συμπολίτες. 

«Ήταν ένας άνθρωπος με μεγαλείο ψυχής και με ποιό-
τητα, άνθρωπος της προσφοράς, όπως και η σύζυγός 
του Βασιλική. Το ζεύγος Καραμπίνα είναι άνθρωποι που 
μια ζωή προσέφεραν χωρίς να επιζητούν τη δημόσια 
αναγνώριση. Αυτή η αναγνώριση είναι το δικό μας 
μικρό αντίδωρο ευγνωμοσύνης στη δική τους 
γενναιόδωρη προσφορά.  Δεν είναι τυχαίο ότι η 
πρόταση έγινε ομόφωνα και ομόψυχα δεκτή από 
τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου τα οποία θεώρησαν 
ότι αποτελεί ελάχιστη υποχρέωση και φόρο τιμής του 
δήμου Πυλαίας Χορτιάτη προς το ζεύγος Καραμπίνα» 
τόνισε, μεταξύ άλλων, ο Ι. Καϊτεζίδης στο σύντομο 
χαιρετισμό του. 

Στη διάρκεια της τελετής, η αντιδήμαρχος Ελένη Γιαν-
νούδη και η Δόμνα Λειβαδοπούλου αναφέρθηκαν 
στην συνεργασία τους με την Βασιλική Καραμπίνα για 
την υλοποίηση της δωρεάς, ενώ από την πλευρά της 
η δωρήτρια ευχαρίστησε το δήμαρχο και τα μέλη του 
Δημοτικού Συμβουλίου Πυλαίας – Χορτιάτη για την 
ονοματοδοσία της αίθουσας.   

ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΒΙΒΛΙΟΘΗΚΗ ΠΑΝΟΡΑΜΑΤΟΣ

Το όνομα του γιατρού Ι. Καραμπίνα
φέρει πλέον το Αναγνωστήριο  
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ΣΠΟΥΔΕΣ & ΕΡΓΑΣΙΑ

Με την καταλυτική συνδρομή των κορυφαίων στον χώρο του επαγγελματικού 
προσανατολισμού και 16 εταιρειών leaders ο Δήμος Πυλαίας - Χορτιάτη 
διοργάνωσε με μεγάλη συμμετοχή και επιτυχία workshop με αντικείμενο 
την αγορά εργασίας, τις ευκαιρίες καριέρας και τη στήριξη όσων ψάχνουν 
για δουλειά. 

Ο δήμος μας σε συνεργασία με το γραφείο Διασύνδεσης του Πανεπιστημίου 
Μακεδονίας και το skywalker.gr – Εργασία στην Ελλάδα, έδωσαν 
την ευκαιρία σε εκατοντάδες μαθητές, φοιτητές αλλά και εργαζόμενους 
να ενημερωθούν για το νέο τοπίο στην αγορά εργασίας, τις ευκαιρίες, την 
απόκτηση δεξιοτήτων, αλλά και τον τρόπο με τον οποίο δημιουργεί κάποιος 
ένα καλύτερο βιογραφικό ώστε να γίνει περιζήτητος. 

«Σε ένα κόσμο σκληρό, ανταγωνιστικό, που αλλάζει διαρκώς, που είναι πα-
γκοσμιοποιημένος, με την τεχνολογία να αλλάζει διαρκώς, τους συσχετισμούς 
στην αγορά εργασίας, είναι πολύ σημαντικό που σήμερα έχουμε εδώ ανθρώ-
πους επαγγελματίες που έχουν τη γνώση για να κάνετε ουσιαστική συζήτηση» 
δήλωσε ο δήμαρχος Πυλαίας – Χορτιάτη, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης, από 
το βήμα του #JobDay, ευχαριστώντας όσους συνεργάστηκαν για τη διορ-
γάνωση. «Στον δήμο μας λειτουργούμε ειδικό Τμήμα για τη διασύνδεση 
των ανθρώπων που ζητούν εργασία με αυτούς που προσφέρουν εργασία. 
Είναι ένα πρόβλημα πραγματικά σημαντικό, ένα πρόβλημα που δεν είναι 
μόνο οικονομικό αλλά και ψυχολογικό, όταν ένας άνθρωπος είναι εκτός 
αγοράς εργασίας» τόνισε μεταξύ άλλων ο δήμαρχος. 

JobDay από τον δήμο μας!

Νέοι και νέες έδωσαν 
συνεντεύξεις σε 16 
εταιρείες - leaders
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ΣΠΟΥΔΕΣ & ΕΡΓΑΣΙΑ

Χρώμα «χρυσού μεταλλίου» στην ημερίδα έδωσε ο Ολυμπιονίκης μας 
Πύρρος Δήμας, ο οποίος μίλησε από καρδιάς για το πώς ο ίδιος κατάφερε 
από τη φτώχεια και τις λάσπες της Χειμάρρας να φτάσει στην κορυφή του 
παγκόσμιου αθλητισμού. Προέτρεψε τα παιδιά να επιλέγουν με βάση αυτό 
που αγαπούν και να εργάζονται για να πετύχουν. Τους μίλησε για τα δυνατά 
«θέλω» που φτιάχνουν χρυσούς ολυμπιονίκες της ζωής. 

Από τη μεριά του, ο καθηγητής Αλέξανδρος Χατζηγεωργίου, Αντι-
πρύτανης Εξωστρέφειας και Διεθνών Σχέσεων του Πανεπιστη-
μίου Μακεδονίας, αφού ευχαρίστησε το Δήμαρχο για τη συνεργασία, 
αναφέρθηκε στην ιδιαίτερη μέριμνα του Πανεπιστημίου Μακεδονίας να 
διατηρεί στενή σχέση συνεργασίας με την αγορά. «Στο #JobDay του Δή-
μου Πυλαίας-Χορτιάτη τα στελέχη των εταιρειών είναι εξουσιοδοτημένα 
για να ξεκινήσουν συζητήσεις με ανθρώπους που επιθυμούν να βρουν 
εργασία» είπε. 

Η Σοφία Παναγιωτίδου, Σύμβουλος Σταδιοδρομίας, Γραφείο Δι-
ασύνδεσης Πανεπιστημίου Μακεδονίας, υποστήριξε ότι το JobDay 
είναι σημαντικό να το παρακολουθούν όχι μόνο μαθητές και φοιτητές, 
αλλά και οι γονείς. 

Τέλος, η Αλεξία Φουκίδου, Διευθύντρια Περιφερειακής Δράσης 
στο skywalker.gr, επισήμανε ότι οι εταιρείες θέλουν να δουν από κοντά 
τους υποψήφιους και οι υποψήφιοι έχουν τη δυνατότητα σε μία μόλις μέρα 
να συναντήσουν πολλές εταιρείες και να κάνουν πολλές συνεντεύξεις.  

Στο πρώτο #JobDay Δήμου Πυλαίας-Χορ-
τιάτη πραγματοποιήθηκαν, επίσης, παράλ-
ληλες δράσεις επαγγελματικού προσανα-
τολισμού, πλάνου καριέρας και αλλαγής 
καριέρας, Cv & Interview tips, ρομποτικής, 
επιχειρηματικότητας κ.ά.  
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Το Πανεπιστήμιο  
Μακεδονίας έχει προχω-
ρήσει στην υπογραφή  
Διμερούς Συμφωνίας  
Συνεργασίας με τον 
Δήμο Πυλαίας–Χορτιάτη 
και στο πλαίσιο αυτό  
συνδιοργανώθηκε 
το πρώτο #jobday  
Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη

προσαρμογή των εργαζομένων στις ανάγκες της αγοράς εργασίας και τη 
διατήρηση της ανταγωνιστικότητας σε μια συνεχώς εξελισσόμενη οικονο-
μία. Το up-skilling αφορά στην ανάπτυξη νέων δεξιοτήτων ή τη βελτίωση 
υπαρχουσών για εξέλιξη στην εργασία. Το re-skilling επικεντρώνεται 
στην εκμάθηση νέων δεξιοτήτων που αναγκάζονται να αποκτήσουν οι ερ-
γαζόμενοι λόγω αλλαγών στην αγορά εργασίας ή τεχνολογικών εξελίξεων. 
Και τα δύο είναι κρίσιμα για την προσαρμογή στις απαιτήσεις της αγοράς. 

Το Πανεπιστήμιο Μακεδονίας ανταποκρινόμενο σε αυτές τις προκλήσεις 
σχεδιάζει και υλοποιεί καινοτόμα προγράμματα μεταπτυχιακών σπουδών 
και κύκλων επιμόρφωσης που εστιάζουν σε σύγχρονες τεχνολογίες και 
τάσεις στον κόσμο της εργασίας. Επιπλέον, συνεργάζεται με εταιρείες 
και επαγγελματικούς φορείς για την ενδυνάμωση των επαγγελματικών 
δεξιοτήτων των φοιτητών μέσω πρακτικής άσκησης και εκδηλώσεων 
δικτύωσης όπως οι Ημέρες Καριέρας. Ακόμη, προσφέρει μέσω του γρα-
φείου διασύνδεσης συμβουλευτικές υπηρεσίες στους φοιτητές και τους 
αποφοίτους του, βοηθώντας τους να αναγνωρίσουν τις δεξιότητες που 
απαιτούνται στη σύγχρονη αγορά εργασίας και να αναπτύξουν ένα απο-
τελεσματικό πλάνο σπουδών και  καριέρας. Επίσης, μέσω του Κέντρου 
Δια Βίου Μάθησης (ΚΕ.ΔΙ.ΒΙΜ) του ιδρύματος παρέχονται προγράμματα 
επαγγελματικής εκπαίδευσης και επιμόρφωσης που επικεντρώνονται σε 
συγκεκριμένες δεξιότητες και γνώσεις που ζητούνται στην αγορά. 

Στο πλαίσιο του στρατηγικού στόχου εξωστρέφειας και σύνδεσης του 
πανεπιστημίου με την κοινωνία, το Πανεπιστήμιο Μακεδονίας έχει προ-
χωρήσει στην υπογραφή Διμερούς Συμφωνίας Συνεργασίας με το Δήμο 
Πυλαίας –Χορτιάτη στις 27/4/2021. 

Στο πλαίσιο της συμφωνίας αυτής υλοποιήθηκε στις 21 Μαρτίου 2024 
το #jobday Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη σε συνδιοργάνωση με την 
Skywalker.gr-Εργασία στην Ελλάδα. Με πρόσκληση του Γραφείου Διασύν-
δεσης του Πανεπιστημίου Μακεδονίας συμμετείχαν στην εκδήλωση 
16 καταξιωμένες εταιρίες που εδρεύουν στον Δήμο Πυλαίας-Χορτιάτη. 
Οι επισκέπτες είχαν τη δυνατότητα να συνομιλήσουν με τους εκπροσώπους 
των εταιριών και να διερευνήσουν την πιθανότητα απασχόλησής τους σε 
θέσεις εργασίας που οι εταιρίες αυτές προσφέρουν. Παράλληλα, σύμβου-
λοι επαγγελματικού προσανατολισμού, σταδιοδρομίας και επαγγελματικής 
ανάπτυξης μίλησαν για τις επαγγελματικές προοπτικές του μέλλοντος, για 
την επιλογή σπουδών, για την «αξία» της απόφασης και της διαμόρφω-
σης στόχων καριέρας και για τους τρόπους και τα εργαλεία αναζήτησης 
εργασίας. Ιδιαίτερο ενδιαφέρον είχαν οι παρουσιάσεις για την αξιοποίηση 
κοινωνικών ρομπότ στο πλαίσιο σύγχρονών εκπαιδευτικών προσεγγίσεων 
και για τις  ευκαιρίες επιχειρηματικής δραστηριοποίησης των νέων, ως 
ενδιαφέρουσα και αποδοτική επαγγελματική προοπτική.

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ & ΔΗΜΟΣ ΠΥΛΑΙΑΣ ΧΟΡΤΙΑΤΗ

Αναπτύσσοντας νέες δεξιότητες

Με την ταχεία εξέλιξη της τεχνολο-
γίας και των σύγχρονων επιχειρημα-
τικών απαιτήσεων σε εξειδικευμένο 
ανθρώπινο κεφάλαιο, οι εργοδότες 
αναζητούν συνεχώς νέες δεξιότη-
τες και γνώσεις, δημιουργώντας 
ένα χάσμα μεταξύ της προσφοράς 
και της ζήτησης εργασίας, γνωστό 
και ως «Έλλειμα Ταλέντου (Talent 
Scarcity)». Τόσο οι ενεργοί εργαζό-
μενοι όσο και αυτοί που αναζητούν 
εργασία έρχονται αντιμέτωποι με 
νέες εργασιακές συνθήκες που 
απαιτούν την προσαρμογή τους σε 
αυτές,  ως προϋπόθεση διεκδίκησης 
και διατήρησης της θέσης εργασίας. 
Έτσι, εμφανίζονται δύο νέα μο-
ντέλα εκπαίδευσης και ανάπτυξης 
δεξιοτήτων που διασφαλίζουν την 

Tης
ΣΟΦΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΙΔΟΥ
MSc., MA, Ph.D researcher 
- Σύμβουλος Σταδιοδρομίας 
Γραφείου Διασύνδεσης του 
Πανεπιστημίου Μακεδονίας
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Σ’ ένα από τα κορυφαία πανεπι-
στήμια των ΗΠΑ, το Yale, έγινε 
δεκτός με υποτροφία 88.487$ για 
κάθε έτος σπουδών ο μαθητής των 
Εκπαιδευτηρίων Ε. Μαντουλίδη, 
Θωμάς Παπαβραμίδης. «Στην 
Αμερική σου δίνεται η ευκαιρία να 
επιλέξεις τον τομέα σου τον δεύτερο 
χρόνο σπουδών, όμως προσωπικά 
είμαι σχεδόν σίγουρος ότι θα σπου-
δάσω ηλεκτρολόγος μηχανικός. Θα 
ασχολούμαι με γραμμές κώδικα, κυ-
κλώματα, ηλεκτρονικές συσκευές, 
τεχνητή νοημοσύνη και οτιδήποτε 
σχετικό με την ανάπτυξη της τεχνο-
λογίας» δηλώνει στο περιοδικό μας.  

Κατοικεί στο Πανόραμα, φοιτά στα 
εκπαιδευτήρια από την προσχολική 
ηλικία και θαυμάζει τους ανθρώπους 
«που έχουν ένα όραμα για το μέλλον 
και το κυνηγούν ανεξάρτητα από την 
φαινομενική του δυσκολία», όπως 
ο Μπιλ Γκέιτς ή ο Έλον Μασκ «που 
τόλμησαν και άλλαξαν την πορεία της 
ανθρωπότητας». 

Παρακολούθησε το Πρόγραμμα 
Studies Abroad, το οποίο προετοι-
μάζει τους μαθητές και τις μαθήτριες 

του Λυκείου για την εισαγωγή τους 
σε πανεπιστήμια της Αμερικής και 
της Ευρώπης χωρίς International 
Baccalaureate (IB).

Έχει λάβει σημαντικές διακρίσεις 
σε διεθνείς και Πανελλήνιους Δι-
αγωνισμούς:

•  1ο βραβείο στην Ευρωπαϊκή Ολυ-
μπιάδα Πειραμάτων (ΕΟΕS) και 
στον 33ο Πανελλήνιο Διαγωνισμό 
Φυσικής το 2023

•  Χρυσό Μετάλλιο στον Πανελλήνιο 
Διαγωνισμό ΗYNT (Hellenic Young 
Naturalists Tournament) το 2022. 

•  Χάλκινο Μετάλλιο στην 38η Εθνική 
Ολυμπιάδα Μαθηματικών «Αρχι-
μήδης» το 2021.

Ποιο είναι το μυστικό της επιτυχί-
ας; «Αν και ο στόχος μου απαιτούσε 
πολλά χρόνια δουλειάς και προε-
τοιμασίας, επιτεύχθηκε απλώς στην 
προσπάθειά μου να πειραματιστώ με 
τα πράγματα που με ενδιαφέρουν. 
Από μικρή ηλικία ανακάλυψα την 
αγάπη μου για τα μαθηματικά, την 
οποία ανέπτυξα περισσότερο μέσω 
διαφόρων διαγωνισμών. Μετά ακο-

λούθησε η φυσική, η μηχανική, η 
επιχειρηματικότητα και πολλά άλλα. 
Η δευτεροβάθμια εκπαίδευση για 
μένα υπήρξε μια περίοδος εξερεύ-
νησης των ενδιαφερόντων μου, και 
υποψιάζομαι πως αυτήν ακριβώς την 
ακαδημαϊκή περιέργεια αναζητούν τα 
πανεπιστήμια της Αμερικής». 

Μιλώντας για τα όνειρά του ως 
προς το επαγγελματικό του 
μέλλον, ο Θωμάς τονίζει: «Είμαι 
αρκετά τυχερός που θα έχω την ευκαι-
ρία να σπουδάσω σε ένα ακαδημαϊκό 
περιβάλλον με πολλές ευκαιρίες να 
κάνω έρευνα, να δημιουργήσω μια 
επιχείρηση με συμφοιτητές μου και να 
ασχοληθώ επιπλέον με τομείς εκτός 
του πεδίου σπουδών μου όπως φιλο-
σοφία, κβαντική μηχανική και πολλά 
άλλα. Ως προς την επαγγελματική μου 
σταδιοδρομία, σκοπεύω να αποκτήσω 
σημαντική εμπειρία ως ηλεκτρολόγος 
μηχανικός δουλεύοντας σε κάποια 
εταιρία και στη συνέχεια να ιδρύσω 
την δική μου επιχείρηση». 

Σε ένα νέο παιδί που τώρα «βγαί-
νει στην κοινωνία», όπως λέμε, το 
ερώτημα για το που θα ήθελε να 
εργαστεί, στην Ελλάδα ή στο 
εξωτερικό, είναι αναπόφευκτο: 

«Αγαπώ πολύ την Ελλάδα και ιδανι-
κά θα ήθελα να εργαστώ σε αυτήν. 
Εάν βρω κάποια τέτοια ευκαιρία θα 
επιστρέψω με χαρά, αλλά προς το 
παρόν το εξωτερικό είναι πιο πιθανό». 

ΘΩΜΑΣ ΠΑΠΑΒΡΑΜΙΔΗΣ

Ο συνδημότης μας που έγινε δεκτός
στο πανεπιστήμιο Yale των ΗΠΑ

ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ
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Στα επαγγέλματα του μέλλοντος αλλά και σε θέματα εισαγωγής στην Τριτο-
βάθμια Εκπαίδευση επικεντρώθηκε η πολύ ενδιαφέρουσα ενημερωτική εκδήλωση 
που διοργάνωσε ο Δήμος Πυλαίας – Χορτιάτη. Συνεχίζοντας τις εξαιρετικά 
επιτυχημένες δράσεις του για την ενίσχυση και στήριξη των μαθητών ο δήμος μας 
σε συνεργασία με την εταιρεία συμβουλευτικής και επαγγελματικού προ-
σανατολισμού Career Gate, πραγματοποίησε την εκδήλωση στην αίθουσα 
Λίτσα Φωκίδη (δημαρχείο Πανοράματος) με τη συμμετοχή εκατοντάδων γονέων, 
παιδιών, εκπαιδευτικών και δημοτών.

Όπως τονίστηκε από τους ομιλητές της εκδήλωσης (Κωστή Κατσανέβα, 
Managing Director «Career Gate», Θανάση Λέλε, Επιστημονικό Υπεύθυνο 
της «Career Gate» και Κορνέλια Τζελέπη, Εκπαιδευτικό Σύμβουλο Στα-
διοδρομίας) στόχος ήταν να δοθούν όλες οι απαραίτητες πληροφορίες στα παιδιά 
που βρίσκονται στα πρόθυρα της επιλογής του επιστημονικού και επαγγελματικού 
προσανατολισμού τους, ώστε να κάνουν την ασφαλέστερη επιλογή για το μέλλον 
τους με βάση τα ενδιαφέροντα και τις δεξιότητές τους. 

Στο μήνυμά του ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης ευχαρίστησε τους συνδιορ-
γανωτές,  την Career Gate και τον εκπρόσωπό της Κώστα Κατσανέβα και 
τόνισε, μεταξύ άλλων: «Βρισκόμαστε κοντά στους μαθητές μας καθώς αυτοί είναι το 
αύριο του τόπου μας. Είναι μία ακόμη προσπάθεια στήριξης των νέων παιδιών, ώστε 

Τα επαγγέλματα του μέλλοντος 
και η επιλογή σπουδών

ΣΠΟΥΔΕΣ & ΕΡΓΑΣΙΑ
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να κάνουν την καλύτερη επιλογή για το επαγγελματικό τους μέλλον. Ο δήμος 
Πυλαίας – Χορτιάτη στέκεται σταθερά δίπλα στον αγώνα των παιδιών και των 
οικογενειών τους για μόρφωση και επαγγελματική αποκατάσταση, έχοντας 
πίστη στη δύναμη της γνώσης για τον άνθρωπο και για το κοινωνικό σύνολο». 

Στον χαιρετισμό της, η Αντιδήμαρχος Απασχόλησης, Κοινωνικής 
Προστασίας – Αλληλεγγύης, Παιδείας και Δια Βίου Μάθησης Ελένη 
Γιαννούδη υπό την επιμέλεια της οποίας έγινε η εκδήλωση σημείωσε ότι 
«Βοηθούμε τους μαθητές και τις μαθήτριες να καταλήξουν στις σπουδές και 
στο επάγγελμα που τους ταιριάζει. Συνεχίζουμε τις δράσεις μας για τα παιδιά 
που τα επόμενα χρόνια θα περάσουν από τη διαδικασία των πανελληνίων 
εξετάσεων γιατί είμαστε πάντα κοντά τους και τους στηρίζουμε στην πράξη». 

Η θεματική της εκδήλωσης αφορά συνολικά περίπου 1.700 μαθητές 
Γυμνασίων (Γ΄ Τάξης) και Λυκείων (Α΄ και Β΄ Τάξης) του δήμου Πυλαί-
ας – Χορτιάτη, στους οποίους θα παρέχεται δωρεάν η δυνατότητα να 
πραγματοποιήσουν τεστ επαγγελματικού προσανατολισμού και να δε-
χθούν κρίσιμες υπηρεσίες συμβουλευτικής. Το σύνολο των μαθητριών 
και μαθητών της Γ’ Γυμνασίου, της Α’ και της Β’ Λυκείου, θα κληθούν να 
απαντήσουν σε κορυφαίο, αναγνωρισμένο ηλεκτρονικό ερωτηματολόγιο 
επαγγελματικού προσανατολισμού και έπειτα να συζητήσουν σε δωρεάν 
ατομικές συνεδρίες Συμβουλευτικής το αποτέλεσμά του, με εξειδικευμένο 
σύμβουλο επαγγελματικού προσανατολισμού, ώστε να καταλήξουν στις 
σπουδές και στο επάγγελμα που τους ταιριάζει.

Για το σκοπό αυτό, όπως τόνισε η πρόεδρος των σχολικών επιτρο-
πών Άρτεμις Αγαθοκλέους, «ο δήμος Πυλαίας Χορτιάτη θα διοργα-
νώσει ενημερωτικές επιστημονικές ημερίδες, στη διάρκεια των οποίων θα 
παρουσιαστούν με λεπτομέρεια όλες οι σχετικές διαδικασίες χορήγησης του 
ερωτηματολογίου και των μετέπειτα ατομικών συνεδριών».

Σε 1.700 μαθητές  
Γυμνασίων (Γ’ Τάξης) και 
Λυκείων (Α’ και Β’ Τάξης) 
του δήμου Πυλαίας - 
Χορτιάτη, παρέχεται 
δωρεάν η δυνατότητα  
να πραγματοποιήσουν  
τεστ επαγγελματικού  
προσανατολισμού και  
να δεχθούν 
κρίσιμες υπηρεσίες 
συμβουλευτικής
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Η εξέλιξη της αγοράς εργασίας στην Ελλάδα διαγράφει νέους ορίζοντες 
με τα επαγγέλματα του μέλλοντος να απαιτούν συνεχή προσαρμογή και 
ανάπτυξη δεξιοτήτων. Έρευνα του Ευρωβαρόμετρου αναδεικνύει την ανά-
γκη για ταλέντα με κατάλληλες δεξιότητες, καθώς η Ελλάδα αντιμετωπίζει 
προκλήσεις στην εύρεση ανθρώπινου δυναμικού για υψηλού επιπέδου 
εργασιακές θέσεις, σε αντίθεση με την υπόλοιπη Ευρώπη. 

Ο μέσος μισθός και η αύξησή του δεν φαίνεται να καλύπτει τις ανάγκες των 
εργαζομένων, όπως επιβεβαιώνει η ανάλυση της ΕΡΓΑΝΗ για το 2023. 
Επομένως, η τεχνολογική εξέλιξη και η διά βίου μάθηση είναι κλειδιά για 
την είσοδο στην αγορά εργασίας του μέλλοντος, με επαγγέλματα στον χώρο 
της υγείας, της τεχνολογίας και της κυβερνοασφάλειας να κυριαρχούν. 

Οι εργαζόμενοι θα πρέπει να είναι ευέλικτοι και προσαρμοστικοί, ενώ η 
εκπαίδευση και η κατάρτιση αναδεικνύονται ως βασικά εργαλεία για την 
αντιμετώπιση των μελλοντικών προκλήσεων. Ωστόσο, οποιαδήποτε πρό-
βλεψη των επαγγελμάτων του αύριο θα ήταν ελλιπής χωρίς αναφορά στις 
σημερινές τάσεις στην αγορά εργασίας. 

Επαγγέλματα του σήμερα με θετικές προοπτικές

1  Νοσηλευτές: Η ανάγκη για περισσότερο ιατρικό προσωπικό 
αυξάνεται, ειδικά με τη γήρανση του πληθυσμού.

2  Επιστήμονες Επαγγελμάτων Ζωής: Η ανάπτυξη στους τομείς 
της έρευνας, της ενέργειας και του φυσικού αερίου ανοίγει νέες 
θέσεις εργασίας.

Τάσεις και εξελίξεις  
στα επαγγέλματα του αύριο

Γράφει ο 
ΚΩΣΤΗΣ ΚΑΤΣΑΝΕΒΑΣ
Υπεύθυνος Διοίκησης 
της Career Gate

ΣΠΟΥΔΕΣ & ΕΡΓΑΣΙΑ



ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ | ΜΑΪΟΣ 2024 | 61

ΣΠΟΥΔΕΣ & ΕΡΓΑΣΙΑ

3  Καθηγητές ΑΕΙ: Η εκπαίδευση παραμένει κρίσιμη για την ανάπτυξη 
δεξιοτήτων και γνώσεων. Οι θετικές προοπτικές ωστόσο ισχύουν 
κυρίως για την τριτοβάθμια εκπαίδευση, ενώ η πρωτοβάθμια εκ-
παίδευση βιώνει αρνητικές πιέσεις. 

4  Διευθυντές επιχειρήσεων: Η διαχείριση και ο στρατηγικός 
σχεδιασμός είναι κλειδιά για την επιτυχία κάθε επιχείρησης. Με 
νέες απαιτήσεις σε ποιοτικές δεξιότητες, οι επαγγελματίες διοίκησης 
απολαμβάνουν σχετικά άμεση αναβάθμιση στην ιεραρχία θέσεων 
σε εταιρείες του ιδιωτικού τομέα. 

5  Σχεδιαστές Λογισμικού: Η τεχνολογία πληροφορικής εξελίσσεται 
ραγδαία, αυξάνοντας τη ζήτηση για ειδικούς, ειδικά έπειτα από την 
πανδημία η οποία ήρθε εν μία νυκτί και άλλαξε τα δεδομένα στην 
καθημερινότητά μας. 

«Η εμβάθυνση στις νέες τεχνολογίες και η ανάπτυξη  
δεξιοτήτων θα είναι καθοριστική για την επαγγελματική 
επιτυχία στην επόμενη δεκαετία»

Επαγγέλματα του αύριο με φουτουριστικές προοπτικές

1  Μηχανοτεχνίτες / Ηλεκτροτεχνίτες: Η ζήτηση για ηλεκτρικά 
οχήματα και η επέκταση των ΑΠΕ υπόσχονται αυξημένη ανάγκη για 
τεχνικούς. Η ενασχόληση με μέσα μεταφοράς για άτομα με κλίσεις 
στον πρακτικό τομέα της μηχανολογίας προσφέρει αυξημένες 
προοπτικές μέσω εξειδίκευσης στις μπαταρίες. 

2  Τεχνίτες nanoσενσόρων / μικροτσίπς: Η εφαρμογή της τε-
χνολογίας στην ιατρική και στις ΑΠΕ αλλά ακόμα περισσότερο μέσω 
των νέων υποδομών που φέρνουν τα microchips της NVIDEA, θα 
οδηγήσει σε επαναστατικές αλλαγές.

3  Σχεδιαστές και τεχνικοί τρισδιάστατων εκτυπωτών: Η 
τρισδιάστατη εκτύπωση προσφέρει απεριόριστες δυνατότητες σχε-
διασμού και παραγωγής. Ο αρχιτέκτονας θα πρέπει, παραδείγματος 
χάρη, να μάθει πως λειτουργούν οι 3D εκτυπωτές για να μείνει 
επίκαιρος. 

4  Ειδικοί στην Κυβερνοασφάλεια: Η ασφάλεια των δεδομένων 
και των συστημάτων πληροφοριών γίνεται περισσότερο κρίσιμη 
από ποτέ. Ακόμα περισσότερο σήμερα όταν ο κίνδυνος διαδικτυ-
ακών παραβιάσων έχει αυξηθεί ραγδαία.

5  Αναλυτές Μεγάλων Δεδομένων: Η ανάλυση δεδομένων είναι 
καθοριστική για τη λήψη επιχειρηματικών αποφάσεων καθώς και 
για τη λογισμική υποδομή της τεχνητής νοημοσύνης. 

Τα συμπεράσματα
Η Ελλάδα, παρά την αντίσταση 
στην αυτοματοποίηση και τις 
προκλήσεις λόγω της χαμη-
λής τεχνολογικής έντασης στις 
επιχειρήσεις, αντιμετωπίζει 
μια σειρά από ευκαιρίες που 
μπορούν να εκμεταλλευτούν 
επαγγελματίες και νέοι εργα-
ζόμενοι. 

Η ανάγκη για εξειδικευμένο 
προσωπικό σε τομείς όπως η 
υγεία, η εκπαίδευση, η τεχνο-
λογία και η κυβερνοασφάλεια 
δημιουργεί νέες θέσεις εργα-
σίας και προσφέρει σταθερές 
καριέρες. Παράλληλα, η εμβά-
θυνση στις νέες τεχνολογίες 
και η ανάπτυξη δεξιοτήτων που 
ανταποκρίνονται στις απαιτή-
σεις των «επαγγελμάτων του 
μέλλοντος» θα είναι καθορι-
στική για την επαγγελματική 
επιτυχία στην επόμενη δεκαετία. 

Η καλύτερη συμβουλή για τους 
νέους είναι να γίνουν αυτό που 
είναι και όχι αυτό που νομίζουν 
ότι είναι. Να επιλέξουν δηλαδή 
το επάγγελμα που πραγματικά 
τους ταιριάζει, τους ενδιαφέρει 
και μπορούν να ανταπεξέλθουν. 
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 Η βραδιά κορυφώθηκε με τη 
βράβευση των προέδρων των 
συλλόγων του Δήμου Πυλαίας - 
Χορτιάτη. Συγκεκριμένα βραβεύτη-
καν συνολικά 14 Γυναίκες - Πρόεδροι 
Συλλόγων του δήμου που προσφέ-
ρουν γενικό εθελοντικό έργο, αλλά 
και για τη προσφορά τους στην τοπική 
κοινωνία: 

•  Η πρόεδρος του Ελληνικού Παιδικού 
Χωριού Φιλύρου, κ. Ελισάβετ 
Παράσχου - Λαγκούση

•  Η πρόεδρος της Κίνησης Επικοινωνί-
ας Πολιτών Φιλύρου, κ. Ολυμπίας 
Δημαράτου

•  Η πρόεδρος του Πολιτιστικού Συλ-
λόγου Γυναικών Ασβεστοχωρίου, κ. 
Ιωάννας Τσικαράκα 

•  Η πρόεδρος της Φιλοπτώχου Αδελ-

Τιμή στις γυναίκες 
του δήμου Πυλαίας - Χορτιάτη

ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΗΜΕΡΑ ΤΗΣ ΓΥΝΑΙΚΑΣ

φότητας Κυριών Ασβεστοχωρίου, κ. 
Ζωής Αργυρά - Μπάγου

•  Η πρόεδρος του Κοινωνικού και 
Πολιτιστικού Συλλόγου Κατοίκων 
Εξοχής, κ. Σάντυ Πενταράκη

•  Η πρόεδρος του Συλλόγου Γυναικών 
Χορτιάτη, κ. Παναγιώτας Παπα-
γεωργίου - Κανάρα 

•  Η πρόεδρος του Πολιτιστικού Συλ-
λόγου Γυναικών Πανοράματος, κ. 
Ιουλίας Σμυρνή (παρέλαβε η κ. 
Ευπραξία Καρρά)

•  Η πρόεδρος των Εθελοντών Πολι-
τικής Προστασίας Πανοράματος, κ.  
Μαρίας Κοκκίνου (παρέλαβε η κ. 
Χριστίνα Βλαχοπούλου)

•  Η πρόεδρος του Λυκείου Ελληνί-
δων Θεσσαλονίκης, κ. Γλυκερίας 

Μελίδου-Κεφαλά (παρέλαβε η κ. 
Βιβή Κωνσταντινίδου)

•  Η πρόεδρος του Διεθνούς Σοροπτι-
μιστικού Ομίλου Πανοράματος, κ. 
Αντριάνας Βατάκα

•  Η πρόεδρος του Εσωτερικού Τροχού 
Πανοράματος, κ. Νόνης Μπιτζί-
δου

•  Η πρόεδρος του Πολιτιστικού Συλλό-
γου «Ο Φιλάρετος», κ. Βασιλείας 
Κρέζα - Ροβίθη

•  Η πρόεδρος του Πολιτιστικού Συλ-
λόγου Γυναικών Πυλαίας «Η Καπου-
τζήδα», κ.  Μαρίας Τζιαφέρη – 
Παπαθανασίου

•  Η πρόεδρος των Απανταχού Γηγε-
νών Επιστημόνων Γυναικών Πυλαίας 
- Αρχαίας Στρέψας, κ. Αικατερίνης 
Χατζηγεωργίου - Καπελώνη. 

Σε μία άκρως συγκινητική βραδιά και με αφορμή την Παγκόσμια 
Ημέρα της Γυναίκας, ο δήμος Πυλαίας Χορτιάτη, τίμησε τη σύγ-
χρονη γυναίκα. Την εργαζόμενη, τη μητέρα, τη νοικοκυρά, αλλά και όλες 
εκείνες τις γυναίκες που κατάφεραν με τους αγώνες  τους να διακριθούν 
και  να αποτελέσουν παράδειγμα, σε έναν απαιτητικό κόσμο, που συχνά 
είναι φτιαγμένος μόνο για τους άνδρες.

Στην εκδήλωση, ακούστηκαν ποιήματα με θέμα τη «Γυναίκα» τα 
οποία απήγγειλε η εκπαιδευτικός, σεναριογράφος και ηθοποιός Μερόπη 
Κόπτση,  ενώ τη βραδιά πλαισίωσε το Μουσικό Σχολείο με μαθητές 
και  μαθήτριες που ερμήνευσαν  τραγούδια εμπνευσμένα από τη γυναίκα.

Στο πλαίσιο της εκδήλωσης που πραγματοποιήθηκε  την Τρίτη 19 
Μαρτίου 2024 και ώρα 19.00, στο Πέτρινο Πολιτιστικό Κέντρο 
Πυλαίας υπό την εποπτεία της αντιδημάρχου Πολιτισμού και Τουρισμού 
Ανατολής Κωνσταντινίδου, ο Δήμος Πυλαίας-Χορτιάτη τίμησε σημαντικές 
γυναίκες που συμμετέχουν ενεργά στα κοινωνικά, πολιτιστικά και εκπαι-
δευτικά δρώμενα της πόλης αφήνοντας στην πόλη το προσωπικό τους 
αποτύπωμα.



ΕΧΟΥΜΕ ΝΕΑ | ΜΑΪΟΣ 2024 | 63

ΧΡΕΙΑΣΤΗΚΕ ΝΑ ΜΑΖΕΨΟΥΝ εκατοντάδες πλαστικά 
καπάκια  και δεκάδες κιλά από χρησιμοποιημένο βρώσιμο 
λάδι για να αγοραστεί ένα πολυμηχάνημα εκτύπωσης – 
σάρωσης – φωτοαντιγράφησης, αλλά άξιζε τον κόπο. Τα 
συγκέντρωσε η Κίνηση Επικοινωνίας Πολιτών Φιλύρου 
(Κ.Ε.Π.Φ.) με σκοπό να προμηθεύσει το Περιφερειακό 
Ιατρείο Φιλύρου με το απαραίτητο πολυμηχάνημα που 
θα βοηθήσει την εύρυθμη λειτουργία του ιατρείου και 
ιδιαιτέρως για την τήρηση του προσωπικού φακέλου 
ασθενούς.

Η Κ.Ε.Π.Φ. έχει τέσσερις βασικούς πυλώνες: επι-
κοινωνία, πολιτισμός, περιβάλλον, αλληλεγγύη που 
στηρίζονται κατά βάση στον εθελοντισμό. Με σύνθημά 
“ούτε ένα καπάκι στα σκουπίδια, ούτε μια σταγόνα λάδι στο 
περιβάλλον” τα μέλη και οι φίλοι της Κίνησης ανταπο-
κρίνονται κάθε φορά με ενθουσιασμό στις δράσεις ανα-
κύκλωσης πλαστικών πωμάτων και χρησιμοποιημένων 
βρώσιμων ελαίων. Το ανταποδοτικό όφελος αυτών των 
δράσεων επιστρέφει πάντα στον συνάνθρωπο, αφού 
το κόστος αγοράς του πολυμηχανήματος καλύφθηκε εξ 
ολοκλήρου από αυτό, ενώ μέχρι τώρα η Κ.Ε.Π.Φ. έχει 
προσφέρει αναπηρικά αμαξίδια, ποικίλο ιατρικό υλικό 
και άλλα χρειώδη στα νοσοκομεία Παπανικολάου και 
Ιπποκράτειο. 

Στην εκδήλωση παράδοσης του πολυμηχανήματος 
παραβρέθηκε και ο δήμαρχος Πυλαίας Χορτιάτη 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης ο οποίος ευχαρίστησε τους 

εμπνευστές της ιδέας καθώς και όλα τα μέλη και φί-
λους της Κίνησης για την προσφορά τους. «Είναι διπλή 
η διάσταση της σημερινής πρωτοβουλίας των μελών της 
Κ.Ε.Π.Φ. που δίνουν ένα πολλαπλό παράδειγμα σε όλους. 
Από τη μια ο εθελοντισμός κι από την άλλη η καλλιέργεια 
της οικολογικής συνείδησης. Όταν οι πολίτες συνεργάζο-
νται με τη διοίκηση, το αποτέλεσμα είναι καλύτερο για το 
κοινωνικό σύνολο. Κάθε μεγάλη αλλαγή ξεκινά από εμάς 
τους ίδιους, από την καθημερινή ατομική μας συμπερι-
φορά. Αξίζουν συγχαρητήρια στην Κίνηση Επικοινωνίας 
Πολιτών Φιλύρου, το Δημοτικό Ιατρείο θα είναι πλέον σε 
θέση να παράσχει καλύτερες υπηρεσίες στους δημότες 
μας» δήλωσε ο κ. Καϊτεζίδης.

Ο υπεύθυνος των δράσεων ανακύκλωσης της 
Κ.Ε.Π.Φ., Θανάσης Δημάρατος, σημείωσε: “Η προ-
σφορά αποτελεί το αποτέλεσμα ομαδικής προσπάθειας η 
οποία αναδεικνύει τη συνεργασία, ενώ παράλληλα σώζει 
πολύ μεγάλες ποσότητες πλαστικού και λαδιού από την 
έκλυσή τους στο περιβάλλον. Μέσω των δράσεων της 
Κ.Ε.Π.Φ., τa καπάκια που συλλέγονται ανακυκλώνονται 
με σκοπό τη χρήση του πλαστικού σε άλλες εφαρμογές, 
ενώ τα βρώσιμα λάδια μετατρέπονται σε βιοντήζελ, ένα 
καύσιμο με μειωμένο περιβαλλοντικό αποτύπωμα σε 
σχέση με τα ορυκτά καύσιμα. Η αναγνώριση και υπο-
στήριξη των δράσεών μας από το ευρύ κοινό, αποτελεί 
την κινητήρια δύναμη για τη συνέχιση και επαύξηση της 
κοινής μας προσπάθειας.”

ΦΙΛΥΡΟ: Πολύτιμη δωρεά  
πολυμηχανήματος στο Δημοτικό Ιατρείο 
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Με πολύχρωμους χαρταετούς διαφόρων σχημάτων 
να πετούν ψηλά στον ουρανό και με μεγάλη συμμετοχή 
του κόσμου γιορτάστηκε φέτος με τον καθιερωμένο πα-
ραδοσιακό τρόπο η Καθαρά Δευτέρα στις έξι δημοτικές 
κοινότητες του δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη. 

Τα παιδιά ήταν οι μεγάλοι πρωταγωνιστές μαζί με 
ξυλοπόδαρους, ανιματέρ, μασκότ, face painting και 
κουκλοθέατρο, ενώ «στήθηκαν» ποιοτικά γλέντια με 
παραδοσιακή μουσική και χορευτικά συγκροτήματα, 
φασολάδα, λαγάνες, χαλβά, καθώς και δεκάδες χαρ-
ταετούς με το χαρακτηριστικό μότο «Ο δήμος ψηλά!» 
που μοιράστηκαν σε μικρούς και μεγάλους.

Οι αποκριάτικες εκδηλώσεις, που διοργανώθηκαν από 
την αντιδημαρχία Πολιτισμού-Τουρισμού σε συνεργασία 
με τα  Τοπικά συμβούλια, πραγματοποιήθηκαν σε όλες 
τις δημοτικές ενότητες του δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη: 
στον Χορτιάτη στο γυμνάσιο, στο Φίλυρο στην κεντρική 
πλατεία, στο Πανόραμα στο πάρκο Γαλανού, στην Πυλαία 
στο Ελαιόρεμα, στην Εξοχή στο γήπεδο ποδοσφαίρου 

Αποκριές στον δήμο μας
με σεβασμό στην παράδοση 

Σε όλες τις δημοτικές κοινότητες  
«στήθηκαν» ποιοτικά γλέντια με 
παραδοσιακή μουσική και χορευτικά 
συγκροτήματα, φασολάδα, λαγάνες, 
χαλβά, καθώς και δεκάδες χαρταετούς 
με το χαρακτηριστικό μότο  
«Ο δήμος ψηλά!»

ΕΘΙΜΑ
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ΕΘΙΜΑ

και στο Ασβεστοχώρι στον προαύλιο χώρο των δημο-
τικών σχολείων. 

Ξεκίνησαν από τις 9 Μαρτίου και κορυφώθηκαν την 
Καθαρά Δευτέρα 18 Μαρτίου, με σύμμαχο τον αίθριο 
καιρό και τον δήμαρχο Πυλαίας-Χορτιάτη Ιγνάτιο Καϊ-
τεζίδη να δίνει το παρών στις εκδηλώσεις που έγιναν 
στο Πανόραμα και στην Πυλαία, ενώ σε κάθε ενότητα 
παραβρέθηκαν αντιδήμαρχοι, δημοτικοί και τοπικοί 
σύμβουλοι και πλήθος κόσμου. 

«Ο καλός καιρός βοήθησε και φέτος να καλωσορίσουμε 
την άνοιξη και να γιορτάσουμε χαρούμενοι με μικρούς και 
μεγάλους την Καθαρά Δευτέρα. Με σεβασμό στην παρά-
δοση και με αισιοδοξία για καλύτερες ημέρες», σημείωσε 
σε δήλωσή του ο δήμαρχος Ιγνάτιος Καϊτεζίδης.
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ΕΠΕΤΕΙΑΚΑ

Με λόγο μεστό, αναλυτικό και με αναφορές από ιστο-
ρικές πηγές, ο ομιλητής Λάζαρος Καναβούρας, πρώην 
Πρόεδρος του ΟΛΘ, μέλος του Συλλόγου Λιτοχωριτών 
Θεσσαλονίκης, αναφέρθηκε στα γεγονότα της εποχής 
εκείνης, αναδεικνύοντας τον σημαντικό ρόλο της Επα-
νάστασης του 1878 στη Μακεδονία.

Η Επανάσταση, με κέντρο και έδρα το μαρτυρικό Λι-
τόχωρο, αν και απέτυχε στρατιωτικά, σφράγισε καθο-
ριστικά τις μετέπειτα εξελίξεις για την απελευθέρωση 
της Βόρειας Ελλάδας!

Η εμπεριστατωμένη ομιλία του κ. Καναβούρα ήταν ένα 
πραγματικό μάθημα ιστορίας και διπλωματίας. Ταυτόχρο-
να ήταν διανθισμένη μελωδικά με παραδοσιακά λιτοχω-
ρίτικα τραγούδια, δεμένα με τα μαρτυρικά γεγονότα της 
Επανάστασης και της περιοχής που διαδραματίστηκαν.

Το μουσικό μέρος επιμελήθηκαν ο Πρόεδρος του Συλ-
λόγου Θεόδωρος Κάκκαλος και ο Χρήστος Σάλτας με 
την πολυμελή Χορωδία του Ιδρύματος «Ιωάννης Σα-
κελλαρίδης», με τις ερμηνείες του κ. Νικολή Φαρμάκη 
και με ορχήστρα παραδοσιακών οργάνων. Ανάμεσα στ’ 
άλλα ακούστηκαν για πρώτη φορά και παραδοσιακά 
τραγούδια της εποχής. 

Την όλη διαδικασία συντόνισε με επιτυχία η Γραμματέας 
κ. Ελένη Καναβούρα.

Να σημειωθεί ότι ο Σύλλογος Λιτοχωριτών Θεσ-
σαλονίκης ιδρύθηκε το 1934 και από τότε βρίσκεται 
συνεχώς σε λειτουργία προσφέροντας στους Λιτοχωρίτες 
της παροικίας ένα χώρο για να βρίσκονται και να νιώ-
θουν πιο κοντά στην πατρίδα. Αυτή την εποχή εκτιμάται 
ότι υπάρχουν στη Θεσσαλονίκη περίπου 4.000 
Λιτοχωρίτες με πολλές και ποικίλες δραστηριότητες 
σε πολλούς τομείς, όπως εμπορική ναυτιλία, ελεύθεροι 
επαγγελματίες, γιατροί, καθηγητές, δάσκαλοι, δημόσιοι 
υπάλληλοι, οικοδόμοι, φοιτητές, συνταξιούχοι κτλ.

Η επανάσταση των Μακεδόνων το 1878, η οποία 
είχε ως σκοπό την κατάργηση της Συνθήκης του Αγίου 
Στεφάνου, - σύμφωνα με την οποία το μεγαλύτερο 
μέρος της Μακεδονίας θα προσαρτιόταν στη Βουλγα-
ρία- και την ένωση της Μακεδονίας με την Ελλάδα. Στις 
19 Φεβρουαρίου 1878 εκδηλώθηκε η εξέγερση στο 
Λιτόχωρο. Ο συγκεκριμένος τόπος επιλέχθηκε λόγω της 
σημαντικής γεωγραφικής θέσης (σύνορα με θάλασσα) 
που διευκόλυνε τον ανεφοδιασμό και την επικοινωνία 
με την ημιανεξάρτητη Θεσσαλία. Η Επανάσταση του 
Λιτοχώρου, αν και αποτυχημένη, έγινε το 1878 και 
επηρέασε τη μετέπειτα ιστορία της Μακεδονίας, οδη-
γώντας στην ταχύτατη απελευθέρωσή της.

Η επανάσταση των Μακεδόνων
το 1878 στο Λιτόχωρο
Εκδήλωση του Συλλόγου Λιτοχωριτών Θεσσαλονίκης στο Πανόραμα

Πηγή: olympospieria.com
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ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ – ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Μήνυμα συμπερίληψης, ανθρωπιάς και αισιοδοξίας, 
έστειλαν από τη Θεσσαλονίκη 200 μαθητές τυπικής και 
μη τυπικής εκπαίδευσης. Ελεωνόρα Ζουγανέλη, Αλεξάν-
δρα Κερλίδου και EyeHarp εντυπωσίασαν.

Μαθητές από ειδικά σχολεία της Θεσσαλονίκης, των Σερρών και των 
Γιαννιτσών με κώφωση, με τύφλωση, με νοητική υστέρηση, με κινητικές 
αναπηρίες, με σπαστική τετραπληγία απέδειξαν πως είναι ισότιμα μέλη της 
κοινωνίας μας, τραγουδώντας και χορεύοντας μαζί με την ερμηνεύτρια 
Ελεωνόρα Ζουγανέλη και την πρώτη ελληνίδα μουσικό με σπαστική 
τετραπληγία, Αλεξάνδρα Κερλίδου.

Η Ελεωνόρα και η Αλεξάνδρα ανέβηκαν στη σκηνή και ερμήνευσαν αγα-
πημένα κομμάτια, όπως η «Επιμονή» αλλά και το «Χάρτινο το Φεγγαράκι» 
με τη βοήθεια του EyeΗarp, μια καινοτόμα εφαρμογή που επιτρέπει στους 
χρήστες της, χρησιμοποιώντας μόνο το βλέμμα τους, να παίξουν τις νότες, 
δημιουργώντας μουσική. Στη σκηνή και ο δημιουργός αυτού του μοναδικού  
λογισμικού, Δρ. Ζαχαρίας Βαμβακούσης.

«Η μουσική καταφέρνει να κάνει θαύματα. Εκτός από θεραπευτική που 
γνωρίζουμε εδώ και χρόνια ότι είναι, το σημαντικότερο είναι ότι μας κάνει 
να αισθανόμαστε, να συγκινούμαστε και να πάμε μπροστά. Η μουσική μας 
ενώνει», είπε η Ελεωνόρα Ζουγανέλη πριν ξεκινήσει να τραγουδά.

Στη συναυλία συμμετείχαν η Παιδική Χορωδία Ι.Μ. Θεσσαλονίκης, η Χορω-
δία του Αρσάκειου Δημοτικού Σχολείου και η Παιδική Χορωδία του Δήμου 
Πυλαίας - Χορτιάτη, υπό τη διεύθυνση του Ηρ. Παναγόπουλου, ο Λ. Πασσιάς 
με το ΕΕΕΕΚ Σερρών, μαθητές και μαθήτριες του ΕΕΕΕΚ Γιαννιτσών, του 
Ειδικού Γυμνασίου-Λυκείου Κωφών & Βαρηκόων Θεσσαλονίκης και του 
3ου Ειδικού Νηπιαγωγείου Κωφών & Βαρηκόων Πανοράματος, αλλά και 
η συγκλονιστική τυφλή πιανίστρια Λουκία Κασαμάκη.

Μεγάλη συναυλία  
αγάπης και συμπερίληψης
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Για μια «μεγάλη, ζεστή και πολύχρωμη αγκαλιά αγάπης και συμπερίληψης» 
έκανε λόγο ο πρόεδρος της ΠΕΔΚΜ και δήμαρχος Πυλαίας – Χορ-
τιάτη, Ιγνάτιος Καϊτεζίδης. «Κοιτάζοντάς σας θέλω κι εγώ να τραγουδήσω 
την «Επιμονή» της αγαπημένης μας Ελεωνόρας Ζουγανέλη. “Αχ να’ ξερες 
τι δύναμη μου δίνει η δύναμή σου”. Βλέπω το στίχο να παίρνει νόημα στο 
πρόσωπο της Αλεξάνδρας Κερλίδου. Στα πρόσωπα όλων των παιδιών που 
ομορφαίνουν τη σκηνή» είπε. «Είμαστε πολύ τυχεροί γιατί απόψε ακούμε όχι 
μόνο τη φωνή σας αλλά και την ψυχή σας» κατέληξε.

Η συναυλία είχε τίτλο «Σμίγοντας τον Κόσμο: Ένα σχολείο… μια αγκαλιά 
για όλους» και διοργανώθηκε από την Περιφερειακή Διεύθυνση Πρω-
τοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας. Ο 
Περιφερειακός Διευθυντής, Αλέξανδρος Κόπτσης κατά τη δική του 
τοποθέτηση υπογράμμισε ότι η συγκεκριμένη συναυλία «Είναι μια γιορτή 
τιμής στην ειδική αγωγή. Μια γιορτή τιμής στο συμπεριληπτικό σχολείο».

Η συντονίστρια της εκδήλωσης και επιστημονικά υπεύθυνη του προγράμ-
ματος EyeΗarp, Μαρία Βαρσαμά, τόνισε από την πλευρά της ότι «Αν η 
ιατρική είναι η επιστήμη που δύναται να διατηρήσει τον άνθρωπο στη ζωή, η 
εκπαίδευση είναι η επιστήμη που μπορεί να αναδιαμορφώσει και να αλλάξει 
τη ζωή όλων των ανθρώπων».

Το παρών στην εκδήλωση έδωσαν, επίσης, ο δήμαρχος Αμπελοκή-
πων – Μενεμένης και Πρόεδρος της ΚΕΔΕ Λάζαρος Κυρίζογλου, η 
Αντιπεριφερειάρχης Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης ΠΚΜ Μελίνα 
Δερμεντζοπούλου, ο Δήμαρχος Κορδελιού – Ευόσμου Λευτέρης 
Αλεξανδρίδης, ο Διευθυντής Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης Δυτικής 
Θεσσαλονίκης Χρήστος Ρουμπίδης και πλήθος κόσμου. Την εκδήλωση 
παρουσίασε η δημοσιογράφος Μαρία Σαμολαδά μαζί με τον Έλληνα 
Παραολυμπιονίκη και παγκόσμιο πρωταθλητή στην κολύμβηση, Αντώνη 
Τσαπατάκη, και την διερμηνέα για την Ελληνική Νοηματική Γλώσσα, 
Σπυριδούλα Κουρτέση.

*Με πληροφορίες από την karfitsa.gr  ***photo credits: Μανώλης Αθανασιάδης & οι σπουδάστριες φωτογραφίας του ΔΕΛΤΑ 
360 Βασιλική Πατρικίου, Κωνσταντίνα Μουχτάρη και Δήμητρα Βελιγραδιώτη.

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ – ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Ο χαιρετισμός του Δημάρχου «Χάρτινο το φεγγαράκι» Όλη η συναυλία 

https://www.youtube.com/watch?v=p_z2_Yopg4U&t=3s&ab_channel=%CE%95%CF%86%CE%B7%CE%BC%CE%B5%CF%81%CE%AF%CE%B4%CE%B1%CE%9A%CE%B1%CF%81%CF%86%CE%AF%CF%84%CF%83%CE%B1
https://www.youtube.com/watch?v=29M7Ddf8cpQ&t=41s&ab_channel=%CE%95%CF%86%CE%B7%CE%BC%CE%B5%CF%81%CE%AF%CE%B4%CE%B1%CE%9A%CE%B1%CF%81%CF%86%CE%AF%CF%84%CF%83%CE%B1
https://www.ertflix.gr/vod/vod.384913-smigontas-ton-kosmo?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0Kn0-tlAHZjxynJ1VBIRskxLlUuatXHG1Y1FSRGVNyAKs1VhDaf7Iuxmw_aem_ASUxMM3FEMkBGwmnxC01qM4Isl4bZygVa-atr4RYTNSGCrBm2K3M6xDlU9Y_uxYkMH8FSWnJWWyjojNmpbeqm152 
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ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ

>
>

>
>

>
>

Στο διαγωνισμό μετάφρασης JUVENES 
TRANSLATORES: Οι καθηγήτριες αγγλικής γλώσσας 
του 1ου ΓΕΛ Πανοράματος Κα. Ζέρβα Σοφία και Κοσμί-
δου Βικτωρία συνέβαλαν στη διοργάνωση μαθητικού 
διαγωνισμού μετάφρασης σε συνεργασία με το Γραφείο 
Αθηνών της  Γενικής Διεύθυνσης Μετάφρασης της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Η μαθήτρια Αλεξιάδου Έλενα 
της Γ΄ Τάξης διακρίθηκε στον διαγωνισμό ανάμεσα 
310 μαθήτριες και μαθητές από 28 σχολεία σε όλη 
την Ελλάδα που συμμετείχαν.

Στο Skills Clubs του Βρετανικού Συμβουλίου: Με 
πρωτοβουλία των εκπαιδευτικών Χαρίκλειας Στεφανή 
και Σοφίας Ζέρβα του 1ου ΓΕΛ Πανοράματος οι μα-
θητές της Β’ Τάξης συμμετείχαν στο πρόγραμμα “Skills 
Clubs” του Βρετανικού Συμβουλίου σε συνεργασία με 
το Κοινωφελές Ίδρυμα Ιωάννη Σ. Λάτση διάρκειας 6 
διδακτικών ωρών. Στόχος του προγράμματος είναι να 
υποστηρίξει μαθητές να αναπτύξουν δεξιότητες που θα 
τους βοηθήσουν να καλλιεργήσουν την αντίληψή τους 
για την κοινωνική καινοτομία, την ενεργό συμμετοχή 
στα κοινά και την επιχειρηματικότητα.

Συμμετοχή μαθητών στο MUN: Για μια χρονιά ακόμη, 
από 29/2 έως και 2/3/2024 το 1ο ΓΕΛ Πανοράματος 
συμμετείχε με επιτυχία στον διαγωνισμό MODEL UNITED 
NATIONS (MUN) που διοργανώνει κάθε χρόνο το Αρι-
στοτέλειο Κολλέγιο Θεσσαλονίκης. Στο μαθητικό αυτό 
συνέδριο που προσομοιάζει τις εργασίες του Οργανισμού 
Ηνωμένων Εθνών με επίσημη γλώσσα την αγγλική 
και για τρεις ημέρες, μαθητές της Α΄ και Β΄ Λυκείου 
υποδύονται τον ρόλο του διπλωμάτη. Οι συμμετέχοντες 
αναπτύσσουν την ικανότητα προφορικής διατύπωσης 
αιτιολογημένων επιχειρημάτων, με συγκεκριμένους 
κανόνες και ύφος, καθώς και την ικανότητα στρατηγικής 
σκέψης. Στο συνέδριο συμμετείχαν 8 μαθητές μας: η 
Τοπάλογλου Παναγιώτα, η Πετρίδου Λένια, η Μαλλινή 
Αργυρή και η Δημητρακοπούλου Ελέζη Έλενα από την 
Α΄Λυκείου και η Φασιάδου Αθηνά, η Κυριακίδου Νικόλ, 
η Τσαμπούρη Ειρηλένα και ο Σιμιτζής Σταύρος από την 
Β΄τάξη με την καθοδήγηση των καθηγητριών Αγγλικής 
Κοσμίδου Βικτώρια και Ζέρβα Σοφία (φωτογραφία). 
Διακρίθηκαν όλοι για την επιτυχημένη παρουσία τους, 
με κορυφαίες τις διακρίσεις τόσο για τον καλύτερο 

εκπρόσωπο (best delegate) όσο και για τον μελλοντι-
κό διπλωμάτη (future diplomat) για δυο από αυτούς. 
Συγχαρητήρια σε όλους τους μαθητές για την αξιέπαινη 
προσπάθεια και παρουσία.

Εκπαιδευτική εκδρομή στη Βεργίνα: Το 1ο ΓΕΛ 
Πανοράματος πρόσφατα πραγματοποίησε μια εκπαιδευ-
τική εκδρομή στη Βεργίνα στα πλαίσια του μαθήματος 
της ιστορίας της Α’ Λυκείου και συγκεκριμένα στον 
αρχαιολογικό χώρο της Βασιλικής Ταφικής Συστάδας 
των Τημενιδών,  καθώς και το αναστηλωμένο Ανάκτορο 
των Αιγών. Καθοδηγούμενοι από τους έμπειρους αρ-
χαιολόγους καθηγητές του σχολείου μας, Dr Κομνηνός 
Παντελής και Μίχα Ευνίκη και τους εκπαιδευτικούς Dr 
Σιόλα Παρασκευή και Κοσμίδου Βικτωρία, στις 22 
Μαρτίου 2024 εξερευνήσαμε τους αρχαιολογικούς 
χώρους και ανακαλύψαμε τα μνημεία που αποτελούν 
μέρος της παγκόσμιας κληρονομιάς της UNESCO. 

Συμμετοχή του 1ου ΓΕΛ Πανοράματος στην 
ημερίδα JobDay: Το 1ο ΓΕΛ Πανοράματος  συμμε-
τείχε στην ημερίδα JobDay που πραγματοποιήθηκε σε 
συνδιοργάνωση του Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη με το 
Πανεπιστήμιο Μακεδονίας και την εταιρία «Skywalker.
gr - Εργασία στην Ελλάδα» την Πέμπτη 21 Μαρτίου.

Εκπαιδευτική επίσκεψη στην Αθήνα: Στις 
3-5/3/2024 ομάδα 14 μαθητών/τριών της Α΄ και 
Β΄ Λυκείου με τη συνοδεία των εκπαιδευτικών Ευ-
νίκης Μίχα και Χρυσάνθης Βλάχου πραγματοποίησε 
εκπαιδευτική εκδρομή στην Αθήνα, στα πλαίσια του 
πολιτιστικού προγράμματος «Φιλοσοφία και Τέχνη» για 
να ανακαλύψουν την ιδιαίτερη σχέση της φιλοσοφίας 
με την τέχνη.

Οι δράσεις του 1ου ΓΕΛ Πανοράματος
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Από τις 3 μέχρι και τις 5 Απριλίου μία αντιπροσωπευτική 
ομάδα του Γυμνασίου Χορτιάτη των «Μικρών Ξεναγών», 
τέσσερις μαθητές και τρεις καθηγητές, διάνυσαν την 
απόσταση που σχηματικά αποτυπώθηκε παραπάνω, 
για να παρουσιάσουν το πολιτιστικό πρόγραμμα των 
«Μικρών Ξεναγών» στο Συνέδριο για τη Διδασκαλία 
της Ιστορίας στην Εκπαίδευση. Το εν λόγω συνέδριο 
διεξήχθη υπό την αιγίδα του Histolab και του Συμ-
βουλίου της Ευρώπης και αφορούσε την παρουσίαση 
καινοτόμων δράσεων αναφορικά με τη διδασκαλία της 
ιστορίας στην εκπαίδευση. 

Οι τέσσερις μαθητές, Ελεάνα Ντίνου, Ελισάβετ Σκαραγκά, 
Παναγιώτης Τοκαλατσίδης και Νικόλαος Τσιατσούλης, 
ως εκπρόσωποι των «Μικρών Ξεναγών», παρουσίασαν 
στην ολομέλεια του Συνεδρίου τον τόπο τους και το 
πρόγραμμα μέσω του οποίου μιλούν γι’ αυτόν και την 
ιστορία του ακολουθώντας τις αρχές της βιωματικής και 
της ομαδοσυνεργατικής μάθησης. Την παρουσίαση των 
μαθητών – «Μικρών ξεναγών» πλαισίωσε η ανάδειξη 
του θεωρητικού πλαισίου, της μεθοδολογίας και των 

στόχων, αρχικών και μελλοντικών, του προγράμματος 
από τους συμμετέχοντες καθηγητές, κύριο Τοκαλατσίδη 
Σωτήριο, κυρία Ευαγγέλου Ελένη και κυρία Χαρατσή 
Ελένη. 

Η όλη εμπειρία υπήρξε μοναδική για τα παιδιά, καθώς 
ήταν η πρώτη φορά που συμμετείχαν σε επιστημονικό 
ευρωπαϊκό συνέδριο για τη διδασκαλία της ιστορίας. 
Η πρώτη φορά που στο πλαίσιο αυτού του συνεδρίου 
επισκέφθηκαν και ξεναγήθηκαν στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο, γνωρίζοντας από κοντά τον εξωτερικό και 
εσωτερικό χώρο αυτού και μαθαίνοντας λεπτομέρειες 
για τον αρχιτεκτονικό σχεδιασμό, την ιστορία και τη 
λειτουργία του. Επίσης, μοναδική υπήρξε και η σύντομη 
αλλά έντονα βιωματική γνωριμία μαθητών και καθηγη-
τών με την πόλη του Στρασβούργου. 

Τα παιδιά από τη μοναδική αυτή εμπειρία της συμμετοχής 
τους σ’ ένα ευρωπαϊκό επιστημονικό συνέδριο έλαβαν 
βιωματικά πολλά θετικά ερεθίσματα, πρωτίστως αυτά 
της ικανοποίησης και της αυτενέργειας – αυτοεκτίμησης 
τα οποία είναι πολύ σημαντικά για τους έφηβους.  

ΓΥΜΝΑΣΙΟ ΧΟΡΤΙΑΤΗ

Χορτιάτης - Στρασβούργο τρεις μέρες δρόμος!

ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ
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Περίοδοι
1η εβδοµάδα 17-21/6
2η εβδοµάδα 24-28/6
3η εβδοµάδα 1-5/7
4η εβδοµάδα  8-12/7
5η εβδοµάδα  15-19/7
6η εβδοµάδα  22-26/7

ΩΡΑΡΙΟ
από ∆ευτέρα έως Παρασκευή 08.00-16.00 

ΧΩΡΟΙ ΔΙΕΞΑΓΩΓΗΣ
Πανόραµα: ∆ΑΚ Πανοράµατος 
Πυλαία: ∆ΑΚ Πυλαίας &  Πέτρινο Πολιτιστικό Κέντρο 
Ασβεστοχώρι - Εξοχή - Χορτιάτης: 
Κλειστό Γυµναστήριο Νέας Γενιάς Ασβεστοχωρίου

ΔΙΑΡΚΕΙΑ 
από 17/6 
έως 26/7 

ΚΟΣΤΟΣ ΣΥΜΜΕΤΟΧΗΣ
25€ / περίοδο

Πανόραµα
2313301099, ώρες 9.00-15.00
2313301013, ώρες 10.00-19.00

Πυλαία
2313302637, ώρες10.00-19.00
Ε: kepap@pilea-hortiatis.grΠλ

ηρ
οφ

ορ
ίες

ΓΙΑ ΠΑΙ∆ΙΑ  Από 5 εως 12 ετών

www.pilea-hortiatis.gr

CAMP

13ο ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΟ   
&  ΑΘΛΗΤΙΚΟ  

ΕΝΑΡΞΗ ΕΓΓΡΑΦΩΝ
∆ευτέρα
3.6.2024

Αντιδηµαρχία ∆ιεθνών Σχέσεων, 
Τεχνών & Αθλητικής Ανάπτυξης
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ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

ΤΟ ΚΑΛΟΚΑΙΡΙ ΠΛΗΣΙΑΖΕΙ και οι δύο θερινοί κινηματογράφοι 
του Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη ετοιμάζονται να υποδεχθούν για 
μια ακόμη χρονιά τους χιλιάδες σινεφίλ του Δήμου μας, αλλά 
και όλης της Θεσσαλονίκης.

Το ΣΙΝΕ ΠΑΝΟΡΑΜΑ για 26ο καλοκαίρι, από το 1999 και 
το ΣΙΝΕ ΠΥΛΑΙΑ για 12ο, από το 2013, θα προσφέρουν 
και φέτος ποιοτική ψυχαγωγία και Πολιτιστική διέξοδο στους 
πιστούς επισκέπτες τους. 

Η μαγευτική τοποθεσία του ΣΙΝΕ ΠΑΝΟΡΑΜΑ, στο 1ο χλμ της 
Οδού Πανοράματος-Θέρμης, αλλά και το κεντρικότατο σημείο 
του ΣΙΝΕ ΠΥΛΑΙΑ στο χώρο του «Πέτρινου» Πολιτιστικού 
Κέντρου στην οδό Πολυτεχνείου 20 στην Πυλαία, σε 
συνδυασμό με τις υπέροχες και στοχευμένες επιλογές ταινιών, 
έχουν πια καταστήσει τους δύο θερινούς μας κινηματογράφους 
αγαπημένο προορισμό των θεατών, όχι μόνο των Δημοτών 
μας αλλά και όλης της πόλης. Δεν είναι τυχαίο το γεγονός ότι 
συγκαταλέγονται στα κορυφαία θερινά σινεμά της χώρας σε 
επίπεδο προσφερόμενων υπηρεσιών και προσέλευσης κόσμου.

Οι κινηματογράφοι μας ενημερώνονται συνεχώς για τις διεθνείς 
εξελίξεις στο χώρο της 7ης Τέχνης, παρακολουθούν Ελληνικά 
και Ξένα Φεστιβάλ και ήδη φτιάχνουν για το φετινό καλοκαίρι 
ένα συναρπαστικό πρόγραμμα ταινιών, που θα καλύψει όλα τα 
γούστα, πάντα με ταινίες Α’ προβολής.

Τα δημοτικά Θερινά Σινεμά 
σας περιμένουν!
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ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ

Οι πρεμιέρες των θερινών μας σινεμά  
για το καλοκαίρι του 2024 θα δοθούν:
• για το ΣΙΝΕ ΠΑΝΟΡΑΜΑ την Τετάρτη 29/5 
• για το ΣΙΝΕ ΠΥΛΑΙΑ την Τετάρτη 12/6
 
ΜΕΡΙΚΕΣ ΑΠΟ ΤΙΣ ΤΑΙΝΙΕΣ που θα απολαύσουμε φέτος:

•  Joker: Τρέλα Για Δύο (η συνέχεια της τεράστιας επιτυχίας, με τους 
Γιοακίν Φίνιξ, Λέιντυ Γκάγκα)

• Wolfs (περιπέτεια με τους Τζορτζ Κλούνεϊ, Μπραντ Πιτ)

•  Σκαθαροζούμης Σκαθαροζούμης (συνέχεια της μεγάλης κλασσικής 
επιτυχίας του σκηνοθέτη Τιμ Μπάρτον με τον Μαίκλ Κίτον)

•  Τελειώνει Με Μας (μεταφορά στον κινηματογράφο του διάσημου 
best-seller της Κολίν Χούβερ

• A Quite Place: Day One (η νέα ταινία της υπερεπιτυχημένης σειράς 
θρίλερ)

•  Ιστορίες Καλοσύνης (η νέα ταινία του Γιώργου Λάνθιμου μετά τον 
θρίαμβο στα Όσκαρ με το Poor Thinks, με πρωταγωνιστές και πάλι 
τους Έμα Στόουν, Γουίλεμ Νταφόε)

•  Πάντα Υπάρχει Το Αύριο (Ιταλική κοινωνική ταινία με ρεκόρ εισιτη-
ρίων, αλλά και διθυραμβικά σχόλια και εντυπώσεις)

ΓΑΛΛΙΚΕΣ κωμωδίες: 
• Συμπέθεροι Από Σόι (με τον αγαπημένο Κριστιάν Κλαβιέ)

•  Κυνήγι Γειτόνων (η πιο επιτυχημένη κωμωδία εισπρακτικά στη Γαλλία 
φέτος)

• Βρέχει Άντρες 
 

ΓΑΛΛΙΚΕΣ κοινωνικές ταινίες: 
• Μπερναντέτ (με την Κατρίν Ντενέβ)

•  Dear Paris (της διάσημης Ιρανής σκηνοθέτιδας Μαριάν Σατραπί, με 
την Μόνικα Μπελούτσι)

Οι παιδικές animation ταινίες: 
• Εγώ ο Απαισιότατος 4
• Τα Μυαλά Που Κουβαλάς 2
• Οι Φανταστικοί Φίλοι Μου
• Γκάρφιλντ, Γάτος Με Πέταλα
• Dragonkeeper

Όπως κάθε χρόνο, η είσοδος την 
ημέρα της πρεμιέρας θα είναι 
ελεύθερη και στους δύο κινημα-
τογράφους μας, ενώ για όλες τις 
υπόλοιπες προβολές η τιμή των 
εισιτηρίων θα παραμείνει σταθε-
ρή, όπως εδώ και πάνω από 10 
χρόνια, δηλαδή 7€ γενική είσοδος 
και 5€ παιδικό, φοιτητικό, ανέρ-
γων, πολυτέκνων και άνω των 65 
ετών, που είναι οι πιο φθηνές τιμές 
εισιτηρίων από τα θερινά σινεμά Α’ 
προβολής της πόλης μας. 

Υπάρχει η δυνατότητα προαγοράς 
ηλεκτρονικού εισιτηρίου μέσω του 
more.com

Ενημέρωση για το πρόγραμμα 
των κινηματογράφων:

Στα τηλέφωνα: 
σινέ Πανόραμα: 2310 34 67 20 
σινέ ΠΥΛΑΙΑ: 2313 30 26 35

f Σινέ Πανόραμα
f Σινέ Πυλαία 
instagram: cine.panorama
instagram: cine.pylaia

και στο πρόγραμμα κινηματογράφων 
όλων των σάιτ και εφημερίδων.

Σας περιμένουμε όλους για ένα ακόμα συναρπαστικό, 
διασκεδαστικό, κινηματογραφικό καλοκαίρι, κάτω 
από τα άστρα!
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ΜΕ ΤΗΝ ΟΛΟΚΛΗΡΩΣΗ ενός εκρηκτικού Μαρτίου, το 
Δημοτικό Ωδείο Πυλαίας-Χορτιάτη έχει ήδη στρέψει το 
βλέμμα προς τον Απρίλιο, υποσχόμενο έναν μήνα γεμάτο 
μουσική και πολιτιστικές δράσεις. Στόχος είναι η υποστή-
ριξη, η ανάδειξη και η προβολή της σύγχρονης ελληνικής 
καλλιτεχνικής δημιουργίας αλλά και των νέων καλλιτεχνών, 
μέσω ποικίλων καινοτόμων θεματικών και δράσεων. Η 
σειρά συναυλιών δημιουργεί έναν χώρο όπου οι καλλι-
τέχνες μπορούν να εκφράζουν τη δημιουργικότητά τους 
και να προωθήσουν το έργο τους μέσα από πρωτότυπες 
παραστάσεις και διασυνοριακές συνεργασίες. Επιπλέον, οι 
δράσεις αυτές ενισχύουν την πολυπολιτισμικότητα και τη 
δημιουργική σύνθεση θεματικών και τομέων τέχνης. 

Από τον κύκλο «Around the World in Eighty Notes» 
με τους ταλαντούχους Δημήτρη Λεοντζάκο και Εύη 
Κυριαζίδου στο κλαρινέτο και το πιάνο αντίστοιχα, μέχρι 
το συναρπαστικό «Classic Come-Up» με τους Ιταλούς βιρ-
τουόζους Vito Saulle και Michele Argentieri στο πιάνο, 
οι μουσικές εκδηλώσεις του Μαρτίου έδωσαν μια γεύση 
της ποικιλομορφίας της μουσικής. 

Επιπλέον, η πρώτη συναυλία του KaRo ensemble in 
residence έδωσε το στίγμα της παρουσίας του, παρου-
σιάζοντας το νεοσύστατο κουαρτέτο εγχόρδων aliko 
quartet με δύο εξαιρετικές ερμηνείες των κουαρτέτων 
του A. Borodin & F. Mendelssohn.

Καθώς περιμένουμε με ανυπομονησία τα αποτελέσματα της 
ανοιχτής πρόσκλησης (Open call) για την επιλογή καλλι-
τεχνών του Δήμου Πυλαίας-Χορτιάτη, οι προετοιμασίες 
για τον Απρίλιο είναι ήδη σε εξέλιξη.

ΜΟΥΣΙΚΕΣ ΔΡΑΣΕΙΣ από το Δημοτικό Ωδείο

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ
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 ΤΟ ΠΡΩΤΟ ΦΕΣΤΙΒΑΛ ΘΡΗΣΚΕΥΤΙΚΗΣ ΜΟΥΣΙΚΗΣ 
του Δήμου Πυλαίας – Χορτιάτη, αναδύεται ως σπόρος, ξε-
κίνημα ενός νέου μουσικού θεσμού. Κάθε νότα, κάθε λέξη 
ερμηνεύονται σύμφωνα με το πρότυπο της λόγιας μουσι-
κής κληρονομιάς, που συνεχίζει το αναλλοίωτο στο χρόνο 
ταξίδι της, οδηγώντας μας στην βαθύτερη εξερεύνηση της 
εσωτερικής μας διάστασης.

Παράλληλα, οι σπουδαστές του Δημοτικού μας Ωδείου 
ετοιμάζονται να μας εντυπωσιάσουν με τις ερμηνείες τους, 
δίνοντάς μας ακόμη ένα λόγο να ανυπομονούμε για τις 
επερχόμενες εκδηλώσεις.

Ο Απρίλιος αναμένεται να είναι γεμάτος εντυπωσιακές 
εμπειρίες και μοναδικές στιγμές, ενώ το Δημοτικό Ωδείο 
Πυλαίας-Χορτιάτη θα συνεχίσει να διαδραματίζει έναν ζω-
ντανό ρόλο στην προώθηση της μουσικής και του πολιτισμού 
στην τοπική κοινότητα.

Επισκεφθείτε την ιστοσελίδα του Δημοτικού 
Ωδείου Πυλαίας Χορτιάτη και δείτε αναλυτικά 
το πρόγραμμα των δράσεων του ωδείου. 

www.odio-pilaia-hortiati.com

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ
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ΚΛΑΔΕΜΑ

     Δένδρα. Στα φυλλοβόλα και αειθαλή δένδρα πραγματοποιούμε κλά-
δεμα διαμόρφωσης κόμης από τέλος φθινόπωρου μέχρι και το πρώτο 
δεκαήμερο της άνοιξης.

     Θάμνοι. Για τους θάμνους ισχύει ότι και για τα δένδρα παραπάνω.

ΛΙΠΑΝΣΗ

     Λιπαίνουμε καθολικά τον κήπο μας με κατάλληλα λιπάσματα πλούσια 
σε στοιχεία που είναι απαραίτητα για την ανάπτυξη των φυτών.

ΡΑΝΤΙΣΜΑ

     Ραντίζουμε όλα τα φυτά μας με τα αντίστοιχα φυτοφάρμακα για την 
προστασία τους από μύκητες και έντομα. Σκεφτείτε έξυπνα, επιλέξτε 
επαγγελματίες γεωπόνους ώστε να έχετε ειδικευμένη λύση με  τα 
καταλληλότερα και σωστότερα αποτελέσματα.

ΧΛΟΟΤΑΠΗΤΑΣ

     Για τον γκαζόν μας την άνοιξη είναι απαραίτητος ο κατάλληλος εξαερι-
σμός ριζών, η λίπανση και το σταδιακό πότισμα. Αν έχουμε κενά αυτήν 
την περίοδο μπορούμε να κάνουμε είτε σπορά είτε να τοποθετήσουμε 
έτοιμο χλοοτάπητα.

ΠΑΡΤΕΡΙΑ

     Τα παρτέρια τα καθαρίζουμε από τα ζιζάνια, τα σκαλίζουμε, τα λιπαί-
νουμε και τα ραντίζουμε. Προετοιμάζουμε το έδαφος για την φύτευση. 
Κατά τη μεταφύτευση προσθέτουμε οργανικό φυτόχωμα.

ΠΟΤΙΣΤΙΚΟ

       Το ποτιστικό σύστημα στο κήπο μας πρέπει να είναι κολοσυντηρημένο 
και λειτουργικό. Ένας κήπος χωρίς νερό δεν είναι βιώσιμος. βιώσιμος. 

Με την ολοκλήρωση των παραπάνω εργασιών μπορούμε να επιλέξουμε 
τα ανοιξιάτικα φυτά μας και να τα φυτέψουμε στους κατάλληλους χώρους.
Οι επιλογές είναι πάρα πολλές. Ανάλογα την ηλιοφάνεια επιλέγουμε και τα 
κατάλληλα φυτά. Ακολουθώντας τα παραπάνω θα έχετε τον τέλειο κήπο.

Με την έναρξη της άνοιξης, η πρώτη 
εικόνα που μας έρχεται στο μυαλό 
είναι ένας καταπράσινος κήπος με 
δέντρα, θάμνους και ανθισμένα 
αρωματικά  λουλούδια παντού. Η 
θερμοκρασία ανεβαίνει, το κρύο του 
χειμώνα υποχωρεί και οι εργασίες 
του κήπου ξεκινούν. 

Η άνοιξη είναι η ιδανική περίοδος 
για να ασχοληθούμε με τα φυτά 
στον κήπο μας. Τα πρώτα λουλούδια 
εμφανίζονται και θα μας συντροφεύ-
σουν μέχρι το φθινόπωρο. 

Όμως, πως θα δημιουργήσω έναν 
όμορφο κήπο; 

Την άνοιξη, πρέπει να ξεκινήσουμε 
τις εργασίες για να έχουμε έναν υγιή 
και αειφόρο κήπο. Ήρθε η ώρα για 
κλάδεμα, λίπανση, ράντισμα, κόψιμο 
και αερισμό του χλοοτάπητα, σκάλι-
σμα των παρτεριών και απομάκρυν-
ση των ζιζανίων. Τέλος, πρέπει να 
ελέγξουμε το σύστημα ποτίσματος 
του κήπου μας.

Ας δούμε αναλυτικά τις εργασίες 
κηπουρικής για να τις προγραμμα-
τίσουμε. 

ΑΝΟΙΞΙΑΤΙΚΑ ΚΗΠΟTIPS 

Εργασίες την άνοιξη στον κήπο
Γράφει o 
ΕΥAΓΓΕΛΟΣ ΠΑΠAΣ
Γεωπόνος – Αρχιτέκτονας  τοπί-
ου, Papasgarden, 1ο χιλιόμετρο 
Θέρμης-Πανοράματος, T 2310 
463 231, papasgarden.gr

ΚΗΠΟΥΡΙΚΗ
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Η ζωή είναι γυναίκα

Έξω από στερεότυπα και προκαταλή-
ψεις, η Μάγδα Κοντογιάννη γράφει τη 
δική της ιστορία. 

Γκλίτσα, κοστούμι και… τακούνι. Η 
κτηνοτρόφος επιμένει να συνεχίζει την 
οικογενειακή της παράδοση σε έναν 
κλάδο που έτσι κι αλλιώς δοκιμάζεται. 

Φωτεινό παράδειγμα θέλησης, δύνα-
μης και αισιοδοξίας.

Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

Τετράποδη «survivor»,  
μία ιστορία για ταινία

Κι όμως είναι αληθινή. Η Ράικα ήρθε 
με τον Γάλλο  κηδεμόνα της πριν έναν 
χρόνο στους Κήπους του Έβρου, αλλά 
χάθηκε. 

Εκείνος δεν έπαψε ποτέ να την ανα-
ζητά. Εκείνη ήταν αποφασισμένη να 
επιστρέψει στη Λυών. 

Τελικά την εντόπισαν φιλόζωοι στα σύ-
νορα Σερβίας Βοσνίας. Μέσω του τσιπ 
που έφερε εντοπίστηκε και ειδοποιή-
θηκε ο κηδεμόνας της. 

Διαβάστε  
το ρεπορτάζ ΕΔΩ

https://www.lifo.gr/now/world/ehase-ton-skylo-toy-stoys-kipoys-ebroy-kai-ton-brike-enan-hrono-meta-sti-serbia
https://www.rthess.gr/topika-reportaz/ktinotrofos-me-takounia-magda-kontogianni-audio/
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Ταξίδι ζωής για την Ντόρα και την Βενέρα

Από την εμπόλεμη ζώνη της Ουκρανί-
ας στην ασφάλεια του «Αρκτούρου» 
στη Φλώρινα. 

Ο λόγος για τις δύο λύκαινες που 
είχαν εγκαταλειφθεί όταν ξεκίνησε ο 
πόλεμος είναι έτοιμες να ενωθούν με 
την αγέλη στο μεγάλο καταφύγιο στην 
περιοχή Αγραπιδιές.

Διαβάστε το  
ρεπορτάζ ΕΔΩ

Ανεβάστε τα μάτια απ’ το μήνυμα

Αφήστε το κινητό στην άκρη και πιείτε 
ένα καλό κρασί.

Η ιδέα ανήκει σε ιταλικό εστιατόριο. 
Όποιος αποχωριστεί το κινητό του κερ-
δίζει ως έπαθλο ένα δωρεάν μπουκάλι 
κρασί.

Διαβάστε  
το ρεπορτάζ ΕΔΩ

https://www.protothema.gr/world/article/1488097/estiatorio-stin-italia-prosferei-dorean-boukali-krasi-se-osous-den-aggixoun-to-kinito-tous/
https://www.in.gr/2024/03/04/in-science/perivallon-b-science/arktouros-lykaines-apo-tin-empolemi-oukrania-metaferthikan-sti-florina/
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ΥΓΕΙΑ & ΔΙΑΤΡΟΦΗ

Το Άγιο Πάσχα ή αλλιώς Λαμπρή  
μπορεί να χαρακτηριστεί ως η μεγα-
λύτερη εορτή της Χριστιανοσύνης. 
Κάθε Άνοιξη, τιμάται η Ανάσταση 
του Κυρίου και πλήθος Χριστιανών 
καλούνται να ανταποκριθούν στα 
ήθη και στα έθιμα των ημερών – από 
την νηστεία της Μεγάλης Εβδομάδας 
έως το τσούγκρισμα των αυγών και 
το σούβλισμα του αρνιού ανήμερα 
του Πάσχα. Ωστόσο, η περίοδος 
των εορτών ενέχει διατροφικούς 
κινδύνους που μπορούμε να διαχει-
ριστούμε σωστά τηρώντας κάποια 
απλά μέτρα. 

•  Τη Μεγάλη Εβδομάδα που είναι 
ημέρες νηστείας για τους πιστούς, 
αποφεύγουμε την κατανάλωση 
απλών υδατανθράκων (όπως λευ-
κό ψωμί, ζυμαρικά, πατάτες) αντι-
καθιστώντας τους με σύνθετους 
υδατάνθρακες βραδείας απορ-
ρόφησης (αρτοπαρασκευάσματα 
από άλευρα ολικής άλεσης, ψωμί 
και ζυμαρικά τύπου ντίνκελ κτλ.). 
Κατ’ αυτόν  τον τρόπο επιτυγχά-
νουμε καλύτερο γλυκαιμικό έλεγχο 
περιορίζοντας τις ανεπιθύμητες 
λιγούρες. 

•  Το βράδυ του Μεγάλου Σαβ-
βάτου η παραδοσιακή μαγειρίτσα 
σηματοδοτεί διατροφικά τη λήξη 
της χορτοφαγικής νηστείας και την 
μετάβαση στην κρεατοφαγία. Είναι 
πολύ σημαντικό να περιοριστούμε 
σε μία μερίδα φαγητού απέχο-
ντας από άλλους διατροφικούς 
πειρασμούς που ενδεχομένως 
βρίσκονται στο τραπέζι (αυγά, 
τσουρέκι κτλ.)

Ανήμερα του Πάσχα είναι σημαί-
νουσας σημασίας να ακολουθηθεί 
ένα πρόγραμμα στη συχνότητα και 
στην ποσότητα των γευμάτων. Πώς 
όμως θα το επιτύχουμε αυτό;

•  Φροντίζουμε να ακολουθήσουμε 
το «χρυσό κανόνα» των 4 – 5 
μικρογευμάτων, δηλαδή πρωινό 
– μεσημεριανό – βραδινό και 1 με 
2 ενδιάμεσα μικρογεύματα. Κατ’ 
αυτόν τον τρόπο εφοδιάζουμε με 
ενέργεια τον οργανισμό μας και 
διατηρούμε τη γλυκόζη αίματος 
σε φυσιολογικά επίπεδα.

•  Τοποθετούμε σε πιάτο το φαγητό 
που θα καταναλώσουμε, αποφεύγο-
ντας τα άσκοπα τσιμπολογήματα. Για 
παράδειγμα, το πρωινό της Λαμπρής 
μπορεί να περιλαμβάνει μία φέτα 
τσουρέκι και ένα αυγό βραστό.

•  Μένουμε ενυδατωμένοι καθ’ όλη 
τη διάρκεια της ημέρας πίνοντας 
τουλάχιστον  8 – 10 ποτήρια νερό 
(περίπου 2 λίτρα).  Επίσης, απο-
φεύγουμε την κατάχρηση των αλκο-
ολούχων ποτών αντικαθιστώντας 
μέρος από αυτά με άλλα εύγευστα 
ροφήματα όπως σόδα με λεμόνι, 
αρωματισμένο μεταλλικό νερό με 
φύλλα μέντας/δυόσμου κτλ.

•   Αποφεύγουμε στο κυρίως γεύμα 
την υπερκατάλωση κρεατικών – 
στην προκειμένη περίπτωση αρνιού 
και κοκορετσιού, καθώς είναι τρο-
φές πλούσιες σε κορεσμένο λίπος 
και ενδεχομένως δυσκολοχώνευτες 
για πολλούς από εμάς. Φροντίζουμε 
να συνοδεύσουμε το πιάτο μας 
με φρέσκια σαλάτα εποχής και να 
αποφύγουμε τα πρόσθετα λιπα-
ρά από ορεκτικά εδέσματα τύπου 
ντρέσινγκς και αλοιφές.

Καλό Πάσχα!

Διατροφικές συμβουλές για τις ημέρες του Πάσχα

Γράφει η 
MYΡΤΩ ΚΑΒΒΑΔΙΑ
Κλινική διαιτολόγος BSc, MSc
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Ζούμε στην επιδημία της υποκινητι-
κότητας. Η τεχνολογική εξέλιξη έχει 
αντικαταστήσει τη μυϊκή δραστηριό-
τητα με τη μηχανή, κάνοντας το τρόπο 
ζωής μας αυτοματοποιημένο, καθι-
στικό, αγχώδη και αφύσικο. Η καθι-
στική ζωή κλονίζει την υγεία μας, 
οδηγεί σε βιολογική παρακμή, 
ενισχύει την παχυσαρκία, αυξάνει 
το κίνδυνο καρδιαγγειακών και 
μυοσκελετικών παθήσεων και 
διαταράσσει την ψυχοσωματική 
ισορροπία. 

Ο ανθρώπινος οργανισμός είναι μια 
βιολογική μηχανή σχεδιασμένη να 
κινείται. Καθώς η κίνηση είναι 
ζωή! Είναι σημαντικό λοιπόν να 
κατανοήσουμε τα οφέλη της άσκη-
σης και να ακολουθήσουμε ένα πιο 
υγιεινό τρόπο ζωής!

Ο ερευνητής Jeremy Morris το 
1953 ανέδειξε για πρώτη φορά 
τη σπουδαιότητα της άσκησης στη 
δημόσια υγεία. Η έρευνα του έδειξε 
ότι οι εισπράκτορες στα διώρο-
φα λεωφορεία του Λονδίνου που 
ανεβοκατέβαιναν 600 σκαλοπάτια 
κάθε εργάσιμή ημέρα εμφάνισαν τις 
μισές σχεδόν καρδιοπάθειες σε 
σύγκριση με τους οδηγούς που κά-
θονταν στο 90% της βάρδιας τους. 

Ακολούθησαν πολλές έρευνες που 
έδειξαν ότι η συστηματική άσκηση 
και η αυξημένη φυσική δραστηρι-
ότητα έχει πολλαπλά οφέλη για 
το σύγχρονο άνθρωπο!

Η συστηματική άσκηση βελτιώνει 
τη φυσική κατάσταση, τονώνει 
τη καρδιά, καθώς η καρδιά απο-
κτά πιο «οικονομική» λειτουργία, 
αλλάζει τη σύσταση του σώμα-
τος, μειώνοντας το σωματικό λίπος 
και αυξάνοντας την μυϊκή μάζα και 
αυξάνει το βασικό μεταβολισμό. 
Επίσης, συμβάλει στην πρόληψη και 
στην αντιμετώπιση της υπέρτασης, 
μειώνοντας τη αρτηριακή πίεση, της 
οστεοπόρωσης, αυξάνοντας την 

οστική πυκνότητα, της παχυσαρκί-
ας, διατηρώντας το σωματικό βάρος 
εντός φυσιολογικών τιμών και του 
σακχαρώδη διαβήτη, ενισχύο-
ντας την ευαισθησία στη ινσουλίνη. 
Ακόμα, ενισχύει την ισορροπία και 
την ιδιοδεκτικότητα, μειώνοντας 
το κίνδυνο πτώσεων, βελτιώνει το 
λιπιδαιμικό προφίλ, ισχυροποιεί το 
ανοσοποιητικό σύστημα, μειώνει 
το κίνδυνο εμφάνισης καρδιαγγει-
ακών παθήσεων και εξαλείφει 
τους μυοσκελετικούς πόνους. 
Ακόμη, επιμηκύνει το προσδόκιμο 
ζωής, ενισχύει τη ψυχική υγεία, 
λόγω τις έκκρισης των ενδορφινών, 
οι ορμόνες της «χαράς» και βελτι-
ώνει τη ποιότητα του ύπνου. 

Συνεπώς, η συστηματική άσκηση 
είναι μια πράξη αυτοφροντίδας και 
επένδυσης στον εαυτό μας, που 
χρειάζεται να γίνει  τρόπο ζωής, 
γιατί αποτελεί «φάρμακο». 

Το ACSM (American College of 
Sports Medicine: Αμερικάνικο Κολ-
λέγιο Αθλητιατρικής) συστήνει συ-
στηματική άσκηση τουλάχιστον για 
30 λεπτά καθημερινά.

Τα οφέλη της άσκησης

Γράφει η 
ΝIΚΗ ΣΑΡIΔΟΥ
Γυμνάστρια - ιδιοκτήτρια του  
NS Fitness Studio
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ΜΙΚΡΑ ΚΑΙ ΜΕΓΑΛΑ ΛΑΓΟΥΔΑΚΙΑ, να 
κρατούν δώρα, καρότα ή αυγά πασχαλινά 
που περιστοιχίζονται από κλωσσόπουλα, 
πεταλούδες και πολύχρωμα λουλούδια και 
υποδέχονται χαρούμενα υποδέχονται την 
Άνοιξη στους αγρούς, μας εύχονται «Καλή 
Ανάσταση». Η αχαλίνωτη παιδική φαντασία που 
αποτυπώθηκε στις δημιουργίες των παιδιών 
ενσάρκωσε φέτος τον όμορφο θεσμό που 
τηρείται πιστά τα τελευταία χρόνια από τους 
μαθητές και τις μαθήτριες που φοιτούν στα 
τμήματα εικαστικών του Πολιτιστικού Κέντρου 
του δήμου μας. 

Οι φετινές νικήτριες: Ειρήνη Χαρατζή (Γ΄τάξη 
Δημοτικού, Χορτιάτης), Μαρία Καρακούση 
(Γ΄τάξη Δημοτικού, Φίλυρο), Ελένη Χατζηευ-
στρατίου (Β΄τάξη Δημοτικού, Πυλαία), Αλεξία 
Κριθαρίδου (Νηπιαγωγείο, Πανόραμα).

ΟΙ ΖΩΓΡΑΦΙΕΣ ΤΟΥΣ θα συνοδεύσουν και 
φέτος τις εορταστικές ευχές του δημάρχου και 
του δημοτικού συμβουλίου του δήμου που θα 
αποσταλούν όπως κάθε χρονιά μαζί με τις πα-
σχαλινές κάρτες του δήμου. 

Επιλέχθηκε, επίσης, ένα ακόμη έργο το οποίο 
θα στολίζει φέτος την κάρτα με τις ευχές της 
Περιφερειακής Ένωσης Δήμων Κεντρικής 
Μακεδονίας (ΠΕΔ/ΚΜ) και του προέδρου της, 
Ιγνάτιου Καϊτεζίδη. Εδώ όμως ήταν η σειρά 
των αγοριών. Νικητής σε αυτή την κατηγορία ο 
Στέργιος Αργυρίου, μαθητής της Δ΄ τάξης 
Δημοτικού από το Φίλυρο.

 Οι πασχαλινές κάρτες 
του δήμου μας

Τα εικαστικά έργα των μικρών μαθητών 
μας θα συνοδεύσουν και φέτος τις ευχές 
του δημάρχου Ιγνάτιου Καϊτεζίδη 
και του δημοτικού συμβουλίου

Αλεξία  
Κριθαρίδου 
(Νηπιαγωγείο)

Ελένη  
Χατζηευστρατίου 

(Β΄Δημοτικού)

Ειρήνη 
Χαρατζή  

(Γ΄Δημοτικού)

Μαρία  
Καρακούση 

(Γ΄Δημοτικού) 

Στέργιος Αργυρίου, Δ΄ 

Δημοτικού
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Ο Δήμαρχος 
Ιγνάτιος Καϊτεζίδης

και το Δημοτικό Συμβούλιο Πυλαίας - Χορτιάτη

σας εύχονται
 Καλό Πάσχα με Υγεία και Αγάπη

Φέτος η ελληνική Άνοιξη ζέστανε για άλλη μια φορά τις καρδιές μας, τις 

προετοίμασε να υποδεχθούν την πιο λαμπρή γιορτή της Ορθοδοξίας μας, το 

Πάσχα που σημαίνει Ανάσταση. Μέσα από το Άγιο Φως του, η ιερή γιορτή 

του Πάσχα μας μεταφέρει, το λυτρωτικό μήνυμα της ζωής επί του θανάτου, 

γεννάει στις ψυχές όλων μας, την Ανθρωπιά και την Ελπίδα.

Είναι η στιγμή που μας δίνεται η ευκαιρία να κοιτάξουμε το μέλλον με αισιοδοξία. 

Να ξεπεράσουμε ό,τι μας πληγώνει και ό,τι μας πικραίνει. Να αγωνιστούμε 

για έναν κόσμο πιο ανθρώπινο, πιο ειρηνικό, έναν κόσμο συμπερίληψης  και 

να ευχηθούμε μετά από τον Γολγοθά και τα πάθη της Μεγάλης Εβδομάδας 

η φετινή Ανάσταση να φέρει το μήνυμα της Αναγέννησης και της Προόδου 

για όλους τους Έλληνες. 

Καλή Ανάσταση με Υγεία, Αγάπη,
Δύναμη και Ευτυχία σε όλους!
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Η διαδικασία της βαφής των αυγών ήταν πάντα μια μικρή τελετουργία, 
μιας και αποτελεί ένα βασικό στοιχείο της θρησκευτικής μας Πασχαλινής 
παράδοσης.

Τις παλαιότερες εποχές η βαφή των πασχαλινών αυγών γινόταν με φυσι-
κούς τρόπους και πάντα τα αυγά ήταν κόκκινα. Στις περισσότερες περιοχές 
της Ελλάδας, στον Πόντο και τη Μ. Ασία τα έβαφαν με κρεμυδόφυλλα.

 Οι γυναίκες κάλυπταν το αυγό με κρεμμυδόφυλλα και το έβαζαν να βράσει 
σε ξίδι και νερό. Μετά την βράση, έβγαζαν την κλωστή που τα είχαν δέσει 
και έτσι σχηματιζόταν πάνω στα αυγά διάφορα σχέδια και αποχρώσεις. 
Ύστερα τα σκούπιζαν και τα άλειφαν με λάδι.

Η βαφή των πασχαλινών αυγών γινόταν και με άλλους τρόπους. 
Οι νοικοκυρές της εποχής εκείνης, χρησιμοποιούσαν πολλές φορές τα 
βότανα και τα φρούτα που υπήρχαν σε κάθε περιοχή.

Τα δημοφιλέστερα ήταν το ριζάρι, το κρεμέζι, τα παντζάρια αλλά και 
τα ρόδια.

Πώς έβαφαν οι νοικοκυρές  
τα πασχαλινά αυγά  
όταν δεν υπήρχαν έτοιμες χημικές βαφές 

Το πρώτο αυγό  
και το πιο κόκκινο 

που έβγαινε από 
την κατσαρόλα 

αφιερωνόταν στην 
Παναγία και  
έμπαινε στο  
εικονοστάσι
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Το ριζάρι, είναι βότανο που η ρίζα του χρησιμοποιείται εδώ και αιώνες, 
για το ζωηρό κόκκινο χρώμα του και έχει την ιδιότητα να μη ξεθωριάζει 
στο φώς Κατά την διαδικασία της βαφής των αυγών πρόσθεταν Κανέλα 
Ξύδι και Αλάτι. Ακολούθως και με το φυτό Κρεμέζι, ενώ μετά το στέγνωμα 
των αυγών, τα γυάλιζαν με λάδι.

Η Βαφή με παντζάρια και ρόδι, ήταν μια τεχνική που χρησιμο-
ποιείτε μέχρι σήμερα με τον εξής τρόπο: 

Τα υλικά (περίπου για 30 αυγά)

• 8 μεγάλα παντζάρια

• 1 ποτήρι ξύδι

• 1 ποτήρι χυμό από ρόδι

• 1 κουταλάκι αλάτι (το αλάτι βοηθά τα αυγά να μην σπάσουν)

Έβραζαν σε δυνατή φωτιά 7-8 κομμένα και καθαρισμένα μεγάλα παντζά-
ρια με το μισό ποτήρι ξίδι και νερό. Έπαιρναν ένα πιρούνι και έλιωναν τα 
παντζάρια για να βγάλουν όλο το χρώμα τους.

Στη συνέχεια σούρωναν το κόκκινο διάλυμα. Μέσα σε αυτό το ζουμί πρό-
σθεταν το χυμό από ρόδι το ξύδι το αλάτι και έβραζαν σε αυτό τα αυγά.

Το πρώτο αυγό και το πιο κόκ-
κινο που έβγαινε από την κα-
τσαρόλα αφιερωνόταν στην 
Παναγία και έμπαινε στο ει-
κονοστάσι.

Η παράδοση λέει πως το “υπόλοι-
πο της βαφής όταν τελείωνε το 
βάψιμο το έριχναν στα λουλούδια, 
κατά προτίμηση σε τριανταφυλλιές, 
πίστευαν ότι η συγκεκριμένη τρια-
νταφυλλιά που ποτιζόταν με το ζουμί 
της βαφής θα έβγαζε τα πιο κόκκινα 
τριαντάφυλλα”. 

ΣΤΥΛ ΡΕΤΡΟ
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ΣΤΥΛ ΡΕΤΡΟ

Το Λαμπρόψωμο  είναι πασχαλινό ψωμί, κάτι ανάμεσα σε ψωμί και τσουρέκι, 
το οποίο είναι κάτι σαν το χριστόψωμο των Χριστουγέννων και βρισκόταν 
απαραιτήτως στο πασχαλινό τραπέζι των Ποντίων. 

Η παραδοσιακό Λαμπρόψωμο φτιάχνονταν από τις νοικοκυρές τη Μεγάλη 
Πέμπτη κατά παράδοση, για να κοπεί στο οικογενειακό τραπέζι τη βραδιά της 
Ανάστασης. Το έθιμο αυτό που έφεραν οι Πόντιοι από τις χαμένες πατρίδες, 
εξακολουθεί να αναβιώνετε μέχρι και σήμερα σε πολλά ποντιακά σπίτια.  

ΛΑΜΠΡΟΨΩΜΟ: Το γιορτινό ψωμί των Ποντίων

Η παραδοσιακό 
Λαμπρόψωμο  

φτιάχνονταν από 
τις νοικοκυρές τη 
Μεγάλη Πέμπτη 



ΣΤΥΛ ΡΕΤΡΟ
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Η παραδοσιακή συνταγή

•   Διαλύουμε τη μαγιά σε χλιαρό νερό και ρίχνουμε λίγο αλεύρι 
κάνοντας χυλό. Τον αφήνουμε σκεπασμένο με μεμβράνη, να 
ανέβει για 15-20΄ σε ζεστό μέρος.

•   Αφού φουσκώσει, βάζουμε και όλα τα υπόλοιπα υλικά εκτός 
από το σουσάμι και ζυμώνουμε καλά.

•   Τοποθετούμε το ζυμάρι σε αλευρωμένο πάγκο και συνεχίζουμε 
το ζύμωμα. Αφήνουμε τη ζύμη σε ζεστό μέρος να φουσκώσει 
για περίπου 2 ώρες. (Μπορούμε να θερμάνουμε το φούρνο 
στους 50° κι όταν βάλουμε το ζυμάρι μέσα να τον σβήσουμε 
– έτσι θα φουσκώσει γρηγορότερα.)

•   Όταν φουσκώσει, χωρίζουμε τη ζύμη στα τρία. Φτιάχνουμε 
τρεις λωρίδες και πλέκουμε πλεξούδα, και ενώνοντας τις 
άκρες κάνουμε κύκλο. Άλλος τρόπος είναι να του δώσουμε 
το σχήμα καρβελιού βάζοντας επάνω δύο λωρίδες από ζύμη, 
σταυρωτά.

•   Τοποθετούμε σε λαδωμένο ταψί. Με πινέλο αλείφουμε την 
επιφάνεια με νερό και πασπαλίζουμε με σουσάμι. Αν θέλουμε, 
στη μέση μπορούμε να τοποθετήσουμε ένα κόκκινο αυγό.

•   Ψήνουμε στους 200° μέχρι να ροδίσει η επιφάνεια του 
λαμπρόψωμου. Σε περίπου 40-45΄ (να έχει ροδίσει πά-
νω-κάτω) ελέγχουμε αν ψήθηκε μπήγοντας ένα μαχαίρι. Αν 
βγει καθαρό, είναι έτοιμη.

•   Την τοποθετούμε σε σχάρα και την σκεπάζουμε με καθαρή 
πετσέτα για να κρυώσει και να μην ξεραθεί.

* Ευχαριστούμε την Καλλιτεχνική Στέ-
γη Ποντίων Βορείου Ελλάδος για τη 
συνεργασία
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ΣΥΝΤΑΓΕΣ

ΥΛΙΚΑ (για 8 άτομα)

•  90 γρ σοκολάτα 55% - 70% περιεκτικότητας κακάο

•  1/3 φ νερό

•  ½ φ ζάχαρη

•  μία πρέζα αλάτι

•  3 κροκους αυγού

•  1κτγ νεσκαφέ 

•  2 φ σαντιγύ( αν δεν εχετε χρονο, ας είναι ετοιμη)

ΕΚΤΕΛΕΣΗ

Βάζετε το νερό με τη σοκολάτα σε ένα κατσαρολάκι να 
βρασουν, ανακτεύοντας συνεχώς.  Όταν λιώσει η σοκολάτα, 
προσθέστε τη ζάχαρη και το αλάτι και βραστε το σε χαμηλή 
φωτιά για 2 λεπτά.  Το βγαζετε από τη φωτια.

Εχετε ξεχωρίσει τα ασπράδια από τους κρόκους. Σε ένα 
μπωλ χτυπάτε τους τρεις κρόκους. Στο μιγμα των αυγών, 
προσθετε σιγα σιγα, και χτυπωντας σε χαμηλή ταχύτητα και 
συνέχεια, το μιγμα σοκολάτας. Στο τελος, προσθεστε τον 
καφε. Αφήστε το μιγμα να κρυώσει. 

Τέλος, διπλώστε στο μιγμα , τη σαντιγύ( ειτε την εχετε 
χτυπήσει εσείς( 500 ml κρεμα γάλακτος με 3 κουταλιες 
της σούπας αχνη ζαχαρη), ειτε την εχετε πάρει ετοιμη. Όταν 
ομογενοποιηθεί,  

Βαλτε το μίγμα ειτε σε ένα σκευος μενκαπάκι ειδικο για την 
καταψυξη, είτε σε ένα ταψάκι , καλυμένο με φιλμ( ώστε να 
βγει πιο ευκολα,όταν θα θελήσετε να το σερβιρετε)20-22 
εκ. 

Αφηνετε τη μους στην κατάψυξη , κατά προτίμηση, ένα βρά-
δυ, να σταθρροποιηθεί. 

Όταν θελήσετε να τη σερβίρετε, ειτε σε μπωλ, ειτε ως τουρ-
τα, να τη βαλετε πρωτα 5-10  λεπτα στο ψυγειο να μαλακώ-
σει .

Χρησιμοποιήστε τη φαντασία σας για το πώς θα την παρου-
σιάσετε. Απλές κι εύκολες ιδέες είναι εξτρα σαντιγυ, αμυγδα-
λάκι φιλέ, κομμάτια σοκολάτας, σιρόπι σοκολάτας.

INFO
Mina Handmade Chocolates
Ixelles: Rue de la Tulipe 3
1050, Ixelles

Αtelier & boutique: Rue du 
Hameau 112a,  
1640 Rhode Saint Genese, 
Belgium
www.minachocolate.com

Παγωμένη μους 
σοκολάτας μόκα 

στο Πασχαλινό τραπέζι

Η ΜΙΝΑ  
ΑΠΟΣΤΟΛΙΔΗ  
ΜΑΣ ΠΡΟΤΕΙΝΕΙ  
ΤΗΝ ΥΠΕΡΟΧΗ 
ΜΟΥΣ

https://minachocolate.com/
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Cake με Καραμέλα Biscoff Lotus 

Πάσχα και πασχαλινό τραπέζι. Η μεγαλύτερη θρησκευτική γιορτή που έχει πλούσια εδέσματα, φαγητά και γλυκά. 
Οι συνταγές του Πάσχα συναντιούνται με την παράδοση, τα ήθη και τα έθιμα και δημιουργούν. Μεταξύ αυτών 
αςκρατήσουμε θέση στο  τραπέζι μας την πρόταση μας για το πιο τέλειο cake για τον πρωινό μας καφέ.  

ΥΛΙΚΑ  
•  400 γρ. βούτυρο, σε θερμοκρασία δωματίου

•  400 γρ. ζάχαρη κρυσταλλική

•  4 αυγά medium

•  400 γρ. αλεύρι γ.ο.χ.

•  2 κ.γ. μπέικιν πάουντερ

•  1 κ.γ κανέλα

ΕΚΤΕΛΕΣΗ

• Προθερμαίνουμε τον φούρνο στους 180°C, στον αέρα.

•  (Για το κέικ) Στον κάδο του μίξερ, προσθέτουμε το βούτυρο και τη 
ζάχαρη. Χτυπάμε με το φτερό, σε μέτρια προς δυνατή ταχύτητα, 
μέχρι να αφρατέψει το μείγμα.

•  Προσθέτουμε τα αυγά ένα-ένα και χτυπάμε μέχρι να ομογενο-
ποιηθούν με το μείγμα.

•  Προσθέτουμε το αλεύρι, το μπέικιν πάουντερ και χτυπάμε, μέχρι 
να δημιουργήσουμε ένα λείο και ομογενοποιημένο μείγμα.

•  Στρώνουμε λαδόκολλα σε 3 στρογγυλές φόρμες, διαμέτρου 20 εκ 
με αποσπώμενη βάση και τις βουτυροαλευρώνουμε. Μοιράζουμε 
ισόποσα το μείγμα ανάμεσά τους.

•  Ψήνουμε για 30-35 λεπτά. Έπειτα αφαιρούμε τα κέικ από το 
φούρνο και τα αφήνουμε στην άκρη να κρυώσουν καλά.

ΣΤHΣΙΜΟ

(Χρησιμοποιούμε την έτοιμη Καραμέλα από τα Delicatessen «Lotus 
Biscoff»)
•  Αφού το cake μας κρυώσει καλά το κόβουμε στη μέση 

•  Στη συνέχεια βαζουμε μια στρώση καραμέλα Biscoff Lotus

•  Περιχύνουμε και από πάνω με επιπλέον καραμέλα και…

Είμαστε έτοιμοι!

ΤΗ ΓΛΥΚΙA ΣΥΝΤΑΓH 
ΜΑΣ ΠΡΟΤΕIΝΕΙ Η  
ΠΕΠΗ ΜΠΕΖΑ

INFO

Pepi Beza Boutique Baking
Μ. Αλεξάνδρου 3, Πυλαία
On line shop www.pepibeza.gr

Τ: 2310310484 
IN: Pepi Beza_Boutique Baking
FB:Pepi Beza Boutique Baking

ΣΥΝΤΑΓΕΣ
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ΕΓΡΑΨΑΝ ΓΙΑ ΕΜΑΣ
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ΕΓΡΑΨΑΝ ΓΙΑ ΕΜΑΣ

Για επικοινωνία: 2313 322030
congress.panorama@pilea-hortiatis.gr

∆ΙΚΤΥΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΩΝ ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΚΩΝ ΧΩΡΩΝ

Σκεφτήκατε να κάνετε 
το συνέδριό σας στον δήµο µας;

ΕΝΑΣ ΟΛΟΚΛΗΡΟΣ ∆ΗΜΟΣ ΣΤΗΝ ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΣΑΣ

ΧΟΡΤΙΑΤΗΣ ΠΑΝΟΡΑΜΑ

ΠΑΝΟΡΑΜΑ

ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ

Για να δείτε τις αίθουσες - χώρους:
pilea-hortiatis.gr/o-dimos/diktyo-dimotikon-synedriakon-choron/


